
نگرانی از کمبود وسایل نقلیه برای بازگشت زائران وجود دارد

چگونه آرمان حسنی از لغو واگذاری صندوق 
بازنشستگان مس خبر داشت؟

سفارت ایران در عراق: زائران قبل از پایان مراسم اربعین، به 
مرزها بازگردند

امکانات و زیرساخت ها پاسخگوی حجم بالای زائران نیست

در سفر ملکه الیزابت به تهران چه گذشت؟

یک عضو کمیسیون عمران مجلس 
شورای اسلامی تاکید کرد: این نگرانی 
وجود دارد که در بازگشت زائران از 
عراق با کمبود وسایل نقلیه مواجه 
شده و نیاز است زائرانی که در کشور 
عراق مناسک زیارت را انجام داده اند 

زودتر بازگردند.
اسماعیل حسین زهی در گفت وگو 
با ایسنا، با اشاره به ضرورت فراهم 
کرد زیرساخت های لازم به منظور 
بازگشت زائران از خاک عراق بیان 
کرد: زیرساخت کشور عراق برای 
پاسخگویی به حجم بالای مسافر 
آماده نیست. حتی در سال های قبل 

کرونا نیز بعضا برای بازگشت زائران از 
عراق با مشکل مواجه شده و اتوبوس 
های ایرانی به خاک عراق رفته و 
مسافران را می آوردند. باید تمهیدات 
لازم برای پاسخگویی به نیاز زائران 

اندیشیده شود.
وی در ادامه اظهار کرد: امروز انبوه 
زوار در پشت مرزها بدون امکانات 
رفاهی هستند. این مشکلات به کشور 
عراق باز می گردد. باید در تعامل با 
دولت عراق این موارد منعکس گردد. 
اکنون  نیز این نگرانی وجود دارد که 
در بازگشت زوار از عراق زائران با 
کمبود وسایل نقیله مواجه شوند. نیاز 

است زائرانی که در کشور عراق حضور 
دارند سریع مناسک زیارت را انجام 

داده و بازگردند.
نماینده مردم خاش در مجلس شورای 
اسلامی، تصریح کرد: بدین طریق 
هم زائرانی که پشت مرز هستند می 
توانند مشرف شوند و هم در بازگشت 
به یک باره با حجم عظیمی مواجه 
نخواهیم شد. برخی از زائران اکنون 
حدود ۱۰ ساعت در پشت مرزها مانده 
اند تا گذرنامه آنها چک شده و وارد 
عراق شوند. انتظار داریم تمهیدات 
لازم برای بازگشت زائران اندیشیده 

شود.

برابر با دادنامه ای که به دست کرمان 
نو رسیده است، امروز ۲۰ شهریورماه 
دادرس شعبه ۶۴ دیوان عدالت اداری 
در ساعت ۱۲ و ۴۱ دقیقه دستور توقف 
عالی  شورای  مصوبه  مفاد  اجرای 
رفاه و تامین اجتماعی را صادر کرد. 
این خبر را اما روز گذشته )شنبه ۱۹ 
شهریور( آرمان حسنی مدیرعامل 

سابق صندوق بازنشستگی مس بر 
این صندوق منتشر  وبسایت  روی 
کرده بود. خبری که ساعتی پس از 
آرمان  برکناری  حکم  آن  انتشار 
 حسنی توسط رستمی هم منتشر شد.

مشاور حقوقی صندوق بازنشستگی 
مس توضیح داده است که در تاریخ 
به  بنا  سال جاری  شهریورماه   ۱۲

هیئت  رئیس  و  مدیرعامل  دستور 
مدیره شرکت ملی صنایع مس ایران 
و مدیرعامل وقت صندوق بازنشستگی 
مس، طرح شکایت از مصوبه شورای 
عالی رفاه و تامین اجتماعی در دستور 
منتخب  وکلای  و  گرفت  قرار  کار 
موسسه، دادخواست مقتضی را به 
 دیوان عدالت اداری تقدیم کردند.

به  توجه  با  افزود:  سلطانی  امیر 
استدلال ها و اسناد و مدارک ارائه 
شده و با تاکید بر خصوصی بودن 
شرکت ملی مس ایران و به دنبال آن 
صندوق بازنشستگی مس همچنین 
عدم رعایت تشریفات قانونی دادرس 
شعبه ۶۴ دیوان عدالت اداری امروز 
۲۰ شهریور ماه در ساعت ۱۲ و ۴۱ 
مفاد  اجرای  توقف  دستور  دقیقه 
 مصوبه شورای مذکور را صادر کرد.
پیش از این در تاریخ ۱۹ شهریور 
آرمان  از  نقل  به  خبری  در  ماه 
حسنی، مدیر عامل پیشین صندوق 
صنایع  ملی  شرکت  بازنشستگی 
مس ایران، اعلام شده بود که  مصوبه 
شورای عالی رفاه و تأمین اجتماعی 
آن  اساسنامه  اصلاح  خصوص  در 
می شود. لغو  به زودی   مؤسسه 
لازم به توضیح است که امروز فداکار 
استاندار کرمان به همراه رستمی 
مدیرعامل مس و پورابراهیمی نماینده 
مردم کرمان و راور در همین ارتباط با 
حجت الاسلام و المسلمین مظفری 
رئیس دیوان عدالت اداری دیدار 

داشتند.

به گزارش حوزه سیاست خارجی ایرنا،سفارت جمهوری اسلامی ایران در عراق با عرض خیر مقدم و 
آرزوی قبولی زیارت زائران گرامی و عاشقان حضرت ابا عبدالله الحسین)ع( و آرزوی سلامتی و سفری 
امن برای تمامی هم وطنان عزیز و قدردانی از میزبانی سخاوتمندانه مردم بزرگوار عراق، از آنجایی که 
موج عزیمت عاشقان حسینی به عتبات عالیات برای حضور در کنگره عظیم اربعین؛ موجب ازدحام 
شدید در مرزها، مسیرها و شهرهای زیارتی گردیده؛ توجه زائران گرامی را به نکات ذیل جلب می نماید:
۱( از تمامی زائران عزیز درخواست می شود با دقت به اطلاعیه ها و توضیحات مستمر ستاد مرکزی اربعین 

و سخنگوی محترم این ستاد در مورد سفر به عراق توجه نمایند.
۲( به زائران محترمی  که در عراق هستند، توصیه می شود در برنامه بازگشت  خویش تسریع بعمل آورده 

و زمان اقامت در کربلا را کوتاه نمایند و حتی المقدور بیش از یک روز اقامت نداشته باشند.
۳( با در نظر داشت پیش بینی ازدحام هر چه بیشتر جمعیت زائران در روزهای منتهی به اربعین حسینی 
)ع( در روزهای ۲۵ و ۲۶ شهریور ماه )۱۹ و ۲۰ صفر(؛ زائران از هم اکنون تمهیدات لازم را برای بازگشت 

سریع و آسان به مرزهای کشورمان برای بازگشت به میهن عزیز در نظر بگیرند.
۴( با توجه به ترافیک سنگین در مسیرهای منتهی به فرودگاه های عراق به ویژه در نجف اشرف، آن دسته 
از زائران محترمی که قصد بازگشت با هواپیما را دارند ساعت حرکت خویش را به گونه ای تنظیم نمایند 
تا راس زمان مقرر در فرودگاه حضور یابند و با مشکل تاخیر و احتمالا از دست دادن پرواز مواجه نشوند.

۵( زائران محترمی که به هر نحوی، اوراق هویتی خویش )گذرنامه یا برگه تردد( را مفقود می نمایند؛ 
ضروری است به یکی از نزدیک ترین نمایندگی های ایران واقع در شهرهای بغداد، نجف اشرف، کربلای 
معلی یا بصره مراجعه کنند تا با صدور فوری برگه عبور، از خدمات کنسولی این نمایندگی ها برخوردار 
شوند. ۶( سرکنسولگری ایران در کربلای معلی به صورت شبانه روزی و ۲۴ ساعته و هفت روز هفته 
برای رسیدگی و رفع مشکلات کنسولی در خدمت زائران عزیز است. توصیه می شود برای سهولت و 

جلوگیری از هر گونه ازدحام و احیانا گرمازدگی در ساعات شب به نمایندگی مذکور مراجعه نمایند.
۷( با توجه به گرمای شدید هوا در عراق؛ زائران محترم ساعات حرکت و تردد خویش را ترجیحا در شب 

و ساعات خنک تر روز تنظیم کنند.
۸( زائران محترم عنایت داشته باشند، با اتمام مراسم اربعین حسینی، تمامی موکب داران، اقدام به جمع 
آوری موکب ها نموده و دیگر منازل شخصی برای پذیرایی و استقبال از زائران فراهم نیست. از این رو 
استدعا می نماید بلافاصله بعد از زیارت و قبل از پایان مراسم اربعین حسینی، به مرزهای کشور بازگردند 
تا  احتمالا به دلیل فقدان مکان استراحت و خواب، سرگردان و معذب نشوند. آن دسته از زائرانی که مایل 
اند تا بعد از پایان زیارت، چند روز بیشتر نیز در عراق اقامت نمایند؛ ضروری است پیش بینی های لازم را 
برای تقبل هزینه های شخصی اقامت، تغذیه و حمل و نقل داشته باشند. برخی زائران مایلند تا ۲۸ صفر، 
سالروز رحلت پیامبر گرامی اسلام )ص( و شهادت امام جعفر صادق )ع( که زیارت حضرت امیر مومنان 
متعارف است در عراق باقی بمانند که ضروری است نسبت به پیش بینی پرداخت شخصی هزینه های 
مکان اقامت و دیگر مخارج روزانه اهتمام لازم را داشته باشند.  ۹( زائران بعد از پایان مراسم اربعین، از هر 
گونه اصرار بر ماندن در منازل مردم عراق جدا اجتناب نمایند و در صورت تمایل به تمدید اقامت خویش 

در عراق، می بایست حتما هزینه های اسکان در هتل و مسافرخانه ها را شخصا تقبل کنند.

کشور  امورداخلی  کمیسیون  رئیس 
و شوراها در مجلس شورای اسلامی، 
تاکید کرد: وضعیت گیت های ورودی 
در مرز عراق باعث ازدحام جمعیت 
ئران شده  یجاد مشکلاتی برای زا و ا
است که انتظار می رود هرچه سریع تر 
مشکلات  صحیح  مدیریت  اعمال  با 

برطرف شود.
محمدصالح جوکار در گفت وگو با ایسنا، 
با اشاره به وضعیت مرزهای کشور و 
تمهیدات اندیشیده شده برای خدمات 
ربعین، بیان کرد:  ئران ا رسانی به زا
باتوجه به این که طرف عراقی نتواستنه 
امکانات لازم را برای پاسخگویی به 

حجم بالای زائران فراهم کند مشکلاتی 
در حوزه حمل و نقل و گیت ها ورودی 

به عراق برای زائران ایجاد کرده است.
وی در ادامه اظهار کرد: از سوی دیگر 
با توجه به اینکه امسال کرونا کمرنگ تر 
شده است زائران زیادی به طرف مرزها 
ما متاسفانه با عدم تامین  ند ا آمده ا
امکانات و زیرساخت ها برای ورود به 
ند. این وضعیت  ا عراق مواجه شده 
مشکلات جدی برای زائران ایجاد کرده 
است. دولت ناچارا مجبور شده تا فعلا 
مرزها را ببندد تا وضعیت داخل عراق 

مقداری بهبود پیدا کند.
نماینده مردم یزد در مجلس شورای 

اسلامی تصریح کرد: نکته حائز اهمیت 
رند که در  این است که مردم حق دا
این مراسم شرکت کنند. در تعامل 
برای  امکانات  باید  عراق  کشور  با 
حضور زائران حسینی فراهم می شد. 
وضعیت گیت های ورودی در داخل 
یجاد  عراق و در داخل کشور باعث ا
صف های طولانی و ازدحام جمعیت 
و ایجاد مشکل برای زائران شده است. 
ما خوشبختانه مردم صبوری کردند  ا
و ما از آنها تشکر می کنیم. امیدواریم 
هرچه زودتر با مدیریت صحیح مشکلات 
نند در این  برطرف شده و مردم بتوا

برنامه فرهنگی جهانی شرکت کنند.

هفت سال از کودتای ۲۸ مرداد ۱۳۳۲ گذشته بود و شاه، بازگشت 
تاج و تختش را مدیون انگلیس و آمریکا بود، به همین خاطر بود که 
شاه برای استقبال از ملکه انگلیس در تشریفات سنگ تمام گذاشت 

و کلید طلایی تهران در بدو ورود به او اهدا شد.
به گزارش گروه سیاسی ایرنا، سفر اسفند ۱۳۳۹ ملکه الیزابت به 
ایران در واقع پاسخی به سفر اردیبهشت سال قبل محمدرضاشاه 
به انگلستان بود. شاه در سفر به انگلستان، بی ملکه بود؛ چرا که 
فروردین سال قبلش از همسر دومش، ثریا، جدا شده بود. اسفند 
۱۳۳۹ وقتی ملکه الیزابت با همسرش، فیلیپ، به ایران سفر کرد، 
شاه با فرح که یک سالی از ازدواجشان می گذشت، میزبان آنها 
بود؛ سفری که پنجشنبه ۱۱ اسفند شروع و دوشنبه ۱۵ اسفند 

به پایان رسید. 
هفت سال از کودتای ۲۸ مرداد ۱۳۳۲ گذشته بود و شاه، بازگشت 
تاج و تختش را مدیون انگلیس و آمریکا بود. به همین خاطر بود که 
شاه برای استقبال از ملکه انگلیس در تشریفات سنگ تمام گذاشت 
و کلید طلایی تهران در بدو ورود به او اهدا شد و با کالسکه های 
سلطنتی راهی کاخ گلستان شدند. در کالسکه اول، محمدضاشاه 
و ملکه الیزابت و در کالسکه دوم، همسرانشان، فرح و فیلیپ، 

نشسته بودند.
ضیافت شام شب اول به میزبانی شاه و فرح در کاخ گلستان برگزار 
شد. روز دوم سفر، ملکه به مقبره رضاشاه در شهرری رفت و با اهدای 
تاج گل به او ادای احترام کرد. بعد از آن ملکه به بازدید خانه های 

کارگران شهرری و آموزشگاه پرستاری و همسرش به بازدید 
مرکز اتمی دانشگاه تهران و شورای فرهنگی بریتانیا رفتند. عصر 
هم میهمان مراسم ورزشی استادیوم امجدیه بودند. ملکه از موزه 
جواهرات سلطنتی هم بازدید کرد؛ شباهت الماس »دریای نور« در 
ایران با الماس »کوه نور« در موزه بریتانیا توجهش را جلب کرده بود.
عکسِ این صحنه بعدها خبرساز شد. کوه نور الماسی بی نظیر است 
که نامش در تاریخ در کنار جفتِ دیگرش، دریای نور، به عنوان غنائم 
جنگی نادرشاه از فتح هند ثبت شده است و در جریان دست به 
دست شدن های متعددش، به موزه سلطنتی بریتانیا رسیده بود 
و به نوعی، نمادی از حضور استعماری بریتانیا در هندوستان به 
شمار می رفت. ضیافت شام شب دوم، به میزبانی ملکه در سفارت 

انگلستان در تهران و با حضور شاه و فرح برگزار شد.
ملکه و همسرش شنبه و یکشنبه مشغول بازدید از اصفهان و شیراز 
بودند. آنها علاوه بر اماکن تاریخی معروف مثل میدان نقش جهان 
و تخت جمشید، از بیمارستان مسیحیان و آموزشگاه نابینایان 
اصفهان و حرم حضرت شاهچراغ و دانشگاه شیراز هم بازدید کردند. 

کلید طلایی اصفهان هم به ملکه اهدا شد.
دوشنبه در آخرین ساعات حضور ملکه الیزابت، اعلام شد به مبارکی 
حضور او، بلوار تازه تاسیس پایتخت از این پس »بلوار الیزابت« نامیده 
می شود. هجده سال بعد از این سفر، وقتی انقلاب اسلامی پیروز 
شد، نام بلوار الیزابت به خاطر وجود ساختمان بلند وزارت کشاورزی 

در آن، به بلوار کشاورز تغییر یافت.
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فقری که بر »چهارطاق« 
 تحمیل شد

اهالی روستای »چهارطاق« بعد از احداث معدن مس، مجبور به مهاجرت شدند

درآمد گل گهر 
به کانال صعودی بازگشت

شـرکت معدنـی و صنعتـی گل گهـر در گـزارش فعالیـت 
ماهانـه منتهـی بـه مردادمـاه سـال ۱۴۰۱ درآمـد ماهانه 

ای کـه از فـروش محصـولات تولیـدی خـود طـی ایـن دوره شناسـایی کـرد مبلغـی بالـغ بر ۲ 
هـزار و ۸۰۸ میلیـارد تومـان بـود، همچنیـن میـزان درآمـد تجمیعـی ایـن شـرکت معدنـی 
طی ۵ ماه سـپری شـده از ابتدای سـال مالـی تاکنـون برابر بـا ۱۴ هـزار و ۶۶۳ میلیـارد تومان 
بـود. کگل میـزان درآمـدی کـه در مردادمـاه از فـروش محصـولات بـه دسـت آورد مربـوط 
بـه فـروش در بازار هـای داخـل و خـارج از کشـور بـود، بیشـترین درآمدی کـه این شـرکت از 
فروش محصولات به دسـت آورد متعلـق به بازار داخلی بـود که ۷۷ درصـد از درآمد ماهانه 
در مردادماه را در اختیار داشـت، میزان درآمدی که در بازار داخل کشـور شناسـایی کرد برابر 

بـا ۲ هـزار و ۱۷۰ میلیـارد تومـان بود.

بـه گفتـه مدیـر کل منابـع طبیعـی اسـتان کرمـان از یـک 
میلیـون و ۱۰ هـزار هکتـار وسـعت جنگل هـای طبیعـی 

شـمال اسـتان کرمـان، ۵۵۰ هـزار هکتار )نصـف جنگل هـای اسـتان( یا آلـوده بـه لورانتوس 
یـا تحـت هجـوم تشی)سـیخور( قـرار گرفته انـد.

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری شـمال اسـتان کرمان با بیان این مطلب کـه برای مبارزه 
با آفـات جنگل هـا بـه اعتبـار و امکانـات و تجهیـزات نیـاز داریـم، اظهار کـرد: عملیـات های 

مختلفی بـرای مقابله بـا آفـات در ۱۵۰ هزار هکتـار از جنگل های اسـتان انجـام داده ایم.

خطر نابودی ۵۵۰ هزار هکتار از جنگل های شمال استان کرمان

نیمی از جنگل های شمال 
 استان آفت گرفتند

طن
ذو

کاغ
ی / 

یش
خد

سر 
:  یا

س
عک

خرید و فروش امتیاز 
واحدهای طرح نهضت 
ملی مسکن غیر قانونی 

است

مدیـرکل اداره کل 
شهرسـازی  و  راه 

جنـوب کرمـان از غیرقانونـی بـودن خریـد و 
فـروش امتیـاز واحدهای طـرح نهضـت ملی 
مسـکن خبـر داد و گفـت: خسـارت احتمالی 
متوجه خریـداران و فروشـندگان خواهد بود 
و ایـن اداره کل هیـچ گونه مسـئولیتی در این 

خصـوص نخواهـد داشـت.
محمـد سـاردویی گفـت: هرگونـه خریـد و 
فـروش امتیـاز طـرح نهضـت ملـی مسـکن 
و سـایر طرح هـای حمایتـی تامیـن مسـکن 
وزارت راه و شهرسازی ،توسط افراد و از طرق 
مختلـف ممنـوع بـوده و می توانـد منجـر بـه 
ابطـال ثبـت  نـام اولیـه و حـذف از طرح هـا و 

پروژه هـا شـود.
او اظهـار داشـت : براسـاس  دسـتورالعمل  
های  ارسـالی از سـوی وزارت راه و شهرسازی 
هرگونـه خریـد یـا فـروش امتیـاز واحدهـای 
طـرح نهضـت ملـی مسـکن غیـر قانونـی 

اسـت.

بلیط اتوبوس اربعین 

در کرمان گران شد
معـاون حمـل ونقـل اداره کل راهـداری و حمـل 
و نقـل جـاده ای اسـتان کرمـان بـا بیـان اینکـه 
قیمـت بلیـط اتوبـوس از مقصـد کرمـان بـه 
 VIP گـذرگاه هـای مـرزی عـراق، بـا اتوبـوس
مبلـغ ۸۷۵ هـزار تومـان، اتوبـوس کلاسـیک ۳۲ 
نفـره ۷۳۷ هـزار تومـان و اتوبوس هـای ۴۴ نفره 
معمولـی ۵۹۷ هـزار تومـان تعییـن شـده بـود، 

اظهـار کـرد: ایـن نـرخ از شـب گذشـته 
اسـت. یافتـه  افزایـش  درصـد   ۲۵ 

صفحه 2
را بخوانید 
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 صفحه 2  بخوانید 

ادامه مطلب را در
 صفحه  8  بخوانید 

مدیرعامل سازمان حمل ونقل بار و مسافر شهرداری کرمان 
از وضعیت ناوگان اتوبوسرانی شهر کرمان می گوید

طی ۱۲ سال،۲۰۰ اتوبوس از ناوگان 
حمل ونقل عمومی کرمان کم شد

یک شهر  و   یک شهر  و   ۱۰۰۱۰۰  اتوبوس  اتوبوس

دبیـر کل اتـاق بازرگانـی، صنایـع، معـادن و کشـاورزی اسـتان 
کرمان گفـت: تقریبـا در اسـتان منابـع آزاد وجود ندارد و شـبکه 

بانکـی در عمـل قفـل اسـت.
حسـن امیـری، در نشسـت هـم اندیشـی کمیتـه تسـهیل کسـب 
و کار، اشـتغال آفرینـی و حمایـت قضایـی افـزود: مـاه گذشـته 
در سـفر رئیـس جمهـور و هیـات وزیـران بـه اسـتان، در نشسـت 

بـا وزیـر اقتصـاد وضعیـت خـاص شـبکه بانکـی را اعـلام کردیـم 
به طـوری کـه ۱۱۰ هـزار میلیـارد تومـان منابـع اسـتان و ۸۰ هزار 
میلیـارد تومـان مصـارف اسـتان اسـت و بـا توجـه بـه تعهـدات 
زیـر خطـی کل شـبکه بانکـی، اعتبـارات اسـنادی، ضمانتنامه هـا 
و تسـهیلات مشـارکتی، هیـچ منابعـی بـرای بانک هـا باقـی 

نـد. تومــاننمی ما  ۵۰۰ قیمــت  صفحــه            ۸            ۱۴۰۱ مــاه  شــهریور   ۲۱ دوشــنبه        ۱۳۱۶ پیاپــی  شــماره  پنجــم          ســال 

دبیرکل اتاق بازرگانی کرمان عنوان کرد

 شبکه بانکی در استان کرمان قفل است

حمید علیدادی، معاون حفاظت و بهره برداری آب منطقه ای: به ما گفتند اراضی پایین دست چهارطاق تملک شده است

چگونه آرمان حسنی از لغو واگذاری صندوق 
 بازنشستگان مس خبر داشت؟

برابـر بـا دادنامـه ای که بـه دسـت کرمـان نو رسـیده اسـت، امـروز ۲۰ 
شـهریورماه دادرس شـعبه ۶۴ دیـوان عدالـت اداری در سـاعت ۱۲ 

و ۴۱ دقیقـه دسـتور توقـف اجـرای مفـاد مصوبـه شـورای عالـی رفـاه و تامیـن اجتماعی را 
صادر کـرد. این خبر را اما روز گذشـته )شـنبه ۱۹ شـهریور( آرمان حسـنی مدیرعامل سـابق 
صنـدوق بازنشسـتگی مـس بـر روی وبسـایت ایـن صنـدوق منتشـر کـرده بـود. خبـری کـه 
سـاعتی پـس از انتشـار آن حکـم برکنـاری آرمـان حسـنی توسـط رسـتمی هم منتشـر شـد.

صفحه 1 را 
بخوانید
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دستورالعمل صدور پروانه فعالیت 
فروشگاه های صنایع دستی 

کرمان صادر شد
از این پس مرجع صدور پروانه فعالیت فروشگاه های صنایع دستی کرمان، 
معاونت صنایع دستی و هنر های سنتی اداره کل میراث فرهنگی این استان 
خواهد بود.  کاظم حسین زاده افزود: این دستورالعمل با استناد به بند پ 
و تبصره ۱ ماده ۳ قانون حمایت از اســتادکاران و فعالان صنایع دستی 
مصوب مجلس شــورای اسلامی در ســال ۹۶ و آیین نامه اجرایی ماده 
۱۴ قانون مذکور مصوب هیئت وزیران در ســال ۱۳۹۹ از سوی وزارت 
میراث فرهنگی به اداره های کل کشور ابلاغ شده است.  معاون صنایع دستی 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان افزود: 
تمامی هنرمندان و فعالان صنایع دستی که متقاضی راه اندازی فروشگاه 
صنایع دستی هستند با در دست داشتن مدارک لازم همچون تصویر کارت 
ملی، تصویر تمامی صفحات شناسنامه، سه قطعه عکس، سند مالکیت و یا 
اجاره نامه و در صورت حقوقی بودن تصویر آگهی آخرین تغییرات شرکت، 
تصویر آگهی روزنامه رسمی ثبت شرکت ها، تصویر اساسنامه به معاونت 
صنایع دستی واقع در کرمان خیابان شهید بهشتی حدفاصل کوچه ۴ و 
۶ جنب بانک ملت به واحد بازاریابی و تجاری سازی مراجعه کنند.  او بیان 
کرد: فعالانی که دارای مجوز فروشگاه های صنایع دستی بوده اند نیز برای 
تشکیل پرونده به معاونت صنایع دستی رجوع کنند.  حسین زاده ادامه 
داد: فعالان متقاضی ایجاد فروشگاه های صنایع دستی در ۱۸ گروه و ۲۹۵ 
رشته صنایع دستی شناسه دار شرایط لازم را برای درخواست صدور پروانه 
فعالیت فروشگاهی صنایع دستی دارند.  او تاکید کرد: براساس دستورالعمل 
مذکور فروشگاه های صنایع دستی سطح استان ارزیابی و درجه بندی شده و 
فروشگاه هایی که بتوانند شاخص ها و استاندارد های مرتبط را رعایت کنند 
واجد اخذ نشان اعتماد درجه ۱، ۲، ۳ خواهند شد.  معاون صنایع دستی 
اداره کل میراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع دســتی استان کرمان 
اظهارکرد:حدود ۷۰ هزار هنرمند در ۷۰۰ کارگاه صنایع دستی این استان 

به صورت گروهی و انفرادی مشغول به فعالیت هستند.

بهزیستی برای آماده سازی شغلی 
فرزندان برنامه ای ویژه دارد

رییس بهزیستی سیرجان گفت:معمولا سن ۱۵تا۱۸سالگی آغاز 
آماده سازی شغلی اســت و بهزیســتی برای آماده سازی شغلی 
فرزندان برنامه ای ویژه دارد.مهتاب حسینی، با اشاره به لزوم تعامل 
و همکاری همه مسئولین ودستگاه های اجرایی و حمایتی به منظور 
ساماندهی مسائل اجتماعی گفت: سیاست کلی بهزیستی در این 

خصوص حضور فرزندان در آغوش خانواده است.
او افزود: اما گاهی اوقات به علت اینکه خانواده ها درگیر مشکلات 
)بیماری، فوت و...( می شــوند فرزندان به مراکز نگهداری سپرده 
می شوند، اما قرار نیست همیشــه در مرکز باشند و مدت زمانی را 
میهمان مرکز هستند که با برطرف شدن مشکل از سمت خانواده 
به آغوش خانواده باز می گردند و یا بعد از سن ۱۸سالگی از مرکز 
ترخیص می شوند که حمایت های بهزیستی از این فرزندان پس 
از ترخیص از مراکز نیز ادامه دار است. حسینی افزود: معمولا سن 
۱۵تا۱۸سالگی آغاز آماده سازی شغلی است و بهزیستی برای آماده 
سازی شــغلی فرزندان برنامه ویژه دارد و این فرزندان با همکاری 
مددکاران و مســئولین فنی و با توجه به علایق و استعداد شان به 
حرفه آموزی می پردازند تا پس از ترخیص توان تشکیل یک زندگی 
مستقل و بی دغدغه را دارا باشند ضمن اینکه تا هر زمان فرزندان 
در حال ادامه تحصیل در هر مقطعی باشــند مورد حمایت کامل 

بهزیستی قرار دارند.
آقاخانی، رئیس اداره کار، رفاه و تامین اجتماعی نیز گفت: ایجاد 
زمینه پیشرفت و استقلال کودکانی که به هر دلیل از آغوش گرم 
خانواده ها دور مانده اند خدمتی اســت که بی تردید مورد توجه 
خاص و ویژه پروردگار خواهد بود و نتایج ارزنده آن مســتقیما به 

جامعه بر می گردد.
او در ادامه خطاب به فرزندان مقیم ایــن مراکز افزود: تجربه به ما 
آموخته و نشان داده که شکوفایی پایدار از دل تنگنا ها وسختی ها 
رشد کرده و شاخص می شود لذا شما بایستی با استفاده حداکثری 
از امکانات موجود سختی ها و مشکلات را به فرصت و پله پیشرفت 

تبدیل کنید.

به وضـوح قابـل درک اسـت کـه وضعیـت حمل و 
نقل عمومی شـهر کرمـان دچار مشـکلات حادی 
اسـت. ایـن مشـکلات از کمبـود اتوبوس در شـهر 
تـا فرسـوده بـودن اتوبوس هـا و ترافیـک روز افزون 
در شـهر قابل اسـتنباط اسـت. پیش از این شهردار 
کرمـان وعـده خریـد ۳۰ اتوبـوس را داده بـود و 
دوره مدیریـت گذشـته شـهرداری کرمـان نیز ۲۵ 
اتوبوس خریداری شـده اسـت .اما آن طـور که رضا 
میرزایی مدیرعامل سازمان حمل ونقل بار و مسافر 
شـهرداری کرمـان در گفت وگـو بـا »کرمان نـو« 
می گویـد هنوز به تعـداد بیشـتری اتوبوس نـو نیاز 
داریـم.۶ ماه پیـش مدیرعامل سـابق این سـازمان 
گفتـه بـود ۱۵۰ دسـتگاه اتوبـوس فعـال در شـهر 
کرمان وجـود دارد. ولـی میرزایی این عـدد را امروز 
یک شنبه ۲۰ شـهریور ۱۴۰۱، ۱۰۰ دستگاه عنوان 
می کنـد. او معتقـد اسـت در دوره کرونـا آسـیب 
زیادی به نـاوگان حمل ونقـل عمومی کرمـان وارد 
شـد. مشـروح گفت وگو »کرمان نو« بـا مدیرعامل 
سـازمان حمل ونقل بار و مسافر شـهرداری کرمان 

را بخوانیـد.
آقای میرزایی الان چند اتوبوس فعال در 

شهر کرمان داریم؟
در شـهر کرمـان ۱۲۰ اتوبوس فعـال داریـم که ۹۶ 
عدد آن متعلق به شـهرداری اسـت و مابقی متعلق 
به بخـش خصوصـی هسـتند. بـا توجـه بـه اینکه 
همیشـه خرابی داریـم، روزانه حـدود ۱۰۰ اتوبوس 

در شـهر فعال هسـتند.
از این تعداد چند اتوبوس نو و چند اتوبوس 

فرسوده داریم؟
۲۵ اتوبـوس نـو داریـم کـه هزینـه ای ندارنـد ولی 
مابقی اتوبوس هـا بین ۱۰ تـا ۱۵ سـال کار کردند و 
برخی شـان هم بازسازی شـدند. به جز اتوبوس های 
اسـقاطی کـه ارزش بازسـازی ندارنـد، حـدود ۵۰ 
اتوبـوس در کرمان نیاز به بازسـازی دارنـد که البته 
هزینـه بازسـازی هـر اتوبوس حـدود یـک میلیارد 
تومـان اسـت و با گـران شـدن هزینـه قطعـات در 
برخی موارد بازسـازی ایـن اتوبوس هـا نمی صرفد.

اگر بخواهیم خطوط اتوبوسرانی در کرمان 
را از اتوبوس تکمیل کنیم به چند اتوبوس 

نیاز داریم؟
۴۳ خط فعـال اتوبـوس در شـهر کرمـان داریم که 
فـارغ از خـط یـک ویـژه کـه همـان مسـیر میدان 
آزادی بـه میـدان مشـتاق اسـت و بیـن ۱۵ تـا ۱۸ 

اتوبـوس در ایـن خـط فعـال هسـتند، در مابقـی 
خطوط بـا کمبـود اتوبـوس مواجه هسـتیم و برای 
مثال خطی کـه بـه ۳ اتوبـوس نیـاز داشـته با یک 
اتوبـوس کار می کند یا خطـی که باید بـا ۵ اتوبوس 
کار می کـرده ۲ اتوبـوس در آن فعـال هسـتند. در 
موضـوع بهبـود حمل ونقل عمومـی و اتوبوسـرانی 
دغدغه ما این اسـت که زمان انتظار مسـافر و زمان 
سـفر کوتاه شـود و مهمترین موضوع بـرای محقق 
شـدن این اصل فراوانی اتوبوس اسـت. در کرمان به 
شـرطی می توانیم بگوییم که در حـوزه حمل ونقل 
عمومی به مـردم خدمـات دادیم، باید زمـان انتظار 
فرد در ایسـتگاه را بـه زیر ۵ دقیقـه برسـانیم اما در 
کرمان بجـز در خـط اصلـی ) آزادی تا مشـتاق( در 
بقیه خطـوط گاها افـراد تـا ۴۵ دقیقه هـم منتظر 
اتوبوس می ماننـد و در اتوبوس هـم ۴۵ دقیقه طول 
می کشـد تا به مقصد برسـد. اگر بخواهیم در شـهر 
کرمـان خدمات دهـی حمل ونقـل عمومـی را بـه 
کیفیت قابـل قبولی برسـانیم باید ایـن ۴۳ خط به 
۶۵ خط افزایـش دهیم و برای تکمیـل این خطوط 

حداقـل بـه ۱۰۰ اتوبوس نـو نیـاز داریم.
آقای میرزایی آیا تعداد اتوبوس های ما 
نسبت به سال های گذشته تغییر کرده 
است؟ به نظر می رسد کیفیت خدمات 

سازمان اتوبوسرانی در کرمان افت شدیدی 
داشته است.

این موضوع چند دلیل دارد، در سـال ۸۸ شهرداری 
کرمان ۳۰۰ اتوبوس داشـته اسـت که تا سـال ۹۳ ، 
۱۰۰ اتوبـوس بـه بخـش خصوصی منتقل شـدند 
و از سـال ۹۳ تـا امسـال هم بـه مـرور ۱۰۰ اتوبوس 
دیگر هـم که قراردادشـان با شـهرداری تمام شـده 
بود بـه بخش خصوصـی منتقـل شـدند. خصوصا 
در دو سـال کرونا که مسـافر و به طبـع آن درآمدی 
وجود نداشـت، حـدود ۳۰ تـا از اتوبوس های بخش 
خصوصی مجبور شدند از سازمان جدا شوند. در دو 
سـال اخیر به دلیـل افزایش شـدید قیمت قطعات 
اتوبوس هم در بازسـازی اتوبوس هـا مانند خیلی از 
شـهرها به مشـکل برخوردیم. قطعا در ایـن دوران 
شـهرداری تهران و مشـهد هم به نسـبت خودشان 
با افـت خدمات دهی رو بـه رو بودنـد. از سـال ۹۳ به 
بعد هم دیگـر شـهرداری اتوبوس جدیـدی نخرید 
به جز در دوره گذشـته کـه ۲۰ دسـتگاه اتوبوس نو 
و ۵ دسـتگاه اتوبـوس دسـت دوم خریدند لـذا این 
احسـاس که وضعیت اتوبوسـرانی کرمان نسبت به 
دو سـه سـال گذشـته افت کرده و حتی نسـبت به 
۱۰-۱۲ سـال گذشته افت نسبتا شـدیدی داشته، 

درسـت است.

برنامه شهرداری کرمان برای بازسازی یا 
خرید اتوبوس های بیشتر چیست؟

شـهرداری کرمان بـا سـهمیه دولتی ۲۵ دسـتگاه 
اتوبـوس را سـال گذشـته به قیمـت یـک میلیارد 
تومان خریده اسـت کـه قرار بـوده ۳ ماهـه ابتدایی 
سـال به مـا تحویـل داده شـود امـا نشـده، احتمالا 
تـا پایـان ایـن مـاه ۳ دسـتگاه از ایـن اتوبوس هـا را 
تحویل می گیریـم و ان شـا الله مابقی را تا آخر سـال 
تحویل می دهنـد. نه کرمان و نه هیچ شـهر دیگری 
نمی توانـد بـه راحتـی اتوبـوس مـورد نیـازش را به 
صورت آزاد خریـداری کند زیرا قیمت هر دسـتگاه 

اتوبـوس نو حـدود ۵ میلیـارد تومان اسـت.
به جـز ایـن ۳۰ دسـتگاهی کـه خریـداری شـده، 
شـهرداری ۳۰ دسـتگاه دیگر هم درخواست کرده 
که هنـوز بـا آن موافقـت نشـده امـا قصـد داریم یا 
بـا اوراق مشـارکت یـا از طریـق وزارت کشـور ایـن 
اتوبوس هـا را خریـداری کنیـم. در واقع شـهرداری 
برنامـه دارد تا پایان سـال آینـده ۸۰ اتوبـوس نو به 
نـاوگان اتوبوسـرانی اضافه کنـد که در ایـن صورت 
در وضعیـت مطلوبی قـرار خواهیم گرفـت. به طور 
کلـی اگـر در ایـن دوره از مدیریت شـهری بتوانیم 
حدود ۱۰۰ دسـتگاه اتوبوس به ناوگان اتوبوسـرانی 
اضافه کنیم می توانیم بگوییـم خدمات قابل قبولی 

ارایـه می دهیـم.
یعنی مشکلات حمل ونقل عمومی در 

کرمان فقط کمبود اتوبوس است؟
البته مشـکلات دیگـری هـم هسـت، از سـال ۹۸ 
حدود ۸۰ نفـر از نیروهـای سـازمان حمل ونقل بار 
و مسافر بازنشسـت شـدند که در بخش تعمیرات و 
راننده بودنـد و از آن زمان تا به حال فقط توانسـتیم 
۲۰ نفر نیـرو بگیریم. این یعنی بـا توجه به وضعیت 
نامطلوب مالـی در شـهرداری و اینکـه نمی تواند به 
راحتی نیرو جـذب کنـد، در تامین نیروی انسـانی 
هم دچار مشـکل هسـتیم. کرمـان به جـز اتوبوس 

و تاکسـی چیـز دیگری بـرای حمل ونقـل عمومی 
ندارد و هنـوز در حـوزه بی آرتـی کاری نکردیم. اگر 
ایـن ۸۰ اتوبوس بـه نـاوگان اضافه شـود می توانیم 
حداقـل در خط ویـژه آزادی تا مشـتاق بـی آر تی را 
راه انـدازی کنیـم. موضوع دیگـری کـه در کرمان با 
آن درگیر هسـتیم این اسـت که نمی توانیـم تعداد 
مسـافر را به خوبـی پیش بینی کنیـم مثـلا در ماه 
مهر که شـروع مـدارس اسـت یـک تعداد مسـافر 
برای نـاوگان حمـل و نقـل عمومـی داریم امـا این 
تعـداد بـه یـک بـاره در آبـان مـاه بیشـتر یـا کمتر 
می شـود که پیش بینـی تعـداد مسـافر را بـرای ما 
سـخت  می کنـد. البتـه مـردم در کرمـان از حمل و 
نقـل عمومی اسـتفاده کمـی دارنـد و ایـن موضوع 
هم تقصیر ماسـت که نتوانسـتیم خدمـات خوبی 
ارائه دهیـم و مـردم را بـرای اسـتفاده از حمل ونقل 
عمومی ترغیب کنیم. فـرض کنیـد الان در خطی 
یـک اتوبـوس کار می کنـد کـه اکثـر اوقـات هـم 
خالی اسـت قبـلا ۳ اتوبوس پـر در این مسـیر تردد 
می کرده، این یعنی مردم می دانسـتند در این خط 
می تواننـد از اتوبوس اسـتفاده کننـد اما حـالا باید 
انتظار زیادی بکشـند و مردم هـم ترجیح می دهند 

اسـتفاده نکنند.
زمان انتظار در خط اصلی اتوبوس کرمان که 

همان خط میدان آزادی تا میدان مشتاق 
باشد چقدر است؟

در خط اصلی مـا که میـدان آزادی تا میدان شـهدا 
اسـت مشـکل خاصی نداریم و زمان انتظار مسـافر 
بیـش از ۲۰ دقیقـه در هیچ ایسـتگاهی نمی شـود 
که البتـه همین مقـدار هـم زیاد اسـت و هـدف ما 
این اسـت که مسـافر در هیـچ ایسـتگاهی منتظر 
نمانـد. اما در بقیـه خطوط گاهـا افراد تـا ۴۵ دقیقه 
هم منتظـر اتوبوس می ماننـد و در اتوبـوس هم ۴۵ 

دقیقه طـول می کشـد تا بـه مقصد برسـد.

به گفته مدیر کل منابع طبیعی استان کرمان از 
یک میلیون و ۱۰ هزار هکتار وسعت جنگل های 
طبیعی شمال اســتان کرمان، ۵۵۰ هزار هکتار 
)نصف جنگل های استان( یا آلوده به لورانتوس یا 

تحت هجوم تشی)سیخور( قرار گرفته اند.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری شمال استان 
کرمان با بیان این مطلب که برای مبارزه با آفات 
جنگل ها به اعتبار و امکانــات و تجهیزات نیاز 
داریم، اظهار کرد: عملیــات های مختلفی برای 
مقابله با آفات در ۱۵۰ هزار هکتار از جنگل های 
استان انجام داده ایم.  مهدی رجبی زاده  با اشاره به 
وضعیت جنگل های طبیعی استان کرمان، گفت: 
یک میلیون و ۱۰ هزار هکتار وسعت جنگل های 
طبیعی شمال استان است. طبق اعلام او، به علت 
استمرار خشکسالی، جنگل های طبیعی استان از 
جمله بادام، اورس، بنه و … با مشکل بزرگ آفات 

روبرو هســتند و تقریبا ۵۵۰ هزار هکتار )نصف 
جنگل های استان( یا آلوده به لورانتوس یا تحت 
هجوم تشی)ســیخور( قرار گرفته اند.  مدیرکل 
منابع طبیعی و آبخیزداری شمال استان کرمان 
با بیان این مطلب که برای مبارزه با آفات جنگل 
ها به اعتبار و امکانات و تجهیزات نیاز داریم، اظهار 
کرد: عملیات های مختلفی برای مقابله با آفات 
در ۱۵۰ هزار هکتار از جنگل های اســتان انجام 
داده ایم. به اعتقاد او، جنگل کاری کار پسندیده 
ای است اما نباید از جنگل های ۳۰۰ ساله استان 
نیز غافل شد، افزود: آفات به درون این جنگل ها 
حمله کرده است و اگر اکنون به داد آنها نرسید 
تا پنج سال دیگر ممکن است بیشتر این جنگل 
های از بین رفته باشند و این خطر بزرگی است. 
رجبی زاده در ادامه پوشش مراتع استان کرمان را 
فقیر دانست و عنوان کرد: تقریبا ۶۰ درصد گوشت 

قرمز مصرفی استان، متکی به علوفه مراتع کرمان 
اســت و فقط ۴۰ درصد علوفه دام استان دستی 
داده می شــود و مابقی آن از مراتع برداشت می 
شود. او، وسعت اراضی مرتعی استان را ۶ میلیون 
هکتار عنوان و اظهار کرد: برای ۴ میلیون هکتار 
از مراتع استان، طرح مرتعداری تهیه شده و برای 
حدود یک میلیون هکتار آن نیز قرارداد منعقد 
شده است. مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری 
استان کرمان، گیاهان دارویی را یکی از ظرفیت 
های مراتع استان دانســت و تصریح کرد: اکنون 
شیره گیاه آنغوزه در قالب طرحی، از مراتع استان 
برداشت می شود و امسال ۲۹ قرارداد برای بهره 
برداری از شیره گیاه آنغوزه در چهار شهرستان 
منعقد کرده ایم که بیش از ۳۵ تن شــیره انغوزه 
از مراتع استان برداشت خواهد شد. باید مدنظر 
داشت هر کیلو آنغوزه بیش از یک میلیون تومان 

قیمت دارد لذا ۳۵ میلیارد تومان ارزش شــیره 
انغوزه مراتع چهار شهرســتان استان که مجوز 
برداشت برای آنها صادر شده است. او منتقد عدم 
وجود هیچ واحد فرآوری شیره آنغوزه در استان و 
کشور است و گفت: متاسفانه شاهد هستیم شیره 
آنغوزه از ایران به کشورهای دیگر صادر می شود 
و سپس فراروی شده در قالب دارو، عطر و … با 
قیمت بسیار بالا وارد کشور می شود. رجبی زاده 
با اشاره به گیاهان دارویی بسیار مرغوب در استان 
کرمان عنوان کرد: در اســتان کرمان زیره سیاه، 
آویشن، شــیرین بیان و … داریم اما هنوز علم 
روی برخی از گیاهان مرتعی کار نکرده است. او با 
بیان این مطلب که مجوز برداشت شیرین بیان در 
اراضی کشاورزی توسط اداره کل منابع طبیعی 
استان صادر می شــود، اظهار کرد: سال گذشته 
۱۲۰۰ تن ریشه شــیرین بیان در شمال استان 

کرمان استحصال شده است.
مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداری استان کرمان 
از محصولات فرعی جنگل سخن به میان آورد و 
اظهار کرد: سالانه میانگین تولید بنه و بادام کوهی 

شمال استان کرمان بالغ بر ۳۰۰ هزار تن است.

مدیرعامل سازمان حمل ونقل بار و مسافر شهرداری کرمان از وضعیت ناوگان اتوبوسرانی شهر کرمان می گوید

یک شهر و ۱۰۰ اتوبوس 
طی 12 سال،2۰۰ اتوبوس از ناوگان حمل ونقل عمومی کرمان کم شد

خطر نابودی ۵۵۰ هزار هکتار از جنگل های شمال استان کرمان

نیمی از جنگل های شمال استان آفت گرفتند

گزارش
کرمان نو

شرایط کرمان از نظر 
خودکشی بحرانی نیست

معاون امور توسعه پیشــگیری اداره کل بهزیستی استان کرمان گفت: 
وضعیت خودکشی در کرمان نسبت به استان های دیگر بحرانی نیست اما 

نسبت به سال های قبل رشد داشته و این نگران کننده است.
خسرو ملک شاهی در هفته پیشگیری از خودکشی، با تشریح برنامه ها 
وطرح های کشوری و استانی در خصوص برنامه های کاهش و پیشگیری 
از خودکشی گفت:معاونت پیشگیری از آسیب های اجتماعی سازمان 
بهزیستی کشور در راستای وظایف خود از سال ۹۷، برنامه مداخله هدفمند 
در محلات و اجرای برنامه پیشگیری اجتماع محور از خودکشی را در چند 
استان منتخب اجرا کرده و با توجه به افزایش اقدام به خودکشی و تاثیرات 
روانشناختی، اجتماعی و اقتصادی خودکشی بر خانواده و جامعه، از سال ۹۹ 
برنامه جامع پیشگیری از خودکشی در تمامی استان ها اجرا شده است.  او 
افزود: رصد مستمر وضعیت خودکشی، کنترل و کاهش خودکشی از طریق 
بکارگیری رویکردهای نوین پیشگیری با اجرای برنامه های بومی مبتنی بر 
ظرفیت های محلی، برنامه ریزی اجتماعی، شناسایی افراد پرخطر از طریق 
غربالگری، برگزاری نشست ها، کارگاه های علمی و تخصصی به منظور 
حساس سازی جامعه و دستگاه های اجرایی ذیصلاح از جمله اهداف برنامه 
جامع پیشگیری از خودکشی است.  معاون امور توسعه پیشگیری اداره کل 
بهزیستی استان کرمان اذعان کرد: این برنامه در دو سطح برگزار می شود که 
فرآیندهای اجرایی در سطح نخست بر محور آگاه سازی و آموزش عمومی 
قرار دارد و در این سطح، شیوه های مقابله با خشونت خانگی، تاب آوری 
اجتماعی،روش های صحیح مواجهه با افراد پرخطر و در معرض خودکشی، 
مدیریت خشم و ابراز احساســات و ... آموزش داده می شود.  ملک شاهی 
ادامه داد: در سطح دوم این برنامه نیز اطلس خودکشی با هدف شناسایی 
و تحلیل وضعیت خودکشی و در صورت وجود اطلاعات، شناسایی موارد 
آسیب عامدانه به خود تهیه می شود و نتایج حاصل از آن به عنوان اساس 
انتخاب محله های دارای ریسک خودکشی استفاده می شود.  معاون امور 
توسعه پیشگیری اداره کل بهزیستی استان در ادامه درخصوص برنامه های 
پیش رو تصریح کرد: در سطح استان الگوی آسیب ها از جمله خودکشی 
را بررسی خواهیم کرد و بر همین اســاس برنامه ریزی های تخصصی با 
هدف تعیین نوع خدمتی که باید در محلات ارائه شود از جمله برنامه های 
بهزیستی در آینده می باشــد. او ادامه داد: رصد آسیب های اجتماعی و 
شناخت عوامل سببی آن در کشور، این امکان را به برنامه ریزان اجتماعی 
می دهد تا با توجه به وضعیت موجود و سیر تغییرات این عوامل، برنامه های 
اجتماعی موثرتری برای جلوگیری از ظهور و بــروز و کنترل و کاهش 

آسیب های اجتماعی طراحی کنند

رئیس سازمان ثبت احوال کشور با اشاره 
به اینکه ۵ استان بیشترین آمار افراد فاقد 
شناسنامه را دارند، گفت: افراد بی شناسنامه 
باید به ادارات ثبت احوال در سطح استان ها و شهرستان ها 
برای دریافت کارت شناسایی موقت مراجعه کنند. هاشم 
کارگر در ارتباط با فرایند صدور کارت شناسایی موقت برای 
افراد بی شناسنامه و آمار این افراد اظهار کرد: فرایند صدور 
کارت شناسایی برای این افراد آغاز شده است. او تصریح کرد: 
هم اکنون ۸ هزار پرونده در باب افراد بی شناسنامه در سطح 

کشور در سازمان ثبت احوال تشکیل شده است.
کارگر با بیان اینکه با اقدام اخیر سازمان ثبت احوال در ارتباط 
با صدور کارت شناسایی موقت برای افراد بی شناسنامه، گام 
مهمی در ارتباط با شناسنامه دار شدن افراد بی شناسنامه 
برداشته خواهد شد، گفت :۵ استان، سیستان و بلوچستان، 
خراسان، گلستان، کرمان و آذربایجان غربی بیشترین آمار 
افراد بی شناسنامه را در سطح کشور دارند. معاون وزیر کشور 
با اظهار امیدواری از صدور کارت شناسایی برای افراد بی 
شناسنامه اضافه کرد: با صدور کارت شناسایی بخش قابل 
توجهی از مشکلات افراد فاقد شناسنامه حل خواهد شد و این 
فرایند در نهایت به صدور شناسنامه برای افرادی که تابعیت 

ایرانی دارند، خواهد انجامید.
رئیس سازمان ثبت احوال کشور با تأکید بر اینکه افراد بی 
شناسنامه باید به ادارات ثبت احوال در سطح استان ها و 
شهرستان ها برای دریافت کارت شناسایی موقت مراجعه 
کنند، تصریح کرد: انشاالله با اقدام مناسب بخشی از مشکلات 
افراد بی شناسنامه حل و فصل خواهد شد. او همچنین با اشاره 
به اینکه در آینده نزدیک برنامه ریزی خواهد شد تا افراد بی 
شناسنامه جهت تشکیل پرونده و دریافت کارت شناسایی 
موقت به دفاتر پیشخوان و یا سایر مراکز در دسترس مراجعه 

کنند، گفت: در این زمینه نیز اطلاع رسانی خواهد شد.
کارگر خاطرنشان کرد: پس از فرایند صدور کارت شناسایی 
موقت و طی کردن الزامات حقوقی، قانونی و بررسی 

تابعیت های افراد برای آنها شناسنامه صادر می شود.

دبیر کل اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی استان کرمان 
گفت: تقریبا در استان منابع آزاد وجود ندارد و شبکه بانکی در عمل 
قفل است. حسن امیری، در نشست هم اندیشی کمیته تسهیل 
کسب و کار، اشتغال آفرینی و حمایت قضایی افزود: ماه گذشته 
در سفر رئیس جمهور و هیات وزیران به استان، در نشست با وزیر 
اقتصاد وضعیت خاص شبکه بانکی را اعلام کردیم به طوری که 
۱۱۰ هزار میلیارد تومان منابع استان و ۸۰ هزار میلیارد تومان 
مصارف استان است و با توجه به تعهدات زیر خطی کل شبکه 
بانکی، اعتبارات اسنادی، ضمانتنامه ها و تسهیلات مشارکتی، 
هیچ منابعی برای بانک ها باقی نمی ماند. عضو هیات خبرگان 
مورد وثوق بانکی و اقتصادی در استان کرمان ادامه داد:امسال رهبر 
معظم انقلاب تولید دانش بنیان را در نامگذاری سال مورد تاکید 
قرار دادند و با توجه به اینکه کرمان رتبه شانزدهم را از نظر تعداد 
شرکت های دانش بنیان در کشور دارد، باید تلاش کنیم با تامین 
مالی و کمک بانک ها بتوان این رتبه را به جایگاه پنجم ارتقا داد. 
همچنین مدیر مرکز آموزش و پژوهش های توسعه و آینده نگری 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان نیز در این جلسه 
بیان کرد: محدودیت ها در پرداخت تسهیلات شرایط سختی را 
برای متقاضیان ایجاد کرده که امیدواریم امسال با راه اندازی شورای 
راهبری فناوری و تولید دانش بنیان در استان، جایگاه تولید دانش 

بنیان را ارتقا ببخشیم.
سعیدی افزود: در خردادماه سال جاری قانون جهش تولید ابلاغ 
شده که یکی از قوانین مترقی در کشور محسوب می شود و مسیر 
فعالیت های دانش بنیان را حداقل تا ۱۵ سال آینده مشخص 
می کند. مدیر مرکز آموزش و پژوهش های توسعه و آینده نگری 
سازمان مدیریت و برنامه ریزی استان کرمان با اشاره به اینکه 
با اجرای این قانون می توان از حالت سنتی تولید خارج شویم، 
تصریح کرد: در آئین نامه های این قانون چگونگی ارزش گذاری 
فناوری و وظیفه و نوع فعالیت هر دستگاه مشخص شده که اگر 

اجرایی شود بسیار موثر خواهد بود.
او اظهار کرد: ۴۰۰ نیاز فناورانه در حوزه های مختلف کشاورزی، 
محیط زیست، آب، صنعت، معدن، انرژی، امور زیربنایی و خدمات 
در کمیته های مختلف احصا شده تا طی فرآیندهایی بر اساس 

ظرفیت های مختلف تولید شود

آذری نصرآباد پیرامون مشکلات شبکه های 
مخابراتی گفت: اصلاح نظــام تعرفه ای 
نگهداری تلفن ثابت شــرکت مخابرات، 
نســبت به هزینه های توســعه ی بخش 
ارتباطــات، تغییر حداقلــی در تعرفه ها 
محسوب می شود که امیدواریم منجر به 
نگهداری شبکه با کیفیت مطلوب و متوقف 

نشدن توسعه شبکه شود.
آذری نصرآباد مدیر مخابرات این منطقه در 

همین راستا افزود: ما می توانیم خرابی کمتری را در شبکه شاهد باشیم و افت کیفیت 
شبکه را به حداقل برسانیم تا در نهایت بتوانیم به سایر اپراتورهای مخابراتی تلفن همراه و 
ثابت و شرکت های FCP و کلیه دستگاه های اجرایی دولتی و غیردولتی سرویس های 

خود را ارائه دهیم تا مردم و مشتریان آنها، بهره مندی لازم را از خدمات داشته باشند.
آذری نصرآباد همچنین افزود: ثابت ماندن تعرفه های مخابراتی درطی ۱۲ سال گذشته، 
علی رغم تورم چند صد درصدی در تمام بخش ها،از چالش ها ی اصلی مخابرات است 
که سبب شده تامین منابع مورد نیاز برای توسعه این بخش دچار مشکل جدی شود. 
اما کارکنان و متخصصان شرکت مخابرات با استفاده از تمامی ظرفیت ها برای توسعه 
ارتباطات در کشــور تلاش می کنند تا بتوانند با هم افزایی دولت و وزارت ارتباطات، 

تحولات پایداری در صنعت مخابرات کشور ایجاد کنند.
او در پایان با اشــاره به حمایت و همراهی نهادهای تصمیم گیرنده عنوان کرد، اجرای 
منطقی شدن تعرفه های مخابراتی برای مردم نوید توسعه و کیفیت ارتباطات مخابراتی 

را به دنبال دارد .

مدیرکل میراث فرهنگی، گردشــگری و 
صنایع دستی استان کرمان از برگزاری 
چهاردهمیــن نمایشــگاه سراســری 
صنایع دســتی و پنجمین نمایشــگاه 
سراسری گردشگری این استان با عنوان 
کارمانیا از تاریخ ۵ تا ۹ آبان ماه سال جاری 
در محل دائمی نمایشگاه های بین المللی 

جنوب شرق کرمان خبر داد.
به گزارش کرمان نــو، فریدون فعالی به 

شعار این نمایشگاه با عنوان “کرمان سرزمین شگفتی های پنهان” اشاره و اظهار کرد: 
»نمایشگاه مذکور در متراژ ۳ هزار مترمربع و با ۱۸۰ غرفه صنایع دستی و ۱۵ غرفه 

گردشگری برگزار می شود.«
مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی استان کرمان با اشاره به اینکه در 
نمایشگاه صنایع دستی علاوه بر هنرمندان و صنعتگران کرمانی از هنرمندان سراسر 
کشــور نیز برای حضور در این نمایشگاه دعوت شده اســت افزود: »۹۰غرفه برای 
هنرمندان کرمانی و مابقی برای هنرمندان خارج از استان در نظر گرفته شده است.«
او بیان کرد: »برای واگذاری غرفه های صنایع دســتی اولویت بــا برندهای تجاری 

صنایع دستی و پشتیبان های مشاغل خانگی خواهد بود.«
فعالی خاطرنشان کرد: »به دلیل شیوع کرونا به مدت سه سال نمایشگاه صنایع دستی 
و گردشگری در کرمان برگزار نشد که خوشبختانه امسال این نمایشگاه با همکاری 
اتاق بازرگانی، شهرداری و سایر دستگاه های مرتبط به بهترین شکل ممکن برگزار 

خواهد شد.«

مدیرکل اداره کل راه و شهرســازی 
جنــوب کرمــان از غیرقانونی بودن 
خرید و فروش امتیاز واحدهای طرح 
نهضت ملی مســکن خبر داد و گفت: 
خســارت احتمالی متوجه خریداران 
و فروشندگان خواهد بود و این اداره 
کل هیچ گونــه مســئولیتی در این 

خصوص نخواهد داشت.
محمد ساردویی گفت: هرگونه خرید 

و فروش امتیاز طرح نهضت ملی مســکن و ســایر طرح های حمایتی تامین 
مسکن وزارت راه و شهرسازی ،توســط افراد و از طرق مختلف ممنوع بوده 

و می تواند منجر به ابطال ثبت  نام اولیه و حذف از طرح ها و پروژه ها شود.
او اظهار داشت : براساس دســتورالعمل های ارســالی از سوی وزارت راه و 
شهرسازی هرگونه خرید یا فروش امتیاز واحدهای طرح نهضت ملی مسکن 

غیر قانونی است.
مدیر کل راه و شهرســازی جنوب کرمان افزود : اقدام به خرید و فروش این 
واحدها به صــورت وکالتی فاقد وجاهت قانونی بوده و در صورت مشــاهده، 
ضمن لغو امتیاز متقاضیــان، از طریق مراجع قضایی با دفاتر ثبت اســناد و 
مشــاورین املاک که در این فعالیت مشــارکت دارند بنابر مقررات برخورد 

خواهد شد.
اوخاطر نشــان کرد: داشــتن یک برگه تاییدیه به هیچ وجه به معنی واجد 

شرایط بودن متقاضی و تحویل واحد به شخص نیست.

مدیر مخابرات منطقه کرمان :
با منطقی شدن تعرفه های مخابراتی، کیفیت 

خدمات مخابراتی مطلوب تر می شود

چهاردهمین نمایشگاه سراسری 
صنایع دستی کرمان برگزار می شود

خرید و فروش امتیاز واحدهای طرح نهضت 
ملی مسکن غیر قانونی است

رئیس سازمان ثبت احوال کشور اعلام کرد:
استان کرمان جز ۵ استان دارای 

بیشترین افراد بی شناسنامه

دبیرکل اتاق بازرگانی کرمان عنوان کرد:

شبکه بانکی
 در استان کرمان قفل است

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ استان
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خبرخبر

مدیرعامل شــرکت ملی پالایش و پخش 
فرآورده های نفتی گفت: ۱۸ جایگاه سیار 
بــرای سوخت رســانی به زائــران اربعین 
پیش بینی شــده که هم برای خودروهای 

دیزلی و هم بنزینی ایجاد شده است.
به گزارش ایرنا، جلیل ســالاری در جمع 
خبرنگاران با اشاره به اینکه در گام اول آنچه 
که تکلیف شده مربوط به خودروهای عمومی 
بوده اســت، گفت: در بحث تاکســی های 

فرسوده نیز موضوعاتی مطرح شده است.
وی بــا بیــان اینکه بــا افزایــش کارمزد 
جایگاه های ســی ان جی، تمــام ظرفیت 
جایگاه های سی ان جی را فعال کنیم ادامه 
داد: باید ۳۰ تا ۳۴ میلیون لیتر معادل بنزین 
در مصرف سی ان جی ظرفیت وجود دارد 
که باید فعال شود. مدیریت مصرف انرژی 
در کشور باید از روش های جایگزین استفاده 

کنیم.
معاون وزیر نفت افزود: خودروهای فرسوده 
در دهه ۸۰ جایگزین می شــدند و شــرط 
اسقاط برای واردات خودرو نیز مطرح شده 
بود. اکنــون نیز در نــاوگان خودمان برای 
نوسازی خودروها وارد شده ایم. در حمل و 
نقل عمومی نیز مواردی مطرح شده تا طرح 
جایگزینی اتفاق بیافتد که هم در مســائل 
زیست محیطی و هم کاهش مصرف سوخت 
مؤثر است.  در خودروسازی نیز باید به سمت 

تولید خودروهای استاندارد برویم.
وی گفت: در سال ۸۶ سهمیه بندی بنزین 
انجام شد و تغییر در سهمیه آزاد متغیر بوده 
و با توجه به شرایط تغییر کرده است. کارت 
ســوخت جایگاه ها نیز وجود دارد و کسی 
رغبتی به استفاده از کارت سوخت شخصی 
برای استفاده از بنزین آزاد ندارد. با توجه به 
اختلاف قیمتی که با کشورهای همسایه 

داریم قاچاق سوخت اتفاق می افتد.
وی تاکید کرد: تغییــری در قیمت وجود 
ندارد و بنزین سهمیه ای ۱۵۰۰ و بنزین آزاد 
۳ هزار تومان است. قیمت بنزین در تبصره 
۱۴ قانون بودجه مشخص شده و هر ماه نیز 
در کارت های سوخت شارژ می شود و روال 

سوخت گیری مانند گذشته ادامه دارد.
وی گفــت: ۱۸ جایــگاه ســیار بــرای 
سوخت رســانی بــه زائــران اربعیــن 
پیش بینی شــده که هم برای خودروهای 

دیزلی و هم بنزینی ایجاد شده است.

۵۰ درصد بازار 
نوشت افزار در دست 

تولیدکنندگان داخلی
در ابتدای دهه ۹۰ وضعیت بازار نوشت افزار 
به این صورت تقسیم شده بود که ۸۰ درصد 
از محصولات وارداتی  و تنها ۱۵ درصد تولید 
داخلی بودند. ضمن اینکه در ابتدای همین 
دهه میزان تولیدات ایرانی اسلامی برابر با 
صفر بود اما با گذشــت نزدیک به ۱۰  سال  
بازار نوشــت افزار تغییرات قابل توجهی در 
حوزه تولیدات داخلی را نشان می دهد. به 
گونه ای شده که در فاصله ۱۰ سال گذشته  
۵۰ درصد نوشــت افزارهــای داخل بازار 
ایران، وارداتی و ۵۰ درصــد تولید داخلی 
هســتند. البته  بین این  تولیدات ۵ درصد 
هم  نوشــت افزار ایرانی اســلامی هستند. 
یعنی در دهه ای که گذشت میزان واردات 
۳۵ درصد کاهش یافته و تولید نوشت افزار 
ایرانی اسلامی ۵ درصد افزایش پیدا کرده 

است. 
در صنعت نوشت افزار ایران سهم تولیدات 
داخلــی از کل بــازار علی رغــم وجــود 
پتانســیل های قابل توجه، آن گونه که باید 
رشد نکرده است. طبق بررسی ها، در حال 
حاضر حــدود ۵۵ درصد بــازار در اختیار 
محصولات خارجی و ۴۵ درصد در اختیار 
محصولات داخلی اســت. در حال حاضر 
گردش مالی این صنعت در داخل کشور ۱۰ 
هزار میلیارد تومان است. این صنعت بین 
۵۰ تا ۶۰ هزار فرصت شغلی ایجاد کرده و 
جامعه هدف محصولات نوشت افزار که شامل 
طیف وسیعی از دانش آموزان، دانشجویان، 
ادارات و مجموعه های مشــابه است، بالغ 
بر ۱۴ میلیون نفر اســت. ایــن نمودارها 
سهم گروه های مختلف مصرف کنندگان 
نوشت افزار و سهم واردات و تولید محصولات 

از بازار داخلی نوشت افزار را نشان می دهد. 
محصولات نوشت افزار جزء جدایی ناپذیر 
از زندگی بشر اســت. عمدتا در میان انواع 
محصولات نوشت افزار، محصولات کاغذی 
بیشترین ســهم را در اختیار دارند، دلیل 
این موضوع اســتفاده های متنــوع از آن 
در صنایع متعدد و همچنیــن تامین نیاز 
دانش آموزان بوده است. مطابق با نمودار زیر، 
بازار محصولات نوشت افزار در دنیا در سال 
۲۰۱۶ به حدود ۱۳۰ میلیارد دلار رسیده 
که پیش بینی می شود تا سال ۲۰۲۲ به ۲۵۳ 
میلیارد دلار برسد. می توان گفت صنعت 
نوشت افزار یک صنعت ســودآور و با آینده 

اقتصادی قابل توجه است.

سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
گفت: بیش از ۹۷ درصد از نام نویسی 
سومین دوره سامانه یکپارچه تخصیص 
خودرو برای محصولات ایران خودرو 

بوده است.
امید قالیباف گفت: در سومین دوره نام 
نویسی سامانه یکپارچه تخصیص خودرو، 
۶ میلیون و ۶۸۴ هزار و ۳۸۴ نفر ثبت نام 
کردند که از این میزان ۳۶۴ هزار و ۸۳ 
نفر یعنی معادل ۵ و چهار دهم درصد 
متقاضی طرح جوانی جمعیت و ۱۲۴ 
هزار و ۵۶۹ نفر معادل، یک و نه دهم نفر، 
متقاضی طرح جایگزینی خودرو های 

فرسوده بوده اند.
به گفته سخنگوی وزارت صمت، در این 
مرحله تنها یک و دو دهم درصد از نام 
سایپا  متقاضیان شرکت  به  نویسی ها 
بخاطر خروج محصولات سایپا به جز، 
ساینا اس، از قرعه کشی، اختصاص داشت.

از  مرحله  سومین  در  خودرو  ایران 
تخصیص خودرو از طریق سامانه یکپارچه 
در فروش فوق العاده خود ۶ محصول پژو 
۲۰۶ تیپ ۲، رانا پلاس سقف شیشه ای و 
گیربکس ۶ سرعته، سورن پلاس جدید، 
پارس سال با موتور XUTP، پارس 
TUS و دنا پلاس توربوشارژ اتوماتیک و 
در پیش فروش ۴ محصول تارا دستی، تارا 
اتوماتیک، دنا پلاس توربور شارژ دستی 

و دنا پلاس توربوشارژ اتوماتیک عرضه 
کرده است.

فروش  سایپا،  خودروسازی  گروه 
فوق العاده ۵ محصول کوییک. اس، ساینا. 
اس، کوییک پلاس با گیربکس اتوماتیک، 
کوییک. آر و کوییک. آر با گیربکس 
اتوماتیک با موعد تحویل ۹۰ روزه را آغاز 
می کند و این ثبت نام تا تکمیل ظرفیت 
یکپارچه  از طریق سامانه  محصولات 

تخصیص خودرو ادامه خواهد داشت.
همچنین شرایط پیش فروش یک ساله 
عادی و طرح قانون حمایت از خانواده 
و جوانی جمعیت را نیز برای ۶ محصول 
شاهین، ساینا. اس، کوییک اس، کوییک با 
گیربکس اتوماتیک، کوییک با گیربکس 
معمولی و کوییک. آر با گیربکس معمولی 
با موعد تحویل آذر ماه سال جاری تا تیر 

۱۴۰۲ آغاز می کند.
لعاده  در این طرح، صرفاً فروش فوق ا
خودرو ساینا. اس از طریق قرعه کشی 
عرضه می شود و فروش سایر محصولات 
اعم از فروش فوق العاده و پیش فروش 
بدون محدودیت قرعه کشی انجام خواهد 

شد.
 طبق اعلام مسئولان نتایج قرعه کشی 
حداکثر ظرف یک هفته پس از اتمام مهلت 
ثبت نام، پس از احراز هویت و تطبیق 
اطلاعات و داده های ثبت نام کنندگان 

با طرح جوانی جمعیت و کنترل واجد 
شرایط بودن متقاضیان، اعلام خواهد 

شد..
سامانه یکپارچه فروش خودرو، سایت 
متمرکز خرید خودرو است که توسط 
وزارت صنعت، معدن و تجارت به منظور 
تخصیص خودرو و ثبت نام خرید خودرو 

ایجاد شده است.
با  پیش  مدت ها  ز  ا خودرو  صنعت 
چالش های متفاوتی دست به گریبان 
اخیرهم  سال  چند  در  است.  بوده 
نامتعادل بودن عرضه و تقاضا باعث شد 
تا رد پای دلالان بیش از گذشته در بازار 
خودرو دیده شود و اختلاف بسیاری بین 
قیمت روز خودرو صفر در کارخانه و بازار 

به وجود بیاید.
به  دست  مشکلات  و  چالش ها  این 
دست هم دادند تا نارضایتی مردم از 
خودروسازان داخلی بالا بگیرد و دولت هم 
به مسئله ورود کند. در همین راستا، ۱۱ 
اسفند ماه سال ۱۴۰۰ رئیس جمهوری با 
صدور ۸ فرمان خواستار تحول در عرضه 
و خرید خودرو شد. ابراهیم رئیسی ضمن 
۵۰ درصدی تولید  افزایش  بر  تاکید 
خودرو، بر حذف تدریجی روند عرضه 
خودرو به صورت قرعه کشی و اصلاح و 
شفاف سازی فروش سریع خودرو به مردم 

تاکید کرد.

معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک ایران 
گفت: تجارت خارجی ایران و اوراسیا در ۵ ماهه 

امسال به ۱.۳ میلیارد دلار رسید.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، علیرضا مقدسی 
معاون وزیر اقتصاد و رئیس کل گمرک ایران با 
بیان اینکه اقدامات گمرک ایران در ۳ بخش درون 
سازمانی، ملی و بین المللی در این  مدت از جمله 
عوامل موثر افزایش ۳۰ درصدی میزان تجارت 
در ۵ ماهه امسال بین ایران و کشورهای اوراسیا 
بوده است، گفت: حجم تجارت خارجی بین ایران 
و کشورهای عضو اتحادیه اوراسیا در ۵ ماهه سال 
جاری به رقم یک میلیارد و ۳۲۶میلیون و ۳۹۴ 

هزار دلار رسید. 
علیرضا مقدسی با اشاره به اهم اقدامات گمرک 
ایران در راستای اجرایی کردن قانون موافقتنامه 
ایران و اوراسیا برای افزایش حجم تجارت خارجی 
بین اعضاء گفت: در بخش درون سازمانی، گمرک 
ایران با تشکیل کارگروه پایش امور گمرکی در 
حوزه اوراسیا نسبت به اختصاص مسیر سبز برای 
اظهارنامه مورد مبادله در موافقتنامه، موافقت با 
حمل یکسره در رویه واردات و صادرات، پذیرش 
حداقل اسناد و مدارک در راستای ترخیص کالا، 
تمهیدات لازم در راستای پیش اظهاری اقلام 
مورد مبادله در گمرک، ایجاد مرکز پاسخگویی به 
موضوعات گمرکی در گمرک و هماهنگ سازی 
کد کالا )HS( از ۸ رقم به ۱۰ رقم اقدام لازم را 

انجام داده است.
رئیس کل گمرک ایران به اقدامات گمرک ایران 
در بخش ملی اشاره کرد و افزود: در این بخش 
با برگزاری ۷ جلسه با سازمان های همجوار در 
حوزه تجارت خارجی و انجام اقدامات تسهیل گر 

از جمله به روزرسانی ارزش گمرکی کالاهای 
صادراتی مطابق موافقتنامه اوراسیا،  هماهنگی 
جهت ارائه مجوزهای ترخیص قانونی از طریق 
یک  مرجع واحد و اتخاذ تصمیمات لازم به منظور 
کنترل محموله های صادراتی مشمولِ محدودیت 
و ممنوعیت ها در راستای تسهیل تجارت بین 

ایران و اوراسیا گام برداشت.
  معاون وزیر اقتصاد تشریح کرد: گمرک ایران 
در حوزه بین المللی نیز با تشکیل کارگروه 
مشترک همکاری های گمرکی به صورت آنلاین 
با کشورهای عضو اوراسیا، نسبت به بروزرسانی 
ارزش گمرکی اقلام صادراتی ایران به اوراسیا، 
پیگیری برای نهایی کردن سند تبادل الکترونیک 
اطلاعات گمرکی و سند همکاری شناخت متقابل 
فعالان اقتصادی مجاز برای ارائه تسهیلات تجاری 
مطلوب تر بین کشورهای عضو، موافقت ایران 
برای عملیاتی شدن گواهی مبداء الکترونیکی و 
اعمال تخفیفات ترجیحی اوراسیا بین کشورهای 

عضو بر روی کالاهای صادراتی اقدام کرده است.
 مقدسی گفت: مجموع این اقدامات سبب کاهش 
انجام تشریفات گمرکی بین کشورهای عضو و 
سرعت در ترخیص کالا شد، به گونه ای که در 
۵ماهه اول سال جاری صادرات کشورمان به 
کشورهای عضو این اتحادیه حدود ۵۲۲ میلیون 
و ۱۴۱ هزار دلار شده که در مقایسه با مدت مشابه 

سال گذشته ۱۵ درصد رشد داشته است.
وی بیشترین میزان کالاهای صادراتی ایران 
به اوراسیا در ۵ ماهه امسال را به ترتیب به 
مقصد کشورهای فدراسیون روسیه، ارمنستان، 
قزاقستان، قرقیزستان و بلاروس ذکر کرد و افزود: 
در این  مدت میزان صادرات ایران به فدراسیون 
روسیه ۲۹۱ میلیون و ۲۲۸هزار دلار، ارمنستان 
۱۴۴ میلیون و ۱۰۱ هزار دلار، قزاقستان ۶۱ 
میلیون و ۲۰۶ هزار دلار، قرقیزستان ۱۸میلیون 
و ۴۲۶هزار دلار و بلاروس ۷ میلیون و ۱۷۸ هزار 

دلار بوده است.

افزایش ۳۰ درصدی تجارت ایران با اوراسیا
حجم تجارت طی ۵ ماه به ۱.۳میلیارد دلار رسید

ثبت نام ۶.۷ میلیون متقاضی در سومین 
مرحله قرعه کشی خودرو

سخنگوی وزارت صمت: ۹۷ درصد نام نویسی ها برای ایران خوردو

در چهار ماهه نخست ۱۴۰۱، حدود ۳۴.۵ میلیون دلار انواع ماشین 
آلات معدنی و راهسازی وارد کشور شده که در مقایسه با مدت مشابه 

سال قبل، رشد ۳.۲ درصدی داشته است.
به گزارش معدن نامه؛ براساس آخرین گزارشی که اتاق بازرگانی تهران 
منتشر کرده است، از این میزان واردات، ۱۹ میلیون دلار آن مربوط به 
انواع بیل مکانیکی مستعمل بوده که در مقایسه با مدت مشابه سال قبل 

)۳.۰۳ میلیون دلار( رشد ۶ برابری داشته است.
همچنین براساس این گزارش، ماشین آلات معدنی و راهسازی از ۸ 
کشور آلمان، مالزی، کره جنوبی، ژاپن، امارات متحده عربی، چین، 
عمان و ترکیه وارد شده که از میان آن ها امارات متحده عربی با سهم 
۶۷ درصدی، اصلی ترین مبدا واردات انواع ماشین آلات معدنی به کشور 

بوده است.
این گزارش همچنین به میزان واردات ماشین آلات در سال ۱۴۰۰ 
اشاره کرده و آورده است: در سال ۱۴۰۰ ارزش کل واردات ماشین آلات 
معدنی و راهسازی به کشور حدود ۱۴۱ میلیون دلار بوده که در مقایسه 

با سال ۱۳۹۹، رشد ۲.۹ برابری داشته است.
در ادامه این گزارش نیز به واردات ماشین آلات معدنی در جهان اشاره 
شده و آمده است: در سال ۲۰۲۱ کل ارزش واردات ماشین آلات معدنی 
و راهسازی توسط کشور های جهان بیش از ۵۴ میلیارد دلار بوده که در 

مقایسه با سال قبل از آن, ۴۲ درصد رشد داشته است.
این گزارش می افزاید: کشور های آمریکا، کانادا، روسیه، آلمان و هلند پنج 
کشور مهم واردکننده ماشین آلات معدنی و راهسازی هستند و در میان 
کشور های در حال توسعه نیز کشور های روسیه، اندونزی، لهستان و 

شیلی و تایلند بالاترین واردات را در سال ۲۰۲۱ داشته اند.
براساس این گزارش، در بین کشور های همسایه نیز ترکیه با واردات ۶۴۳ 
میلیون دلار در رتبه نخست قرار دارد و پس از آن، عربستان سعودی با 
رقم ۴۳۱ میلیون دلار و امارات متحده عربی با رقم ۳۹۰ میلیون در رتبه 

دو م و سوم واردات ماشین آلات معدنی و راهسازی قرار دارند.

افزایش ۶ برابری واردات
 بیل مکانیکی مستعمل

ایجاد 18 جایگاه سیار 
برای سوخت رسانی 

به زائران اربعین

م 
سنی

:  ت
س

عک

مدیرعامل سازمان ملی زمین و مسکن از برنامه ریزی برای فروش ۶۰۰۰ 
واحد خانه سازمانی در کشور خبر داد و گفت: خانه های سازمانی واگذار 
شده خارج از قاعده قانونی را پس می گیریم. علیرضا فخاری در گفت وگو 
با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، اظهار کرد:  با قاطعیت آن دسته از 
کسانی که به هر نحو ممکن و خارج از قاعده قانونی واحدهای مسکونی را 
تحت عنوان خانه های سازمانی در اختیار گرفته اند را تخلیه خواهیم کرد. وی 
ادامه داد: این خانه ها فروخته شده و وجوه حاصل از آن به خزانه دولت واریز 
خواهد شد. وی افزود: هیچ قالبی برای نگهداری خانه های سازمانی در کشور 
وجود ندارد و این خانه ها همگی فروخته خواهد شد. مدیرعامل سازمان 
ملی زمین و مسکن گفت: حدود ۶۰۰۰ واحد خانه سازمانی در زمان حاضر 

در اختیار دستگاه های دولتی است که در برنامه فروش قرار گرفته است.

۶هزار خانه سازمانی 
دولت فروش می رود

پیـام مـا - هـوا کـه رو بـه خنکـی مـی رود ظرف هـای 
آب سـوار بـر موتور می شـود. نه اینکـه روسـتا آب لوله 
کشـی نداشـته باشـد . آب هسـت امـا بـوی زهمـش 
خرد و جـوان  روسـتای » چهارطـاق« را بر آن داشـته 
تـا بـه جـز شسـتن لبـاس و اسـتحمام از ایـن آب 
اسـتفاده نکننـد. سـد باطلـه ۸ کیلومتـری بالادسـت 
»چهارطاق«،  آب را به روی روسـتا بسـته. نه تنها برای 
کشـاورزی بلکه دیگر برای شـرب هـم اسـتفاده از این 
آب منع شـده، آب اهالـی از چاهی تامین می شـود که 
پایین دسـت سـد بر روی بسـتر رودخانه حفـر کردند 
و بـا وجـود تصفیه کمـاکان رنگش بـه کـدری می زند.  
در روسـتای چهارطاق، کسـی صبح زود بـرای آبیاری 
درختان یا سرکشـی به مـزارع بیـدار نمی شـود. دیگر 
مزرعه ای نیست. از گله های سـیصد، چهارصدتایی که 
هر طایفه داشـت، فقط ده، پانزده گوسـفند مانده برای 
گـذران زندگی. آنها حتی نتوانسـتند اندک مسـتمری 
کمیتـه امـداد را دریافـت کننـد. از هـر خانـواده سـه 
نفـر بیکارنـد، عصرهـا لـب خانه می نشـینند و روسـتا 
را نظـاره می کننـد. زن و مـردی کـه روزگاری بـا هـم 
دسـت به دسـت مزرعـه را می چرخاندند، حـالا هر دو 

خانه نشـین شـده اند.
علـی تنهـا فـرد از خانـواده ۱۱ نفـره طیاری اسـت که 
در چهارطـاق مانـده. خانـواده طیـاری ابتـدا شـکم 
گوسفندهایشـان را بـا »خرج دسـتی« پـر می کردند؛ 
یعنی مـاه بـه مـاه چنـد گوسـفند فروخته می شـد تا 
خـرج کاه و یونجـه گلـه درآیـد. در نهایت آنچـه مانده 
بود فروخته شـد و از گله ۳۰۰ تایی فقط ۱۰ گوسـفند 

بـرای معـاش ماند.
آب کـه از روسـتا گرفتـه شـد خانـواده عشایرنشـین 
طیاری هـم از کـوچ افتـاد و هـر کـدام روانه یـک دیار 
شـدند. جمشـید، حجت و محمدعلـی به همـراه مادر 
به کرمان مهاجـرت کردند. محمدعلـی خدمت رفته و 
جمشـید و حجت هم کارگـر روزمزد اند. مثـل حامد و 
بهروز کـه بـه صحراگـردی روی آوردند. ایـن دو راهی 
اسـلام آباد شـدند و روی زمین هـای مـردم محصولات 
زراعـی می کارند و درصـدی را بـر می دارنـد. علی تنها 
فرد خانواده اسـت کـه در چهارطـاق مانده. یـک خانه 
در همـان روسـتا اجـاره کـرده و روزهـا راهـی معـدن 

می شـود تا خرجـی خانـواده ۳ نفـره اش را در بیـاورد. 
»دو، سـه بار با صاحبان معدن بحثم شـده. کشـاورزی 
و نان مـا را گرفته  اند. با وسـاطت ریش سـفیدان دوباره 
در معدن راهـم دادند.چاره  ای نداریـم، مجبوریم کوتاه 
بیاییم وگرنـه همین حقـوق روزمـزد را هـم نداریم.«

چهارطـاق از توابع بخـش مرکزی گلزار در شهرسـتان 
بردسـیر اسـت اما بخشـدار گلـزار حاضر بـه مصاحبه 
نیسـت و می گویـد کـه دربـاره ایـن مشـکلات، آب 
منطقـه ای باید پاسـخگو باشـد؛ دقیقـا همـان جوابی 
که فرماندار بردسـیر می دهـد. مسـئول آب منطقه ای 
شهرسـتان هم معتقد اسـت که این موضوعـات باید از 
مرکـز پیگیری شـود. آب منطقه ای اسـتان کرمـان اما 
عمـلا اطلاعـی از آنچـه بر ایـن اهالـی گذشـته،  ندارد

حتی برای خوردن خودمان گندم نداریم
بـا از بیـن رفتـن کشـاورزی و دامپـروری، تنها شـغل 
اهالی روسـتا کارگری در معدن اسـت. علـی قلندری، 
دهیـار روسـتای چهارطاق شـمار سـاکنین روسـتا را 
۱۲۰ خانـوار یـا ۴۵۰ نفـر اعـلام می کنـد. ایـن تـازه 
به غیـر از جمعیت عشـایری اسـت کـه نیمی از سـال 
را در چهارطـاق بودند: »الان ۵، ۶ سـال اسـت که سـد 
بسـته اند. تمـام درختـان روسـتا خشـک شـده. قبـلا 
هـر سـال ۱۰ کامیـون گنـدم از ایـن روسـتا به سـیلو 
می رفت. حالا سـه سـال اسـت مـردم حتی یـک کیلو 
گندم بـرای آرد کـردن ندارنـد. اگـر بارندگی نشـود و 
کشـت دیمی نباشـد، دیگر هیچ. امسـال کـه بارندگی 
نداشـتیم عمـلا هیچ چیـز نداشـتیم. خیلی هـا بیـکار 
شـدند و تعدادی به عنوان کارگر در معدن مشـغول به 
کارند. همـه قراردادی  انـد و ۶ ماه به ۶ ماه قراردادشـان 
تمدید می شـود.« سـخت اسـت برای افرادی که خانه 
و کاشانه شـان در روسـتا بـوده یـک بـاره عـزم رفتـن 
کننـد. با این حـال کم نیسـتند افـرادی کـه مجبور به 
مهاجـرت شـدند؛ حتی بـرادر دهیـار که حالا شـاگرد 

یـک مغـازه دار در کرمان شـده اسـت.
روستا آب لوله کشـی دارد اما کسـی از این آب استفاده 
نمی کنـد. دهیـار می گویـد: آب لولـه بـوی لجـن 
می دهد. هر خانـه    یک منبع آب گذاشـته تا آبـی که از 
روسـتاهای اطراف مـی آورد را مدتی نگـه دارد. از زمان 
انقلاب آب شـرب روسـتا از یـک قنات تامین می شـد 
اما بعد که جمعیت زیاد شـد، بـرای تامیـن آب چاهی 
را در همـان مسـیر رودخانه بعد از سـد زدنـد که اصلا 

برای خـوردن خوب نیسـت
آب لوله کشی قابل شرب نیست

هـوا رو بـه خنکـی کـه مـی رود، دبه هـا و گالن هـای 
اهالـی روسـتا روی موتـور سـوار می شـود. روسـتا آب 
لوله کشی دارد اما کسـی از این آب اسـتفاده نمی کند. 
پیر و خـرد ترجیـح می دهند بـرای خورد و خـوراک از 
قنات هـای روسـتاهای اطـراف آب بیاورنـد و آب لولـه 
را بـرای اسـتحمام و شسـتن لباس هـا اسـتفاده کنند. 
دهیار چهارطـاق می گوید: »آب لوله بـوی لیش )لجن 
و جلبـک( می دهـد. هـر خانه    یـک منبع آب گذاشـته 
تا آبی کـه از روسـتاهای اطـراف مـی آورد را مدتی نگه 
دارد. از زمـان انقـلاب آب شـرب روسـتا از یـک قنات 
تامین می شـد امـا بعـد کـه جمعیت زیـاد شـد، برای 
تامیـن آب چاهـی را در همـان مسـیر رودخانـه بعد از 
سـد زدند کـه اصلا بـرای خـوردن خـوب نیسـت و بو 

و طعـم می دهـد.«
چهارطـاق از توابع بخـش مرکزی گلزار در شهرسـتان 
بردسـیر اسـت اما بخشـدار گلـزار حاضر بـه مصاحبه 
نیسـت و می گویـد کـه دربـاره ایـن مشـکلات، آب 
منطقـه ای باید پاسـخگو باشـد؛ دقیقـا همـان جوابی 
که فرماندار بردسـیر می دهـد. مسـئول آب منطقه ای 
شهرسـتان هم معتقد اسـت که این موضوعـات باید از 
مرکـز پیگیری شـود. آب منطقه ای اسـتان کرمـان اما 
عمـلا اطلاعـی از آنچه بـر ایـن اهالی گذشـته،  نـدارد 
و طبـق اطلاعات ایـن سـازمان، اراضـی از کشـاورزان 
خریـداری شـده و بـه مالکیـت معـدن مـس درآمـده 

اسـت. حمید علیدادی، معاون حفاظـت و بهره برداری 
آب منطقـه ای به »پیام مـا« می گوید: »آنطـور که به ما 
اعلام شـده پایین دست این مسیر یکسـری زمین های 
کشـاورزی بوده کـه به طور کامل تملک شـده اسـت و 
بـه نوعـی زمین هـای پایین دسـت در مالکیـت مـس 
اسـت.« آنچـه مسـلم اسـت ایـن معـدن هنـوز مجوز 
بهره بـرداری از ایـن سـد باطله را نداشـته، بـا این حال 
علیدادی مدعی اسـت که احداث این سـد بدون مجوز 
تخلـف نیسـت: »شـرکت مـس مجـوز معـدن را قبلا 
گرفتـه  و آب منطقـه ای هـم مجـوز داده اسـت، بـرای 
احـداث سـد باطلـه، روی بسـتر رودخانه هم شـرکت 
مس یکسـری مکاتبـات داشـته و به تازگی نامـه ای به 
دسـت ما رسـیده که محیـط زیسـت موافقـت اولیه را 
اعلام کرده اسـت و حالا هم بـرای موافقـت نهایی نامه 
 آنها به سیسـتم مـا آمده اسـت.« نجمه نظـری، معاون 
محیط  زیسـت انسـانی اداره کل محیط زیسـت استان 
کرمان هم صـدور مجـوز کل مجموعه معـدن را تایید 
می کنـد: »بـرای کل مجموعـه معـدن و سـد باطله از 
سـمت ایـن معـدن اقـدام شـده و طـرح ارزیابـی ارائه 
شده و از سـمت سـازمان نیز مجوز نهایی برای این امر 
صادر شـده.« اینکـه در طـرح ارزیابی محیط زیسـتی 
چـه برنامـه ای بـرای روسـتای پایین دسـت ایـن سـد 
باطله پیش بینی شـده موضوعی اسـت که به آن پاسخ 
داده نمی شـود. به گفتـه نظری طـرح ارزیابـی محیط 
زیستی سـد باطله از سـال ها قبل داده شـده و بررسی 

آن نیازمند بررسـی اسـت.

حمید علیدادی، معاون حفاظت و بهره برداری آب منطقه ای: به ما گفتند اراضی پایین دست چهارطاق تملک شده است
گزارش

مرضیه قاضی زاده
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شاخص بورس در جریان معاملات روز گذشته  بازار سرمایه با افت ۶هزار واحدی 
روبرو شد.

به گزارش خبرنگار اقتصادی خبرگزاری تسنیم، در جریان دادوستدهای بازار 
سرمایه بیش از ۴ میلیارد و ۲۱۴ میلیون ســهم و حق تقدم به ارزشی بالغ بر ۲ 
هزار و ۶۸۶ میلیارد تومان در بیش از ۲۶۵هزار نوبت مورد دادوستد قرار گرفت 

و شاخص بورس با افت ۶ هزار و ۷۰۲ واحدی در ارتفاع یک میلیون و ۳۹۰ هزار و ۷۳۱ واحد قرار گرفت.
بیشترین اثر منفی بر دماسنج بازار سهام در روز گذشته به نام نمادهای معاملاتی شرکت های صنایع 
پتروشیمی خلیج فارس، توسعه معادن و صنایع معدنی خاورمیانه و کشتیرانی جمهوری اسلامی ایران 
شد و در مقابل شرکت های پتروشیمی پردیس، پتروشیمی نوری و مبین انرژی خلیج فارس با رشد خود 

مانع افت بیشتر نماگر بازار سهام شدند.
بر اساس این گزارش، در بازارهای فرابورس ایران هم با معامله ۲ میلیارد و ۶۰۹ میلیون ورقه به ارزش ۸ 
هزار و ۱۳ میلیارد تومان در ۱۷۲هزار نوبت، شاخص فرابورس )آیفکس( ۱۰۶ واحد افت کرد و در ارتفاع 

۱۸ هزار و ۸۷۴ واحد قرار گرفت.

شاخص بورس ۶ هزار واحد افت کرد

جدیدترین برآورد سازمان ملل نشان می دهد متوسط ضریب جینی ایران طی 
سال های ۲۰۱۰ تا ۲۰۲۱ به ۴۰.۹ واحد رسیده است و ایران از نظر شکاف 

درآمدی در وضعیت بهتری نسبت به آمریکا، ترکیه و مالزی قرار گرفته است.
به گزارش خبرگزاری تسنیم، ســازمان ملل در جدیدترین گزارش خود از 

سلسله گزارش های توسعه انسانی ضریب جینی ۱۵۶ کشور جهان از جمله ایران را اعلام کرده است.
ضریب جینی ارقامی بین ۰ تا ۱۰۰ را در برمی گیرد که هرچه این رقم بیشتر باشد دلالت بر شکاف و 
نابرابری درآمدی بیشتر در یک کشور دارد.  سازمان ملل در گزارش توسعه انسانی ۲۰۲۲ متوسط ضریب 
جینی ایران بین سال های ۲۰۱۰ تا ۲۰۲۱ را ۴۰,۹ اعلام کرده است. ایران میان ۱۵۶ کشوری که در این 

گزارش مورد بررسی قرار گرفته اند از نظر میزان ضریب جینی در رتبه ۱۱۲ قرار گرفته است.
بر اساس این گزارش شکاف درآمدی در آمریکا به عنوان بزرگترین کشور صنعتی جهان بیشتر از ایران 

است. سازمان ملل ضریب جینی آمریکا را ۴۱,۵ اعلام کرده است.
برخی دیگر از کشورها که شکاف درآمدی بیشتری نسبت به ایران دارند عبارتند از: ترکیه با ضریب 
جینی ۴۱,۹، برزیل با ضریب جینی ۴۸,۹، مالزی با ضریب جینی ۴۱,۱ و مکزیک با ضریب جینی ۴۵,۴.

 شکاف درآمدی آمریکا و ترکیه بیشتر از ایران شد

طبق اعلام دبیرکل کانون صرافان، در هفته های گذشته مردم در 
خرید سرمایه ای دلار محتاط عمل می کنند و دیگر بازار ارز مانند 

گذشته شاهد رفتارهای هیجانی نیست.
کامران سلطانی زاده در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی خبرگزاری 

تسنیم، درباره وضعیت بازار ارز در روزهای اخیر، اظهار داشت: علیرغم صحبت های منفی 
در مورد توافق و  ایام تعطیلی اربعین و  همچنین حجم بالای سفرهای آخر شهریور،

او همچنین تأکید کرد که با توجه به اینکه بازار ارز در یک سال گذشته سودآور نبود، مردم 
به این نتیجه رسیدند که ســرمایه گذاری در بازار ارز مطلوب نیست به همین دلیل هم 
نگاهی به معاملات هفته های اخیر نشان میدهد که دیگر مردم تمایلی به سرمایه گذاری 

دلاری ندارند.
به گفته دبیرکل کانون صرافان، هم اکنون در بازار ارز قیمت دلار ۳۰ هزار و ۵۰۰ تومان، 
یورو ۳۰ هزار و ۶۵۰ تومان و در بازار متشکل ارزی قیمت دلار بین ۲۹ هزار و ۳۰۰ تا ۲۹ 

هزار و ۶۰۰ تومان در نوسان است. 

دبیر کانون صرافان:

 دیگر مردم تمایلی به سرمایه گذاری در دلار ندارند

بورس
ارزسازمان ملل

کاغذ اقتصادی

اهالی روستای »چهارطاق« بعد از احداث معدن مس، مجبور به مهاجرت شدند

فقری که بر »چهارطاق« تحمیل شد
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کلاس بدون »معلم« 
نخواهیم داشت

وزیر آموزش و پرورش جزئیاتی از بازگشایی مدارس؛ از آموزش 
حضوری تا وضعیت واکسیناسیون کرونایی اعلام و تاکید کرد که 
در مهرماه دانشگاه های فرهنگیان و شهید رجایی، کل مدارس و 
تمام مراکز پیش از دبستان فعالیت خود را به صورت حضوری آغاز 
می کنند. یوسف نوری در گفت وگو با ایسنا، توضیحاتی پیرامون 
میزان آمادگی وزارت آموزش و پرورش برای بازگشایی مدارس 
در مهرماه ارائه و اظهار کرد: پروژه مهر از چندماه گذشــته کلید 
خورده است و همکارانم ســاماندهی مدارس و نیروی انسانی را 

انجام داده اند.
وی افزود: یک سری مشــکلات در طول مسیر داشتیم، به عنوان 
مثال سامانه های خوبی  نداریم، سامانه هایی که از اول، نبودشان 
از بودشــان بهتر بود. پورتال آموزش و پرورش، مناسب نبود که 

به تدریج در حال بهبود است.
کلاس های درس آماده شده اند

وزیر آموزش و پرورش با بیان اینکه کلاس های درس آماده شده اند 
گفت: به نظر می رســد کمبود فضای آموزشی نداشته باشیم، اما 
خب همچنان در بین همین مدارس موجود مدرســه کانکسی و 
فضای نیازمند مقاوم سازی و بازســازی هم داریم اما در مجموع 
تمهیدات به گونه ای فراهم شــده است که ابتدای سال تحصیلی 

مشکل فضای دانش آموزی نداشته باشیم.
نوری ادامه داد: اگر هم مشــکل فضا وجود داشته باشد از طریق 

دونوبتی کردن مدارس باید مشکل حل شود.  
وزیر آموزش و پرورش افزود: از جمله مشکلاتی که داریم می توان 
به بازماندگان از تحصیل اشاره کرد. از ۹۰۸ هزار بازمانده، در سال 
گذشته ۱۶۴ هزار نفر به مدرسه برگشــتند. اکنون هم دوستانم 
تلاش می کننــد با همــکاری معاونــت محرومیت زدایی که در 
معاونت اول ریاست جمهوری مستقر است سایر دانش آموزان را 

به مدرسه برگردانند.

شناسایی بیش از 2۰ هزار خیّر 
حوزه سلامت در کشور

مدیرکل سازمان های مردم  نهاد و خیّرین سلامت وزارت بهداشت 
از بررســی و اصلاح پیش نویس قانون تشکل های اجتماعی، طی 
نشســت و مکاتبه با مرکز پژوهش های مجلس شورای اسلامی، 

خبر داد.
به گزارش ایســنا، مهندس محمدجواد حیدری  پور با حضور در 
دانشگاه علوم پزشــکی اصفهان، در بازدید از دفتر مشارکت  های 
اجتماعی و امور خیّرین این دانشــگاه، ضمن تقدیر از تلاش  های 
این واحد، گفت: در کشــور بیش از ۲۰ هزار خیّر حوزه سلامت را 
شناســایی کرده ایم و بانک اطلاعاتی مناسبی در این زمینه تهیه 

شده که به صورت دوره ای به روزرسانی می شود.
وی افزود: در اســتان اصفهان نیز خیّران و خیریه های ارزشمند و 
بزرگی داریم که پروژه های خیّرساز مهمی را به انجام رسانده اند و 

جای تقدیر دارد.
مدیرکل ســازمان های مردم نهاد و خیّرین سلامت ضمن تایید 
برخی مشکلات ساختاری، ابراز امیدواری کرد که با رویکرد مثبت 
وزیر بهداشت به حوزه خیّرین و مشارکت های اجتماعی، بتوانیم 
هرچه بیشتر از ظرفیت های این حوزه در راستای ارتقای سلامت 

همگانی بهره ببریم.
مدیرکل سازمان های مردم نهاد و خیّرین سلامت در پایان از بررسی 
و اصلاح پیش نویس قانون تشکل های اجتماعی از سوی این اداره 
کل طی نشســت و مکاتبه با مرکز پژوهش های مجلس شورای 

اسلامی، خبر داد.
در ادامه، ســید فرهاد عریضی، قائم  مقام و مشاور رییس دانشگاه 
علوم پزشکی اصفهان در امور مشارکت  های اجتماعی نیز در این 
نشســت، به معرفی طرح  ها و پروژه  های مهم خیّرساز این استان 

پرداخت.
بنابر اعلام وبدا، وی همچنین با اشاره به مسائل و مشکلات حوزه 
اجتماعی و خیّرین سلامت در استان، خواستار توجه ویژه وزارت به 

این مهم و رفع مشکلات ساختاری آن شد.

خودکشـی یا اقدام به خودکشـی که عموما ریشـه 
در اختـلالات روحـی و روانـی افـراد دارد بـه عنوان 
سـیزدهمین عامـل مـرگ و میـر در دنیـا تلقـی 
می شـود. هرچنـد کـه بـه دلیـل نبـود نظـام ثبت 
دقیـق از میـزان خودکشـی ها، آمـار قابـل اتکایی 
از اقـدام بـه خودکشـی وجـود نـدارد امـا بـه گفته 
متخصصـان این حـوزه کشـورمان، خودکشـی در 
ایران پدیده رو به رشـدی دانسته شـده؛ به طوریکه 
روزانـه ۱۳ نفـر اقدام بـه خودکشـی می کننـد و از 
سـال ۹۹ این ۱۳ نفر تبدیل به ۱۵ نفر شـده اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا، طبـق تخمین هـای سـازمان 
بهداشـت جهانی، سـالانه یک میلیون مرگ ناشی 
از خودکشـی در دنیـا رخ می دهـد و همچنیـن 
این سـازمان تخمیـن می زنـد که مـرگ ناشـی از 
خودکشـی بیشـتر از مرگ ناشـی از قتـل و جنگ 

باشـد.
از سـوی دیگر شـواهد نشـان می دهند که بـه ازای 
هر مورد خودکشـی منجر به مرگ، ۱۰ تـا ۲۰ مورد 
نیز اقدام به خودکشـی وجود دارد. بنابراین، سالانه 
در دنیـا، بیـن ۱۰ تـا بیسـت میلیـون نفر اقـدام به 

خودکشـی می کنند.
کارشناسـان و متخصصـان حـوزه آسـیب های 
اجتماعی یکی از علل اصلی خودکشی را اختلالات 
روانـی می داننـد و بـر ایـن باورنـد کـه بیـش از ۹۰ 
درصد کسـانی کـه بـا خودکشـی از دنیـا می روند 
دچـار اختـلال روانـی بوده انـد کـه مهم تریـن نوع 

اختـلال »افسـردگی« بوده اسـت. 
برهمین اسـاس هر سـاله ۱۰ سـپتامبر بـه عنوان 
روز جهانـی پیشـگیری از خودکشـی نامگـذاری 
شـده اسـت و از آنجایی که خودکشـی نیـز یکی از 
آسـیب های اجتماعـی تلقـی می شـود کـه بـرای 
کاهـش و جلوگیـری از آن مداخـلات روانـی و 
اجتماعـی خـاص خـود را می طلبـد در ایـن بیـن 
ایران جـزو یکـی از ۳۲ کشـوری اسـت کـه برنامه 

ملـی بـرای خودکشـی دارد.
امـا بررسـی ها نشـان می دهـد کـه اقـدام بـه 
خودکشی  ۲۰ برابر خودکشـی های منجر به مرگ 
اسـت؛ چنـدی پیـش بـود کـه اکبـر علیوردی نیا، 
اسـتاد جامعـه شناسـی درخصـوص وضعیـت 
خودکشـی در ایـران مبتنی بـر داده های پزشـکی 
قانونـی از سـال ۸۰ تا ۹۸ )طی ۱۹ سـال گذشـته( 
اعلام کرد که بیشـترین میـزان خودکشـی در بازه 
زمانی یاد شـده در سـالهای ۹۷ و ۹۸ بوده است که 
نرخ آن ۶.۲ در ۱۰۰ هزار جمعیت اسـت. همچنین 
کمترین میزان آن نیـز مربوط به سـالهای ۸۳ و ۸۶ 

با ۴.۲ اسـت.

همچنین میزان خودکشـی در تهـران، آذربایجان 
شـرقی، اردبیـل، اصفهـان، فـارس، قزویـن، قـم، 
مرکـزی، مازنـدران و گیـلان در طی این ۱۹ سـال 

روند افزایشـی داشـته اسـت.
از سـوی دیگر نیـز محمد علـی محمـدی، جامعه 
شناس و عضو کرسی یونسکو در سلامت اجتماعی 
و توسعه گفته است که »خودکشـی در ایران پدیده 
رو به رشدی دانسـته شده اسـت و می گویند در هر 
۱۰۰ هـزار نفـر ۶ نفـر در این امـر موفق می شـوند. 
ایران در میان کشـورهای اسـلامی در جایگاه سوم 
اسـت و در جهـان جایـگاه پنجـاه و هشـتم را دارد. 
۱۲۵ نفر در هـر ۱۰۰ هـزار نفر اقدام به خودکشـی 
می کننـد کـه از ایـن بیـن ۶ نفـر موفق می شـوند. 
همچنیـن روزانـه ۱۳ نفـر اقـدام بـه خودکشـی 
می کننـد و از سـال ۹۹ ایـن ۱۳ نفـر تبدیـل به ۱۵ 
نفر شـده اسـت.« محمدی با بیان اینکـه میانگین 
خودکشـی در کشـور ما ۶ اسـت و میانگین جهانی 
۵.۲ اسـت، افزود: طبق آمار پزشـکی قانونی جوانان 
قربانیان اصلی خودکشـی اند و بیشتر خودکشی ها 
در بین افـراد ۱۵ تا ۳۵ سـاله رخ می دهد. همچنین 
۵۴ درصد خودکشـی های منجر به مـرگ در میان 

جوانان زیر ۳۰ سـال رخ داده اسـت. 
وی یادآور شـد: طبق آمار وزارت بهداشـت در سال 
۹۹، ۱۰۰ هـزار نفـر در ایـران اقـدام به خودکشـی 
کردند کـه این میـزان نیز رو بـه افزایش اسـت. بعد 
از جوانـان، مردان متاهـل یا پـدران، قربانیان بعدی 
هسـتند. تقریبا نیمی از خودکشـی ها در بین افراد 
متاهل اتفاق می افتد. همچنین در سـال ۹۹ مردان 
حدود ۶۵ درصـد و زنان ۳۵ درصد خودکشـی های 
اتفاق افتاده را شـامل شـدند که در سـال ۹۸ مردان 

۷۰ درصد خودکشـی ها را شـامل می شـدند.
پیام روز جهانی پیشگیری از خودکشی

در این راستا اما، سیدحسن موسوی چلک- رئیس 
انجمن مـددکاران اجتماعی ایران با اشـاره به اینکه 
هر سـاله روزی از ماه سـپتامبر به عنوان روز جهانی 
پیشـگیری از خودکشـی نامگـذاری شـده اسـت، 
به ایسـنا گفـت: نامگـذاری یـک روز جهانـی برای 
پیشـگیری از خودکشـی دارای پیام است، مبنی بر 

اینکه خودکشـی قابل پیشـگیری است.
وی بـا بیـان اینکـه طـی سـال های اخیـر در ایران 
اقدامـات مختلفی در سـطوح مختلف پیشـگیری 
از خودکشـی انجـام شـده و در حـال انجـام اسـت، 
افـزود: در سـال های اخیـر، میـزان توجـه بـه ایـن 
موضوع در کشـور بیشـتر هم شده اسـت و می توان 
گفت یکـی از دلایل این توجـه، براسـاس آمارهای 
رسـمی روند افزایشی خودکشی اسـت؛ به طوریکه 

در سـال ۹۶ نرخ خودکشـی بـه ازای هـر ۱۰۰ هزار 
نفر جمعیـت، ۵.۵ فوتـی بوده کـه در سـال ۹۸ این 
نرخ به ۶.۵ فوتی رسـیده اسـت. همچنیـن گزارش 
ارائه شـده سازمان پزشـکی قانونی در سـال ۹۹ نیز 
نشـان می دهد روند خودکشی نسـبت به سال ۹۸ 

افزایشـی بوده اسـت.
به گفتـه وی، اقـدام به خودکشـی در زنان نسـبت 
بـه مـردان بیشـتر اسـت و از سـوی دیگـر میـزان 
خودکشـی هایی کـه منجـر به فـوت می شـوند در 

مردان نسـبت بـه زنان بیشـتر اسـت.
نبود نظام ثبت دقیق آمارهای

 خودکشی در کشور
رئیس انجمن مددکاران اجتماعی ایران با اشـاره به 
میزان آمارهای اقدام به خودکشـی  در کشـور بیان 
کرد: آمـار قابـل اتکایـی از اقـدام به خودکشـی که 
دقیق باشـد وجـود نـدارد، زیـرا نظام ثبـت دقیقی 
نداریم که ایـن نظـام در نهایت یک آمـار تجمیعی 
شـفاف و قابل اسـتناد ارائه دهـد؛ از همیـن رو بین 
آمارهـای رسـمی خودکشـی و آمارهـای واقعـی 

فاصله  وجـود دارد.
بیشترین میزان خودکشی های
 صورت گرفته در کشور مربوط

 به کدام استان است؟
موسـوی چلک در پاسخ به این سـوال که بیشترین 
میـزان خودکشـی های صـورت گرفتـه در کشـور 
براسـاس آمارها مربوط بـه کدام نقطـه جغرافیایی 
اسـت؟ اظهـار کـرد: بررسـی آمارهـا در دهـه اخیر 

نشـان می دهد که خودکشـی ها بیشـتر مربوط به 
شمال شرق کشور مثل ایلام، کرمانشـاه، لرستان و 
اخیرا همدان است؛ خودکشی دلایل مختلفی دارد؛ 
خودکشـی ها بـه سیاسـت گذاری ها بازمی گـردد. 
در جایی خودکشـی ها ناشـی از ورشکسـتگی های 
اقتصادی است که به سیاسـتگذاری های اقتصادی 
بازمی گردد. بخشـی از عوامل خودکشی ها به کلان 
جامعه و بخشـی بـه شکسـت در اشـتغال، اقتصاد، 
زندگـی و تحصیـل بازمی گـردد. بخشـی از عوامل 
خودکشـی هم بـه ویژگی هـای فـردی افـراد مثل 
احساس پوچی و ناامیدی، ناتوانی در کنترل خشم، 
نداشـتن مهارت نه گفتن، خسـتگی از ابتلا به یک 
بیماری، از دسـت دادن یک عزیز، اختـلالات روانی 

و افسـردگی بازمی گردد.
رئیس انجمن مـددکاران اجتماعی ایران در پاسـخ 
بـه سـوالی در خصوص تغییـرات نحوه خودکشـی 
طی سـال های گذشـته بیان کـرد: اغلب دسـته ای 
از خودکشـی ها منجـر بـه فـوت شـده و دسـته ای 
منجر به فـوت نمی شـود. موضوعی که وجـود دارد 
این اسـت که فـردی که خودکشـی منجر بـه فوت 
می کنـد از عوامـل محـرک بسـیار قـوی اسـتفاده 
کرده اند. به طور مثال در مسـمومیت دارویی میزان 
کشندگی نسـبت به راه های دیگر خودکشی کمتر 
اسـت و افرادی که از این راه استفاده می کنند اغلب 
به دنبال تهدید و فرافکنی هسـتند، اما افـرادی که 
از روش های سخت اسـتفاده می کنند، عوامل موثر 
در خودکشـی آنها عواملی قـوی بوده کـه منجر به 

خودکشـی آنها شـده است.

آخرین چیزی که هر شــهروند هنگام قدم زدن در 
خیابان های شهر انتظار دیدنش را دارد،  یک حیوان 
وحشــی مانند روباه، خرس و … است. حال سوال 
اینجاست که این حیوانات، در پیچ وخم خیابان های 

گیج کننده شهر چه می خواهند؟
به گزارش ایسنا، تعارض منافع انسان و محیط زیست 
سبب شده تا موجودات مختلفی ناگهان جلوی چشم 
شهروندان شهرها ظاهر شوند. بدون شک این تعارض 
برای انسان ها و بیش از آن برای موجودات زنده که 
توانایی مقابله با این پدیــده را ندارند،  خطرناک و 
خطرآفرین است.چند ماه قبل، تلف شدن دو قلاده 
خرس قهوه ای و پلنگ در نمین اردبیل و قائمشهر 
مازندران در روزهای دوم و چهارم اردیبهشــت ماه 
بار دیگر زنگ خطر را برای حل مشکل کهنه انسان 
و محیط زیست و تعارض منابع موجود در شهرها و 
روستاهایی که در مجاورت حیات وحش قرار دارند 

به صدا درآورد.

در همین زمینه، حمید ظهرابی معاون سابق محیط 
زیست طبیعی ســازمان حفاظت محیط زیست و 
مدیرکل حفاظت محیط زیست اســتان فارس با 
بیان عوامل مختلف تعارض انسان و حیات وحش 
به خصوص درگیری انسان با گونه ای مانند پلنگ به 
ایسنا گفته است: یکی از اصلی ترین عوامل بروز این 
چالش، جزیره ای و تکه تکه شدن زیستگاه هاست 
که باعث فراهم شدن شرایط برای مواجهه حیوان 
با زیستگاه های انسانی و ایجاد تعارضات بین انسان 
و حیات وحش می شــود. این تعارضات در بسیاری 
از موارد به آسیب دیدن و کشــته شدن گونه زنده 
می شود.  وی افزود: احداث جاده ها، راه آهن، خطوط 
انتقال گاز و نفت، توسعه شهرها و روستاها، توسعه 
کشاورزی و صنعت و معدن از عوامل عمده جزیره ای 
و تکه تکه شدن زیستگاه ها به شمار می روند. یکی 
دیگر از عوامل کاهش جمعیت و آسیب دیدن  پلنگ 
ایرانی حضور انسان در زیستگاه های این گونه به علت 

انجام فعالیت هایی مانند دامداری سنتی و کشاورزی 
 پراکنده است. با ورود افراد به زیستگاه های گونه های 
حیات وحش میزان تعارضات بین انســان و  پلنگ 

افزایش می یابد.
کم شدن شکار و طعمه، حیوانات را مجبور به 

مواجهه با انسان کرده است
بســیاری از موارد  مواجهه و برخورد انسان و حیات 
وحش در فصول سرد اتفاق افتاده است. گونه هایی که 
در شرایط عادی با گسترش بی رحمانه شهرها به عقب 
رانده شده و مجبور بودند با این شرایط تحمیلی سازگار 
شوند، در فصول سرد چاره ای به جز نزدیک شدن به 
عرض های جنوبی جغرافیایی و برخورد با مرزهای 

زندگی انسان برای تامین غذا را ندارند.
۱۸ شهریورماه ۱۴۰۰ نیز خبری مبنی بر کشته شدن 
یک قلاده خرس قهوه ای در شهرســتان فیروزکوه 
منتشر شد. این اتفاق در شرایطی رخ داد که به نظر 
می رسید این گونه به علت نزدیکی به زیستگاه های 
انسانی مورد هدف قرار گرفته است این در حالیست 
که حیوانات معمولا در فصل های سرد برای یافتن 
غذا به زیستگاه های انسانی نزدیک شوند. این مورد 
نشان دهنده این است که شرایط برای برخورد حیات 

وحش و انسان بیش از پیش فراهم شده است.  

در همین زمینه حسن اکبری معاون محیط زیست 
طبیعی و تنوع زیستی سازمان حفاظت محیط زیست 
می گوید:  یوزپلنگ به زیستگاه های بسیار وسیعی 
برای زندگی نیاز دارد. در گذشــته در محدوده های 
شمالی پس از حوالی گرمسار، کل مجموعه پارک 
ملی کویر، دو طرف جاده تا ســمنان و از ادامه آن تا 
میامی همه دشت ها و کوهپایه ها دست خوردگی 
کمی داشتند و  در بیشتر دشت ها آهو و در کوهپایه ها 
قوچ و میش زندگی می کردند و  مانند امروز تعداد 
رفت وآمدها و ساخت وسازها در قلمرو یوز زیاد نبود 
اما امروزه طعمه ها از بین رفته اند، قلمروی نســبتاً 
مناسب آن ها نیز تنها به مناطق تحت مدیریت سازمان 
حفاظت محیط زیست محدود شده است و به علت 
تعارضات بیش از اندازه مانند جاده کشی ها حیوان 
دوام نمی آورد. تعارض آن با انسان بویژه در سال جاری 
همزمان با وقوع سیل در این استان  پررنگ و حمله آن 
به انسان نیز گزارش شد اما به طور کلی مهم ترین عامل 
تهدید گاندو در کشور کمبود یکی از منابع حیاتی این 
گونه یعنی آب است. در این منطقه به دلیل کمبود 
آب در روستاهایی که این گونه در آن پراکنش دارد 
مردم نیز از برکه های زیستگاه گاندو آب خود را تامین 
می کنند. این  مساله سبب می شود تا احتمال برخورد 

انسان و این گونه افزایش پیدا کند.

نبود نظام ثبت دقیق »آمار خودکشی« در کشور

۱۰ استان نیازمند مداخلات اورژانسی 

روی دیگر سکه تعارض منافع انسان و محیط زیست

شهرنشینی حیات وحش

جزئیات حادثه ربودن
 و آزار یک جوان اوتیسمی

مدیرعامل انجمن اوتیسم ایران با ابراز نگرانی از آنچه که »ربودن 
یک فرد بزرگسال دارای اوتیســم در روزهای اخیر« خواند، ابراز 
امیدواری کرد که نیروی انتظامی و دســتگاه قضایی سریع تر به 
موضوع ورود کنند و فرد خاطی قبل از متواری شــدن شناسایی 

شده و به جزای عمل خود برسد.
سعیده صالح  غفاری در گفت وگو با ایسنا، با اشاره به ربایش یک فرد 
مبتلا به اوتیسم ۲۱ ساله در روز شنبه ۱۲ شهریور ماه، گفت: این 
معضل اولین و آخرین باری نیست که رخ می دهد و باید برای یکبار 
به صورت جدی این پرونده توســط مراجع قضایی پیگیری شود. 
این فرد ۲۱ ساله با نام »فرزاد« روز ۱۲ شهریور به همراه پدر خود 
از منزل خارج می شوند و عصر همان روز که قصد بازگشت به منزل 
خود در قلعه حسن خان را می کنند،  یک موتوری جلوی آنها توقف 
می کند و می گوید رایگان آنها را به پایانه اتوبوس رانی محله آذری 
می رساند. پس از رسیدن به پایانه، فرد موتوری از پدر می خواهد 
از موتور پیاده شده و بررسی کند که آیا می خواهند همین اتوبوس 
را سوار شــوند یا خیر و در همین فاصله کوتاه اقدام به ربودن این 

بیمار اتیسمی می کند.
وی افزود: تا روز یکشــنبه ۱۳ شــهریور اصلا مشخص نیست که 
این فرد چه بلایی سرش آمده اســت؛ تنها به نقل قول اورژانس و 
بیمارستانی که او را به آنجا انتقال داده اند، مشخص است که افراد 
محلی فرزاد را به شکل برهنه و با آثار ضرب و شتم پیدا کرده اند و 
در تماس با اورژانس ۱۱۵ به بیمارستانی در جنوب تهران منتقل 
می شود. متاســفانه علی رغم آموزش هایی که درباره افراد طیف 
اوتیســم به نیروها داده شده اســت اما باز هم می بینیم که خلاء 

اطلاع رسانی درباره فرزاد در تمام لایه ها وجود دارد.
او ادامه داد: متاســفانه تمام مدتی که فرزاد در این بیمارســتان 
بستری بوده است، نقص پرونده دارد. از روز یکشنبه ۱۳ شهریور 
تا چهارشنبه ۱۶ شــهریور فرزاد در بیمارستان می ماند و در تمام 
این مدت در پرونده او ارجاع به پزشــکی قانونی و ارجاع به نیروی 
انتظامی وجود ندارد. درعین حــال آزمایش خون کاملی از فرزاد 
گرفته نشده و حتی روانپزشــک هم او را ویزیت نکرده است. تنها 
در روز آخر بستری بودن یعنی چهارشنبه مددکاری بیمارستان به 
سازمان بهزیستی نامه می زنند که چنین فرد مجهول الهویه ای در 

بیمارستان حضور دارد.

مدیرکل امور شاهد و ایثارگران وزارت آموزش و 
پرورش با بیان اینکه در سال تحصیلی پیش رو تمام 
مدارس شاهد منطبق بر شناسنامه فعالیت مدارس 
شاهد فعالیت می کنند گفت: حدود ۶۱ تا ۶۲ درصد دانش آموزان 
ما از جامعه ایثارگری هستند که رأس آن فرزند شهید و پایین ترین 
آن نوه رزمنده است. محمدرضا رزاقی در گفت وگو با ایسنا، با اشاره 
به برنامه های این اداره کل جهت ارتقای کیفیت مدارس شاهد اظهار 
کرد: در طول این سال ها، هیچکدام از وزراء به این صراحت روی 
کیفیت بخشی و گسترش فعالیت تأکید نداشتند. وی افزود: دیدار 
با خانواده شهدا و ایثارگران و پیگیری مطالبات شان نیز مورد توجه 
است.   مدیرکل امور شاهد و ایثارگران وزارت آموزش و پرورش با 
بیان اینکه برنامه استانداردسازی در مدارس شاهد را پیش می بریم 
گفت: از سال گذشته به رغم شرایط کرونایی، استانداردسازی را تحت 
عنوان شناسنامه فعالیت  مدارس شاهد جاری کردیم و امسال به 
صورت مشخص در برنامه سالانه اداره کل وارد کردیم که در ستاد هم 
تصویب شده است. رزاقی ادامه داد: براین اساس در سال تحصیلی 
آینده، کلیه مدارس شاهد منطبق بر شناسنامه فعالیت مدارس 

شاهد فعالیت می کنند.
وی همچنین درباره درجه بندی مدارس شاهد گفت: فعلا به دنبال 
درجه بندی مدارس نیستیم. در درجه اول به دنبال آن هستیم که 
همه مدارس مطابق یک چارچوب فعالیت کنند. سپس به سمت 
درجه بندی برویم. البته به دنبال درجه بندی یک، دو، سه نیستیم. 
بلکه بنای ما بر این است که هر مدرسه خودش را نسبت به سال قبلِ 

خودش ارتقاء دهد.
مدیرکل امور شاهد و ایثارگران وزارت آموزش و پرورش افزود: ما این 
بازخورد را به خود استان و منطقه می دهیم که این مدرسه نتوانست 
خودش را نسبت به سال قبل ارتقاء دهد و آنها تصمیم می گیرند. 
وقتی درجه بندی می کنیم ممکن است مدارس وارد کارهای شکلی 
شوند، اما نگاه ما طور دیگری است و اینگونه نگاه کردیم که مدرسه 
از نظر فعالیت آموزشی و پرورشی سال قبل چگونه بوده و آیا امسال 
بهتر شده است یا خیر؟  اگر بهتر شده است کاملا مشخص می کند که 
برای سال بعد چه کاری می خواهد انجام دهد و اگر بهتر نشده است به 
استان اعلام می کنیم که در این زمینه موفق نبوده و باید اقدامی کنند 

یا مدیر را جابجا کنند یا اقدام دیگری انجام دهند.

پزشک نماهای تابلودار و پزشکی که نامش 
را به دست غیر پزشک می سپارد؛ شبکه ای 
از غیر پزشکان در حوزه زیبایی و عوارضی 
جبران ناپذیر؛ پدیده ای آشکار و بعضا بدون ناظر و البته 
جرائمی ناچیز و قانونی که در برخورد با آن چندان روشن 
نیست... به گزارش ایسنا، در سال های اخیر  بازار جراحی های 
زیبایی در کشور به قدری سکه شده که بسیاری از افراد فارغ 
از داشتن یا نداشتن تخصص در این حوزه، سعی می کنند وارد 
آن شده و به هر نحوی پولی به جیب بزنند. به عنوان مثال 
گفته می شود که سن درخواست عمل جراحی بینی در کشور 
پایین تر آمده  و متقاضی آن نیز در سنین پایین زیاد است؛ به 
طوری که در گذشته حداقل جراحی بینی سن ۱۸ سال بود اما 
در حال حاضر بعد از دوران بلوغ در دخترها از ۱۴ سالگی و در 
پسرها از ۱۶ سالگی انجام می شود. بنابراین تقاضای زیاد و البته 
جذابیت های مالی این حوزه باعث شده افراد غیرمتخصص 
زیادی برای کسب سود و درآمد وارد حوزه اقدامات زیبایی 
شده و به مدد انواع و اقسام تخلفات و جرائم به هر دری بزنند 
تا در این بازار پرسود که البته چندان قابل نظارت هم نیست، 
درآمدهای کلان و چند صد میلیونی کسب کنند؛ درآمدهایی 
که در بسیاری از موارد به قیمت جان آدم ها یا از بین رفتن 

همیشگی چهره طبیعی شان تمام می شود…
نگاهی به تبلیغات اقدامات زیبایی روی در و دیوار شهر و 
همچنین در فضای مجازی و تبلیغات اینستاگرامی، نشان 
می دهد که اوضاع تا چه حد در حوزه جراحی ها و اقدامات 
زیبایی نابه سامان است؛ به طوری که برخی افراد بدون اندک 
تجربه یا تخصصی به راحتی و حتی بعضا به صورت شبکه ای 
اقدام به اعمال زیبایی اعم از تزریق ژل، بوتاکس، چربی و ... در 
آرایشگاه ها یا محل های غیر استاندارد کرده و بدون کمترین 
امکانات بهداشتی این اقدامات را بر روی مردم انجام می دهند. 
متاسفانه برخی از مردم به راحتی و به صرف ارزان بودن یک 
اقدام زیبایی در آرایشگاه یا مرکزی بدون امکانات، بدون توجه 
به مجوزهای لازم و تخصص و تبحر افراد در انجام اقدامات 
زیبایی به این افراد اعتماد کرده و چهره شان را به دست آنها 

می سپارند.

پویش »همه حاضــر« )پویش ملی تامین نوشــت افزار 
دانش آموزان کم برخوردار( و طرح ملی »عرضه مستقیم 
نوشــت افزار ایرانی« که از نیمه اول شهریور ماه با هدف 
تامین نوشت افزار ایرانی برای دانش آموزان به راه افتاده اند، 
همچنان ادامه دارند و مردم نیکــوکار می توانند به طرق 
اعلام شده در تامین نوشت افزار کودکان نیازمند در اول 

مهرماه مشارکت کنند.
به گزارش ایسنا، طرح ملی عرضه مستقیم نوشت افزار 
ایرانی اسلامی با اهدافی چون عاری شدن سبد مصرفی 
نوشــت افزار خانوار ایرانی از کالاهای نامطلوب، ارتقای 
ذائقه خانواده هــای ایرانی جهت مصرف نوشــت افزار 
تولید داخلی و بومی، توزیع مستقیم و بی واسطه نوشت 
افزار ایرانی با همکاری وزارت آموزش و پرورش، کانون 
پرورش فکری کــودکان و نوجوانان و مجمع نوشــت 
افزار ایرانی اســلامی از ۱۲ شهریورماه آغاز شده است و 

همچنان ادامه دارد.
براین اساس، هموطنان می توانند از هرکجای کشور که 
مایل باشند لوازم التحریر مورد نیاز خود را در سایت دیجی 

کانون از طریق نشانی digikanoon.ir ثبت کنند.
حامد علامتی، مدیرعامل کانون پرورش فکری کودکان 
و نوجوانان در این باره می گوید: تا ۲۵ شهریور مهلت برای 
ثبت نام تعیین شــده اســت و حوزه بازرگانی کانون این 

سفارشات را تا اول مهرماه به دست مخاطبان می رساند. 
تلاش می کنیم محصولاتی که بعد از ۲۵ ام ثبت می شود 
را تا نیمه مهر به دست دانش آموزان برسانیم. ۳۰ قلم کالا 
در سه بسته آماده شده که دو بسته مربوط به ابتدایی و یک 
بسته مربوط به دوره متوسطه است و تا ۵۰۰ هزار بسته 

آماده تحویل داریم. 
محمد یقینی، مدیرعامل مجمع نوشــت افــزار ایرانی و 
اسلامی نیز درباره طرح عرضه مستقیم نوشت افزار اینگونه 
توضیح می دهد:  کار مشترکی برای عرضه مستقیم لوازم 
التحریر باهدف تنظیم بازار و با هدف گیری قشر متوسط و 
متوسط به پایین، از چندی پیش در دستورکار قرار گرفت. 
کانون پرورش فکری کودکان و نوجوانان از طریق سایت 
دیجی کانون وظیفه اجرا و توزیع این نوشت افزار را برعهده 
گرفته است، مجمع در حیطه تامین اقلام مشارکت دارد 
و وزارت آمــوزش و پرورش نیز در زمینه اطلاع رســانی 

همکاری دارد.
وی می افزاید: اقلام اساســی مورد نیــاز از دفتر گرفته تا 
خودکار و کوله پشتی در قالب بسته هایی برای دوره های 
ابتدایی و متوسطه عرضه شده است که به لحاظ کیفی نه 
ضعیف و نه خیلی لوکس است، بلکه از یک سطح متوسط 

قابل دفاع برخوردار است.
یقینی با بیان اینکه طرح  روی جلــد دفاتر کاملا ایرانی و 

نشان ها، نشان ایرانی هستند می گوید: قیمت ها هم قیمت 
تولیدی اســت، به عنوان مثال کیفی که در این بسته ها 
عرضه شــده، ۱۴۰ هزار تومان قیمت گذاری شده است، 
درحالی که قیمت بازار عمده بالاتر است و در مغازه  ۲۰۰ 
تا ۲۵۰ هزار تومان به فروش می رســد. تولید کننده این 
کیف را ۱۴۰ هزار تومان تولید کرده است و در سایت هم 

با همین قیمت و بدون حاشیه سود به فروش می رسد.
مدیرعامل مجمع نوشــت افزار ایرانی و اســلامی اضافه 
می کند: سایت دیجی کانون در طول سال فعال است، اما 
طرح عرضه مســتقیم یک پروژه خاصِ دوره ای است. به 
عنوان مثال این طرح دقیقا با هدف تامین لوازم التحریر 
برای آغاز سال تحصیلی اجرا می شــود. قطعا مابقی ایام 
سال، در سایت نوشت افزار عرضه بشــود، اما قیمت آن 

همانند حالا نیست.

معاون توسعه مدیریت، حقوقی و امور مجلس 
سازمان حفاظت محیط زیست با اشاره به 
اینکه در حوزه بودجه، سهم اعتباری سازمان 
محیط زیست از سال ۹۴ حدود ۰.۰۲ درصد 
بوده اســت گفت: این موضوع نیاز به تغییر 
و تحول و جهش در برنامه دارد. به گزارش 
ایسنا، رضا انجم شــعاع در اولین همایش 
سیاســت های کلی نظام در حوزه محیط 
زیست که امروز )۲۰ شهریورماه( در سازمان 

حفاظت محیط زیست برگزار شد، محور اصلی کار برای پیشبرد اهداف و سیاست ها در حوزه 
محیط زیست را سرمایه انسانی ارزشمند سازمان دانست و گفت: باور مدیران در موفقیت طرح 
ها و پروژه ها مهم و اثرگذار است. در یک کار پژوهشی نقش مدیران و اثرگذاری آن ها بالای 

۹۴ درصد تعیین شده است.
وی افزود: برای رســیدن به یک مســیر، الگو و هدف مشــخص راهی جز اجرایی کردن 
سیاست های کلی نظام ابلاغی مقام معظم رهبری در حوزه محیط زیست به طور متوازن 

نداریم.
انجمن شعاع ادامه داد: براساس شاخص های بین المللی و داخلی، وضعیت محیط زیست ما 
ناپایدار است و در چنین شرایطی ریسک بالایی نیز دارد. باید از ظرفیت های موجود به خوبی 
استفاده کنیم .  معاون توسعه مدیریت، حقوقی و امور مجلس سازمان حفاظت محیط زیست 
اظهار کرد: یکی از این ظرفیت ها، توجه به زمان های مهم و بزنگاه ها مانند زمان تدوین قوانین 
برنامه است. در حال حاضر در آستانه تدوین برنامه هفتم توسعه هستیم باید از این بزنگاه ها 

استفاده درستی داشته باشیم.

روش های مشارکت در تامین لوازم التحریر نیازمندان در پویش »همه حاضر«

هم من، هم دوستم!
معاون سازمان محیط زیست:

۴٧ درصد از سیاست های ابلاغی رهبری 
در حوزه محیط زیست عملیاتی شده است

مدیرکل امور شاهد و ایثارگران وزارت آموزش و پرورش:
مدارس شاهد صاحب 

»شناسنامه فعالیت« می شوند

تیغ پزشک نماها  
بر رخسار مردم
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خبرخبر

دو فیلم جدید اکران سینماهای کشور، طی ۳ 
روز نخست نمایش خود، ۱۷۵ میلیون تومان 
فروختند که یک شروع ضعیف برای این دو 
اثر محسوب می شــود. به گزارش خبرنگار 
سینمایی ایرنا، سینماهای کشور در آخرین 
اکران عمومی ماه صفر خود، اقدام به نمایش 
۲ فیلم شــین و نمور کردند که این ۲ فیلم، 
همان گونه که تصور می شد، افتتاحیه هایی 
ضعیف داشتند. شین در ســال ۹۷ جلوی 
دوربین رفت و نخستین بار در بخش خارج 
از مسابقه جشنواره سی وهشتم فجر رونمایی 
شد. یک رونمایی که به دلیل نشست خبری 
نیمه شب و صحبت های شهاب حسینی، با 
حواشی متعددی مواجه شد. این فیلم طی ۳ 
روز نخست خود، ۱۳۵ میلیون تومان فروخت. 
این فروش در شــرایطی به دست آمده که 
جمشید هاشم پور، شهاب حسینی و جمعی 
دیگر از هنرمندان، پنجشنبه عصر به پردیس 
چارسو رفتند و اکران مردمی شلوغی را تجربه 
کردند. با این حال، با توجه به سوژه دلهره آور 
اثر، این میزان گیشه برای افتتاحیه این فیلم، 
اصلا قابل قبول نیست. در خلاصه داستان این 
فیلم که شهاب حسینی، تهیه کننده آن است، 
آمده: اثر ظلم در جهان باقی  می ماند و همیشه 
فرصت کافی برای جبران در اختیار نداریم. 
این را نوشین در پی کشف راز خانوادگی شان 
با تمام وجود درمی یابد. در این فیلم، شهاب 
حسینی، علی شادمان، جمشید هاشم پور و 

محمود پاک نیت به ایفای نقش پرداخته اند.
نمــور را داوود بیــدل کارگردانــی کرده و 
نخستین رونمایی از این فیلم، در جشنواره 
فجر سال گذشته بود. فیلمی که طی ۳ روز 
نخست نمایش خود، با وجود ۲ اکران مردمی 
در پردیس ملت و پردیس کورش،  موفق به 
فروش ۴۰ میلیون تومانی شد که یک گیشه 

راضی کننده محسوب نمی شود.
نمور، داستان داوود، برادر بزرگ خانواده است 
که به اصرار دانیال، همراه همسر خود، سمیرا 
و دخترش آرام، راهی شمال می شود تا پس از 
۱۵ سال، با خواهرش، دلارام آشتی کند. پس 
از رسیدن به شمال، دلارام آنها را نمی پذیرد و 
داوود تصمیم به بازگشت می گیرد اما دانیال 

مانع می شود.

آزادی محدود 
مترجمان در ترجمه

مهــدی غبرایی معتقد اســت: دســت 
مترجم برای ترجمه آثار خیلی باز نیست 
و تاجایی می توانــد در متن تغییر ایجاد 
کند که در مضمون و منظور نویســنده 

دخالتی نکند.
این مترجم در گفت وگو با ایســنا درباره 
ترجمه ها و شــبه ترجمه ها و این که به 
نظر می رسد برخی از مترجمان قدیمی 
مطالبی را به رمان ها و داســتان اضافه  
کرده اند، اظهار کــرد: وقتی این موضوع 
مطرح می شود، برجســته ترین نامی که 
در این زمینه به ذهن می آید، شادروان 
ذبیح الله منصوری اســت. زنده یاد کریم 
امامی مقاله ای با عنــوان »پدیده ای به 
نام ذبیح الله منصوری« درباره او نوشت و 
گفت منصوری فقط مترجم نبوده بلکه 
نویسنده  هم بوده است و استعداد خاصی 

در این زمینه داشته است. 
 او با بیان این که شــاید این اســتعداد 
متعلق به یک دوره خاص باشد، افزود: در 
ابتدای رو آوردن به ترجمه از منابع غربی 
و به خصوص داستان های ماجراجویانه، 
برخی که در مطبوعات هم قلم می زدند 
مانند حسینقلی مستعان و امیر عشیری 
و .. متن را می خواندند، اسم نویسنده را 
هم نمی بردند و به اسم خودشان داستان 
مفصلی می نوشــتند و به شکل پاورقی 
منتشــر می کردند اما امروزه با پیشرفت 
و گســترش زبان و با توجه بــه این که، 
یکــی دو نســل برجســته از مترجمان 
بزرگ را پشــت ســر داریم، دیگر این 
کارها صلاح نیست، مگر این که نابغه ای 
در حد منصــوری پیدا شــود و بخواهد 

قصه پردازی کند.
 غبرایی با بیان این که ترجمه گذشته از 
فن، هنر هم هســت خاطرنشان کرد: به 
نظرم یکی از بایدهای مترجم آثار ادبی 
این اســت که کتاب خوان باشد و زمانی 
که با زبانی آشنا شد، دســت به ترجمه 
بزند زیرا خواندن کتاب، چگونه نوشتن 

را یاد می دهد. 
 مترجم »ســرزمین عجایب بیرحم و ته 
دنیــا«، »زن در ریگ روان« و »شــوهر 
دلخواه« بــا بیــان این کــه در ترجمه 
دســت مترجم تا حدی باز است، گفت: 
معمــولا کتاب ها از زبان هــای اروپایی 
ترجمه می شوند و زبان فارسی در نحو، 
تفاوت هــای بارزی با زبــان آن ها دارد، 
بنابراین اگر مترجم بخواهد عینا آن ها را 
منتقل کند، متن شلخته و بی معنایی از 
آب در می آید و نمی شود آن را درست و 

روان و شیوا خواند. 

پس از موفقیت فیلم »جنگ جهانی سوم« به کارگردانی هومن سیدی 
در جشنواره ونیز این سوال مطرح است که آیا این فیلم به زودی در 
ایران اکران می شود؟ بویژه آنکه پخش کننده  بین المللی »جنگ 
جهانی سوم« این فیلم را با توجه به شرایط دیگر فیلم ها بهترین گزینه 
برای نمایندگی در اسکار می داند. به گزارش ایسنا، فیلم جدید هومن 
سیدی )۱۹ شهریور ماه( در اختتامیه جشنواره فیلم ونیز موفق به 
کسب جایزه بهترین بازیگر مرد و بهترین فیلم شد؛ از آنجا که نام این 
فیلم - با توجه به اعلام قبلی سازمان سینمایی درباره نبود مشکل برای 
صدور پروانه نمایش - در میان گزینه های معرفی به اسکار مطرح است، 
پیش بینی می شود که شاید به زودی اکران داخلی »جنگ جهانی 
سوم« آغاز شود، این در حالی است که طبق پیگیری های انجام شده 
گویا هنوز پخش کننده داخلی فیلم مشخص نیست. محمد اطبایی در 
گفت وگویی با ایسنا ابتدا درباره حضور فیلم »جنگ جهانی سوم« و 
جایزه هایش در جشنواره ونیز بیان کرد: این فیلم از سوی مخاطبانش 
یعنی منتقدان، جشنواره ها، پخش کننده ها و تهیه کننده ها متفاوت 
دیده شده و جوایزی هم در این بخش از جشنواره ونیز )افق ها( کسب 
کرده است. ما پیش تر برای فیلم هایی همچون »ماهی و گربه«، »بدون 
تاریخ بدون امضا« جایزه های متعددی را از بهترین استعداد تا بهترین 
کارگردانی و بازیگری را در ونیز گرفته بودیم اما جایزه بهترین فیلم 
و بازیگر یک دستاورد قابل توجه است که امسال برای فیلم »جنگ 
جهانی سوم« اتفاق افتاد. او ادامه داد: آنچه من به عنوان پخش کننده 
فیلم درک کردم این بود که غالباً تماشاگران فیلم، آن را دوست داشتند. 
گرچه با توجه به موضوعی که »جنگ جهانی سوم« دارد به نوعی روی 
لبه تیغ حرکت می کند اما به نظرم کارگردان توانسته از پس این موضوع 
حساس برآید و یک شکل کمدی - تراژیک به فیلم بدهد و حرف خود را 
که جهانی هم است به خوبی مطرح کند؛ در واقع به نظر می رسد کسانی 
که فیلم را دیدند پیام آن را  گرفتند و با شیوه و فرم فیلم، خیلی خوب 

ارتباط برقرار کردند.

ایرانی ها به زودی 
»جنگ جهانی سوم« را می بینند؟

افتتاحیه ضعیف 
دو فیلم جدید 

با 1٧۵ میلیون تومان

در جلسه شورای صنفی نمایش قرارداد ۲ فیلم »ملاقات خصوصی« و 
»گیجگاه« ثبت شد. به گزارش خبرنگار مهر، دوازدهمین جلسه شورای 

صنفی نمایش در روز یکشنبه ۲۰ شهریور در خانه سینما تشکیل شد.
بر این اساس قرارداد فیلم سینمایی »گیجگاه« به کارگردانی عادل تبریزی 
با پخش »بهمن سبز« به سرگروهی پردیس آزادی بعد از فیلم »دوزیست« 
و قرارداد »ملاقات خصوصی« به کارگردانی امید شمس با پخش »شایسته 
فیلم« به سرگروهی پردیس ملت بعد از فیلم »نمور« ثبت شد. در ادامه 
جلسه درباره مدل اجرایی پخش مسابقات جام جهانی در سینماها موارد 
مطرح و مقرر شد کارگروهی با حضور اعضای شورای صنفی نمایش، 
نمایندگانی از انجمن سینماداران، پخش کنندگان، تهیه کنندگان و 

نمایندگان سازمان سینمایی در وزارت ارشاد برگزار شود.

قرارداد »ملاقات خصوصی« 
و »گیجگاه« ثبت شد

سـیدعلی طباطبایی نژاد معاون پخش و اکران زنجیره 
سـینماهای حوزه هنری و نماینده انجمن سینماداران 
در شـورای صنفی نمایـش به ارائـه توضیحاتـی درباره 

شـناور شـدن قیمت بلیت های سـینما پرداخت.
سـیدعلی طباطبایی نژاد معاون پخش و اکران زنجیره 
سـینماهای حوزه هنری و نماینده انجمن سینماداران 
در شـورای صنفـی نمایش در گفتگـو با خبرنـگار مهر 
دربـاره اجـرای طـرح شـناوری بلیت سـینماها کـه از 
سـینماهای حوزه هنری آغاز و به تازگـی تبدیل به یک 
طرح کشوری شـده اسـت، گفت: همزمان با آغاز اکران 
فیلم سـینمایی »هناس« در سـینماها، تیـم حاضر در 
موسسه بهمن سـبز سازمان سـینمایی حوزه هنری به 
بررسی علل افت مخاطبان سـینما در سه ماهه ابتدایی 

سـال در سراسر کشـور پرداخت.
او اضافـه کرد: بـا بررسـی دقیـق ایـن معیارها، بـه این 
نتیجه رسـیدیم کـه بحـث قیمت بلیـت سـینماها با 
توجه به شـرایط اقتصـادی حـال حاضر جامعـه، یکی 
از علـل عـدم اسـتقبال مخاطبـان از فیلم هـای روی 
پرده اسـت. بـا توجه به ایـن نکتـه و میزان فروشـی که 
در روزهـای نیم بهـا داشـتیم، راغـب شـدیم تـا اجرای 
طرحـی را آغـاز کنیم کـه در بازه هـای مختلـف زمانی 
و نسـبت به ارائه خدمات متفـاوت، قیمت بلیـت در آن 
طرح متغیر باشـد تا مخاطبـان بیشـتری در ایام هفته 

به سـینما جذب شـوند.
معاون پخـش و اکران بهمن سـبز افـزود: پژوهش های 
مختلفی درباره فروش ۸ ماهه سـینماهای حوزه هنری 
از آبان ۱۴۰۰ تا خـرداد ۱۴۰۱ انجام دادیـم و با توجه به 
مدل رفتـاری مخاطبان نسـبت به آثـار اکران شـده در 
سـانس های متفـاوت، ضریب اشـغال آن ها و براسـاس 
فاکتورهای دیگر، به یک تقسـیم بندی جدیـد برای هر 

سانس و سـالن رسیدیم.
طباطبایی نژاد با اشـاره بـه اینکه پیـش از این تنها یک 
معیار بـرای قیمت گذاری بلیت مدنظر قـرار می گرفت، 
بیان کـرد: پیـش از اجرایی شـدن طرح شـناوری تنها 
معیار تغییر قیمت بلیت، درجه بندی کیفی سـینماها 
بـود کـه وزارت ارشـاد هـر سـاله بـر اسـاس کیفیـت 
سـینماها کـه مـدرن، ممتـاز و درجـه یک نامگـذاری 
می شـوند، نـرخ مصوبـی را بـرای روزهای سه شـنبه و 

سـایر روزهـای هفتـه اعـلام می کرد.
او ادامـه داد: ما سـه معیـار جدید را بـه عوامـل موثر در 
قیمت گذاری بلیـت اضافه کردیم کـه روزهای مختلف 
هفتـه، سـانس ها و هفتـه نمایـش فیلـم از معیارهای 

اجرایی شـدن ایـن طـرح بودند.
معـاون پخـش و اکـران بهمن سـبز با اشـاره بـه اینکه 
اکران فیلـم در روزهای مختلف هفتـه در قیمت گذاری 

آن تاثیرگذار اسـت، بیـان کرد: بـر این اسـاس روزهای 
شـنبه، یکشـنبه، دوشـنبه و چهارشـنبه را در یک بازه 
زمانی و روزهای پنجشـنبه و جمعه را در یک بازه زمانی 
دیگر قرار دادیم. همچنین سـاعت سانس های مختلف 
نیز در تغییر قیمت بلیت نقش مهمی داشـتند و بر این 
اسـاس در سـانس های صبح تـا سـاعت ۱۵ بعدازظهر، 
۱۵ تا ۱۹ و همچنین سـانس ۱۹ تا ۲۱ متفـاوت بودند.
وی در ادامه ایـن بحث اضافه کرد: همچنین اینکه فیلم 
در هفته چندم اکران خود قرار داشـت نیـز از معیارهای 
تفـاوت قیمت آن در سـینما بـود. یعنی اگـر فیلمی در 
هفته هـای ابتدایـی نمایـش خود قـرار داشـت، قیمت 
بلیت آن نسـبت به هفته چهـارم یا پنجم متفـاوت بود 
تا بتواند مخاطـب خـود را تا پایـان اکران در سـینماها 

حفـظ کند.
طباطبایی نـژاد افـزود: در ادامه اجرایی شـدن این طرح 
نیاز داشـتیم تـا بـه صـورت آزمایشـی طرح شـناوری 
قیمت بلیـت را روی یکـی از فیلم هـای در حـال اکران 
اعمال کنیـم و نسـبت به نتایـج به دسـت آمـده، آن را 
به بقیـه آثـار هـم تعمیـم دهیـم. در نهایت ایـن طرح 
مذکور بـا فیلـم سـینمایی »هنـاس« در سـینماهای 
حـوزه هنـری اجـرا و در همـان هفتـه ابتدایی با رشـد 
فـروش ۲۰ درصـدی از جانـب مخاطبان مواجه شـد و 
این روال در هفته های بعدی هم تکرار و مورد اسـتقبال 

قـرار گرفت.
ایـن مدیـر سـینمایی در ادامـه توضیـح اسـتقبال 
خـوب مخاطبان از طـرح آزمایشـی شـناوری بلیت در 
سـینماهای حوزه هنری اضافـه کرد: بـا آغاز فـاز صفر 
اجرایی این طـرح با فیلم سـینمایی »هناس«، شـاهد 
اسـتقبال بسـیار خوبی از جانـب مخاطبـان بودیم که 
در ادامه فیلم سـینمایی »بـدون قرار قبلی« هـم به آن 
پیوسـت و با معیارهایی که موسسـه پخش »بدون قرار 
قبلی« و سـینماهای تصویـر شـهر در نظر داشـتند، با 
تفاوت هایی نسـبت بـه طرح حـوزه هنری این طـرح را 

در سـینماهای خود نیـز اجـرا کردند.
وی افـزود: پـس از عملیاتی شـدن فـاز صفر ایـن طرح 
برای ۲ فیلم »هنـاس« و »بـدون قرار قبلـی«، توقیفی 
در اجرای آن شـکل گرفت؛ چرا که طرح شناوری بلیت 
نیازمند آن بـود که وجـوه مختلف آن بررسـی شـود تا 
بتوانیـم وارد فـاز جدی تـری بـرای اجرای گسـترده تر 

آن شـویم.
طباطبایی نژاد با اشـاره بـه ارائه و بررسـی ایـن طرح در 
شـورای صنفی نمایـش، بیان کـرد: در شـورای صنفی 
نمایش که با حضور نمایندگان صنوف مختلف تشکیل 
می شـود، از کشـوری شـدن ایـن طـرح اسـتقبال و 
در نتیجـه درخواسـت اجرایـی شـدن آن بـه شـورای 

راهبردی اکران مطرح شـد و با موافقت رییس سـازمان 
سـینمایی از شـنبه ۱۹ شـهریورماه قابلیـت اجرایـی 

خواهد داشـت.
مدیـر پخـش و اکـران بهمـن سـبز دربـاره جزئیـات 
پارامترهـای طـرح مذکـور نیـز توضیـح داد: مـدل 
پیشـنهادی شـورای صنفـی نمایـش بـه منظـور 
قیمت گذاری شناور بلیت سـینماهای کشور براساس 
دو پارامتـر طراحـی شـده؛ یکـی از پارامترهـا درجـه 
کیفی سینماها سـت که مـدرن، ممتاز و درجـه یک را 
شـامل می شـود و پارامتر بعدی نیـز بازه زمانی اسـت. 
به ایـن صورت کـه تمـام روزهای هفتـه به غیـر از روز 
سـه شـنبه، با توجه بـه کـم رونق بـودن سـانس های 
صبـح و هزینه های هنگفتی که سـینماداران متحمل 
می شـوند تا ایـن سـانس ها را فعـال کنند، دو سـانس 
ابتدایی را که از سـاعت ۱۰ یـا ۱۱ صبح آغاز می شـود 
و تـا سـاعت ۱۵ ادامـه دارد را در تمام طـول هفته نیم 
بها اعلام کردیـم و امیدواریم که ایـن تصمیم محرکی 
بـرای فعـال شـدن ایـن سـانس ها شـود و مخاطبـان 
نیـز در ایـن سـاعات بـا قیمت هـای مناسـب تری بـه 
تماشـای فیلم هـای مـورد علاقـه خـود بنشـینند. 
بـرای مثـال بـا توجـه بـه نزدیـک شـدن بازگشـایی 
مـدارس و دانشـگاه   ها، دو سـانس نیـم بهـای صبـح 
می تواند شـرایط خوبی را بـرای حضور دانـش آموزان 

و دانشـجویان در سـینماها فراهـم کند.
وی ادامه داد: بر همین اسـاس قیمت بلیت سانس های 
صبـح در سـینماهای مـدرن ۲۲ هـزار و پانصـد، 
سـینماهای ممتـاز ۱۷ هـزار و پانصد و در سـینماهای 
درجـه یک نیـز قیمت بلیـت ۱۲ هـزار و پانصـد تومان 
اسـت. بـازه زمانی بعـدی مـا سـاعت ۱۵ به بعد اسـت 
کـه در این سـاعات در تمام روزهـا کف قیمت مختلفی 
را با توجه به سـه فاکتـور موقعیت جغرافیایی سـینما، 
نوع مخاطب و سـاعات پرفـروش در هر سـینما در نظر 
گرفتیم که بـرای درجه مـدرن ۳۵ تـا ۴۵ هـزار تومان، 
برای ممتـاز بیـن ۲۵ تا ۳۵ هـزار تومـان و بـرای درجه 
یک ها بین ۲۰ تا ۲۵ هزار تومان اسـت که سـینماداران 
بـرای هـر سـانس مذکـور، بیـن رقم هـای اعلام شـده 

می تواننـد قیمت گـذاری کننـد.
وی اضافه کرد: با بررسـی کامـل و در نظـر گرفتن تمام 
جوانـب، ایـن پیشـنهاد را ارائـه و طرح را سـاده سـازی 
کردیـم تـا در ابتـدای مسـیر تمـام سـینماها را بـرای 
همراهی با این طرح فعال و به مـرور بتوانیم پارامترهای 
جدیدتری را نیز به این مـدل قیمت گذاری اضافه کنیم 
که مخاطبـان، سـینما داران و صاحبان فیلم بـه مرور با 
این مدل پیشنهادی آشـنا و از آن به صورت هوشمندتر 
اسـتفاده کنند تـا در نهایت بـا تحلیـل دیتاهـا و نحوه 
خرید تماشـاگران بتوانیم به یک مدل دقیق تر برسـیم.

ماموریت ویژه نجات سینماها با »بلیت شناور«
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وزارت فرهنـگ و ارشـاد اسـلامی بـا هـدف 
کاهـش زیان دهـی شـرکت دولتـی کانـون 
پـرورش فکـری کـودکان و نوجوانـان و 
تامین بخشـی از هزینه هـا از محـل کاهش 
و صرفه جویـی در هزینه هـا بـا اسـتفاده از 
نهـاد  سـاختار و ظرفیـت موجـود در 
کتابخانه های عمومی کشـور و نیز به منظور 
افزایـش و همسان سـازی حقـوق کارکنـان 
ایـن کانـون، خواسـتار صـدور مجـوز بـرای 
واگـذاری کتابخانـه هـای کانـون پـرورش 
فکری کودکان و نوجوانان بـه نهاد کتابخانه 

هـای عمومـی کشـور شـده اسـت.
بـه گـزارش ایسـنا بـه نقـل از پایـگاه 
اطلاع رسـانی دفتـر هیـات دولت، بـا توجه 
به ضـرورت مبـارزه بـا کـم سـوادی و ایجاد 
نهضـت کتابخوانـی در میـان کـودکان و 
نوجوانـان کشـور و ایجاد هـم افزایـی میان 
کتابخانه هـای کانـون پـرورش فکـری و 
نهـاد کتابخانه هـا، وزارت فرهنـگ و ارشـاد 
اسـلامی با هدف کاهش زیان دهی شـرکت 
دولتـی کانـون پـرورش فکـری کـودکان و 
نوجوانـان و تامیـن بخشـی از هزینه هـا از 
محـل کاهـش و صرفه جویـی در هزینه ها با 
استفاده از سـاختار و ظرفیت موجود در نهاد 
کتابخانه های عمومی کشـور و نیز به منظور 
افزایش و همسـان سـازی حقـوق کارکنان 
ایـن کانـون براسـاس نظـام نامـه جبـران 
خدمـات نهاد کتابخانـه ها، خواسـتار صدور 
مجوز بـرای واگـذاری کتابخانه هـای کانون 
پـرورش فکری کـودکان و نوجوانـان به نهاد 
کتابخانـه های عمومی کشـور شـده اسـت.
نهاد کتابخانه های عمومی کشـور به عنوان 
متولی اصلـی توسـعه کتابخانه هـا و ترویج 
کتابخوانـی در کشـور، نهـادی عمومی، غیر 
دولتـی، کامـلًا فرهنگی بـا هویت اسـلامی 
ایرانـی، نافـذ و اثرگـذار بـر جامعه اسـت که 
وظیفه مهـم آگاهی بخشـی، اطلاع رسـانی 
و زمینه سـازی مناسـب بـه منظـور ارتقای 
سـرانه مطالعه و ترویج کتابخوانـی و تحقق 
عدالـت دسترسـی بـه کتـاب و کتابخانـه را 

برعهـده دارد.
ایـن نهـاد در جایـگاه مؤثرترین متولـی امر 
مهـم کتـاب و ترویـج کتابخوانی، بـا ۳۷۲۰ 
کتابخانه عمومی در سراسـر کشـور )۲۷۳۲ 
باب نهـادی، ۸۵۴ بـاب مشـارکتی، ۲۷ باب 
مسـتقل، ۱۰۷ سـالن مطالعاتـی( و دارای 
بیـش از ۴۵ میلیون نسـخه کتـاب، همواره 
در تـلاش بـرای افزایـش تعـداد کتابخـوان 
های جامعـه )با بیـش از ۱۰ میلیـون عضو و 

قریب بـه ۲ میلیـون عضو فعـال کـه تقریباً 
نیمی از آنهـا را کودکان و نوجوانان تشـکیل 

مـی دهند( اسـت.
از آنجایـی کـه کتابخانـه هـای عمومـی به 
منظور برآورده سـاختن نیازهای اطلاعاتی، 
علمی، پژوهشی، آموزشـی، تفریحی و غنی 
سـازی اوقـات فراغـت عمـوم افـراد جامعه 
صرف نظر از سـن، نـژاد، جنسـیت، مذهب، 
ملیـت، زبـان یـا موقعیـت اجتماعـی آنهـا، 
بـه ارائه خدمـات کتابـداری و اطلاع رسـانی 
می پردازند، در سیاستگذاری های کلان این 
نهـاد، کـودکان و نوجوانان از اقشـار محوری 
این طرح در راسـتای نهادینه شـدن مطالعه 

از کودکـی در نظـر گرفته شـده اند.
در حـال حاضـر در تمامـی کتابخانه هـای 
عمومـی نهـاد، بخـش کـودک وجـود دارد 
و سـعی شـده طراحـی فضـا و تجهیـزات 
بخـش کـودکان به تناسـب شـرایط سـنی 
آنهـا انجـام شـود. ایجـاد بخش هـای جدید 
همچـون اتـاق علـم، اتـاق مـادر و کـودک، 
برنامه هـای فرهنگـی و ترویجـی همچـون 
»با هـم بخوانیـم«، باشـگاه های کتابخوانی، 
جمع خوانـی، قصه گویـی، روزنامـه دیواری 
و کاردسـتی و...، تولیـد کتاب هدهد سـفید 
)ویـژه نوجوانـان(، راه انـدازی محافـل ادبی 
جوانه ها، جشـنواره ها و پویش هایی همانند: 
»نشـان هدهـد سـفید«، »قصـه گویـی«، 
»جشـنواره کتابخوانی رضـوی« و... از جمله 

اقداماتـی اسـت کـه بـرای اعضـای کـودک 
و نوجـوان ایـن نهـاد در کنـار تأمیـن منابع 

اطلاعاتـی مناسـب، انجـام شـده اسـت.
از سـوی دیگـر یکـی از مجموعـه هایـی 
کـه دارای کتابخانـه بـوده و بـا رویکـرد 
خدمت رسـانی به عموم مـردم بـا محوریت 
کودکان و نوجوانـان طراحی شـده، »کانون 
پـرورش فکری کـودکان و نوجوانان« اسـت 
کـه دارای حـدود یـک هـزار بـاب کتابخانه 
چند منظـوره کـودک و نوجـوان بـه صورت 
ثابت اسـت و ایـن مجموعه قریب بـه ۳ هزار 

نیـروی انسـانی دارد.
وفـق مـاده )۱( قانون تأسـیس و نحـوه اداره 
کتابخانه هـای عمومـی کشـور، تأسـیس، 
ساخت، تجهیز و بازسازی، توسعه، مدیریت، 
نظارت و سـایر امور کتابخانه های عمومی در 
سراسـر کشـور به موجب ایـن قانـون انجام 

می شـود.
همچنین با اسـتناد به تبصره )۲( ماده )۱۱( 
قانـون مذکـور، بجـز کتابخانه های آسـتان 
قدس رضـوی)ع(، حضرت معصومـه )س(، 
حضرت عبدالعظیم)ع(، احمدبن موسی )ع(، 
کتابخانـه ملی، کتابخانـه آیـت الله العظمی 
مرعشـی نجفـی، کتابخانه مجلس شـورای 
اسـلامی و کتابخانه هـای وقفـی، تمامـی 
کتابخانه هـای عمومـی اعـم از شـهرداری، 
مسـاجد و... بایـد زیـر نظـر کتابخانه هـای 

عمومی کشـور اداره شـود.

به  متعلق  بنایی  عباسقلی خان«  »مسجد 
قرون ۱۷ یا ۱۸ میلادی است که تا معاهده 
ترکمانچای و جدایی خانات ایروان از قلمرو 

ایران در دوره قاجار پابرجا بوده است.
ین مسجد با دو گنبد کوچک و بزرگ در   ا
سال ۱۸۴۰ کاملا فعال بوده و قرار است از 
سوی نمایندگی موسسه گوته در ارمنستان 

با همکاری شهرداری ایروان بازسازی شود.
به گزارش خبرنگار فرهنگی ایرنا، پا که به این 
بخش از شهر ایروان می گذاری انگار سالها به 
عقب بازگشته ای؛ به روزگارانی که ایروان با 
کوچه های تنگ و باریک و خانه های حیاط دار 

مشجر چهره ای دیگر داشت
و   ۱۸ قرن  قصبه های  به  که  چهره ای   
با  مروزی  ا شهری  به  نه  می مانست   ۱۹
ساختمان های بلند و خیابان های عریض که 
نیان« با ذوق و سلیقه خود  ما ندر تا لکسا »ا
ز  و به بهای تخریب بناهای تاریخی متعدد ا
یروان، شهری پدید  شهری باستانی چون ا
آورد که قدیمی ترین ساختمان زنده و فعال 
آن »مسجد کبود ایروان« است و سایر بناهای 
تاریخی به ویژه هفت مسجد دیگر و کلیساهای 
ند.  شده ا آن  نوسازی  نی  قربا پر شمارش 

ن با  یروا کوند منطقه ای است در دل شهر ا
ر قرن های  یلی متفاوت که غبا شکل و شما
متمادی گذشته بر سر و روی آن نشسته 
ز و تنگ که به زحمت  است. کوچه های درا

امکان گذر دو خودرو کنار هم را می دهند، 
با ساختمان هایی آجری که نشانی آشکار از 
حضور ایرانیان در قدیمی ترین بخش ایروان 

کنونی است.

کتابخانه های کانون پرورش فکری به نهاد بازسازی »مسجد عباسقلی خان« ایروان
کتابخانه های عمومی واگذار می شود؟
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ز حـرف و حدیث هـای بسـیار دربـاره بودجـه سـاخت فیلـم  بعـد ا
سـینمایی »بـرادران لیـلا«، درج مبلـغ ۵ میلیـون دلاری در سـایت 
آی ام دی بـی ابهامات تـازه ای را درباره ایـن پروژه به وجود آورده اسـت.
بـه گـزارش خبرنـگار مهـر،  »بـرادران لیلا« سـاخته سـعید روسـتایی 
یـران اسـت کـه  حـالا یکـی از پرحاشـیه ترین فیلم هـای سـینمای ا
به صـورت رسـمی سـازمان سـینمایی بـر عـدم امـکان اکـران عمومـی 
آن تاکیـد کـرده اسـت. همـان فیلمـی کـه پـس از حضـور عواملش در 
جشـنواره کـن و اظهـارات کارگردانـش دربـاره موضوعـات مختلـف 
همچـون ممیـزی، آرام آرام مسـیر حاشیه سـازی را در پـی گرفـت و 
تأخیـر عوامـل در اقدام بـرای دریافـت پروانـه نمایش بـرای ایـن فیلم، 

اکـران عمومـی آن را بـا چالـش مواجـه کـرد.
همه اینهـا باعـث شـد تـا سـازمان سـینمایی در واکنشـی بحث برانگیز 
به ارائـه توضیحاتـی درباره ایـن فیلـم بپـردازد و در نهایت بـه صراحت 
عنـوان کنـد کـه »بـرادران لیلا« بـه دلیـل طـی نکـردن مسـیر قانونی 
برای ارسـال فیلـم بـه جشـنواره های خارجـی پروانـه نمایـش دریافت 

. نمی کنـد
این امـا تنها حاشـیه ایـن فیلم نیسـت، »بـرادران لیـلا« از همـان زمان 
سـاخت مسـیر پرهیاهویـی در پی داشـت؛ یک سـر ایـن مسـئله هم به 

حرف وحدیث هـا دربـاره هزینـه نجومـی سـاخت 
ایـن فیلـم پـر بازیگـر معطـوف می شـد. حـرف و 
حدیث هایـی کـه هیـچ موضع گیـری رسـمی ای 
دربـاره آن شـد و زمزمه هایـی از حضـور یـک 
سـرمایه گذار نوظهـور سـینما در پشـت پرده آن، 

به حواشـی در ایـن زمینـه دامـن زد. حـالا در جدیدترین اتفاق، سـایت 
معتبـر آی ام دی بـی در صفحـه رسـمی معرفـی ایـن فیلـم مبلـغ تولید 
آن را پنـج میلیـون دلار درج کـرده اسـت! رقمـی عجیـب و غریـب در 
مختصات تولید سـینمای ایـران که با احتسـاب قیمـت ۳۰ هزارتومانی 

دلار در ایـران، چیـزی معـادل ۱۵۰ میلیـارد تومـان می شـود!
جـواد نوروزبیگـی تهیه کننـده فیلـم سـینمایی »بـرادران لیـلا« بـه 
کارگردانی سـعید روسـتایی در پاسـخ به پیگیـری خبرنگار مهـر درباره 
ایـن بودجـه و صحـت و سـقم آن بیـان کـرد: گرچـه در حـال حاضر به 
دلایلـی تمایلـی بـه گفتگـو درباره ایـن موضوعـات مرتبـط با ایـن فیلم 
ندارم امـا آنچه در سـایت آی ام دی بـی دربـاره هزینه سـاخت »برادران 
لیلا« درج شـده صحت نـدارد. در واقـع تنها یـک پنجم این مبلـغ یعنی 
برابر بـا یک میلیون دلار صرف سـاخت این فیلم سـینمایی شـده اسـت 

و رقم درج شـده در این سـایت درسـت نیسـت.

بودجه ۱۵۰ میلیارد تومانی 
»برادران لیلا« صحت دارد؟

خبر
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سرمربی تیم فوتسال زنان مس رفسنجان گفت: با 
تصمیم فدراسیون قرار است سوپرلیگ و لیگ برتر 
فوتسال زنان امسال برگزار شود؛ برگزاری ۲ لیگ در 

کنار هم خیلی عجیب است.
عاطفه رضایی درباره وضعیت لیگ برتر فوتسال در 
فصل جدید، اظهار داشت: با توجه به اعتراضی که 
به فدراســیون فوتبال برای تعداد بالای تیم ها ارائه 
کردیم، مسئولان در نظر گرفتند تا ۲ لیگ برگزار 
کنند. سوپرلیگ فوتسال زنان با حضور هشت تیم 
برتر فصل گذشته و لیگ برتر فوتسال زنان با تیم های 
باقیمانده، به اضافه ۲ تیم از لیگ دسته یک در این 

فصل برگزار می شود.
وی افزود: در فصل گذشته در ۲ گروه هشت تیمی 
لیگ برتر برگزار شــد و با احترامی که برای تیم ها 
قائلیم، اعتراض کردیم تیم هایی که ۲۰ گل می خورند، 
در حد لیگ برتر نیستند و بهتر است لیگ برتر با ۱۰ 
تیم برگزار شود؛ اما اینکه دو لیگ برای فوتسال زنان 
با عنوان ســوپرلیگ و برتر برگزار خواهد شود که 

عجیب است.
سرمربی مس رفسنجان عنوان کرد: در سوپرلیگ 
باید سه دوره بازی کنیم یعنی این هشت تیم باید 

سه بار به مصاف هم بروند. درخواست ما این بود که 
تعداد تیم ها را از ۱۶ به عدد ۱۰ برسانند تا کیفیت 

بازی ها بهتر شود.
وی اضافه کرد: لیگ برتر فوتسال زنان اینگونه بوده 
که ۲ تیم وسط فصل انصراف می دادند و ۲ تیم هم 
در پایان فصل از حضور در مسابقات انصراف می دادند. 
معضل اصلی همین بود اما فدراسیون به شیوه دیگری 
لیگ را برگزار می کند و ما تابع دستورات آنها هستیم.

رضایی یادآور شد: در بخش مردان ما چنین چیزی 
نداریم که هم سوپر لیگ و لیگ برتر برگزار کنیم. 
اولین بار است که دو لیگ برتر در فوتسال زنان داریم. 
در این شــرایط آیا در چیدمان داوری دچار مشکل 

نخواهیم شد و یا داوران به مشکل نمی خورند.
وی خاطرنشان کرد: فصل گذشته سایپا از لیگ برتر 
انصراف داد و پیکان به جای این تیم آمد. اکنون این 
تیم در جمع ما در سوپر لیگ نیست و در لیگ برتر 

حضور دارد.
ســرمربی مس رفســنجان درباره حضور فروزان 
ســلیمانی در تیــم ملی حفــاری و برکنــاری از 
سرمربیگری تیم ملی، گفت: اگر سرمربی تیم ملی 
وســط راه تصمیم گرفته است تا سرمربی یک تیم 

لیگ برتری شود پس چرا بازیکنان را به اردو دعوت 
کرد. ما وسط تمرینات بدنسازی بودیم و سه بازیکنم 
را به اردو دعوت کردند. اگر او می خواســت تا از تیم 

ملی برود به چه دلیل بازیکنان دعوت شــدند. در 
تقویم کنفدراسیون فوتبال آسیا هم برنامه ای برای 

تیم ملی نیست.

سرمربی تیم فوتسال بانوان مس رفسنجان:

ربیعی: منشا الماس سیاه من است برگزاری ۲ لیگ در فوتسال زنان عجیب است
سرمربی مس رفسنجان در حمایت از گادوین منشا می گوید 

او الماس سیاهش است و حمایتش خواهد کرد
به گــزارش کاغذ وطن به نقل از ایســنا محمــد ربیعی پس 
از پیروزی دو بر یک تیمــش مقابل هوادار اظهــار کرد: به 
تیم هوادار خسته نباشــید می گویم. به بازیکنانم خدا قوت 
می گویم. نوع چیدمان تیم هوادار بســتن خط حمله ما بود 
اما در نیمــه اول دو موقعیت خوب داشــتیم و به حریف هم 
موقعیتی ندادیم. برنامه ای در نیمه دوم داشــتیم که دو گل 
زدیم و با همان تاکتیک پنالتی هــم گرفتیم. اگر پنالتی گل 

می شد دیگر آخر بازی التهابی وجود نداشت.
او ادامه داد: دو بر یک نتیجه خطرناکی اســت و ممکن بود 
بازی به تســاوی برســد اما به حریف موقعیت ندادیم. لیگ 
امســال تیم های خوب زیاد دارد و هیــچ تیمی خودش را از 
پیش برنده نمی دانــد. می دانم بازیکنانم تحت فشــار برای 
اولین پیــروزی بودند و خداراشــکر می کنم که توانســتیم 

ببریم.
ســرمربی مس رفســنجان درباره عملکرد داوری گفت: در 
دریافت کارت زرد اول شــاهین توکلی مقصــر نبود و به هر 
حال در ادامه کار زرد دوم را گرفــت و ۱۰ نفره بازی کردن 
در آن فشار خیلی ســخت بود. فعل خواســتن در بازیکنان 
بود و این برای من با ارزش اســت. تیمی که رونداش را جلو 
می برد بــه نتیجه هم خواهد رســید. هیچ تیمــی به اندازه 
مس رفسنجان و نساجی از داوری ضربه نخورده است و اگر 

اشتباهات نبود اکنون ۱۲ امتیازی بودیم.
او درباره عملکرد گادوین منشا بیان کرد: او برای من الماس 
سیاه بوده و هســت و دارد کارش را می کند. او در این بازی 
بیشتر در مدار تاکتیک بود. ســال گذشته تمام پنالتی هایش 
را گل کرد و در دو بازی گذشته از شانس بد ما پنالتی هایش 
خراب شــد اما ایرادی ندارد و اعتماد نفسش برگردد. همه 
باید به او کمک کنند. منشا سال گذشته خودش را ثابت کرد 
و امســال هم از او حمایت می کنیم. البتــه بازی های قبل از 
او راضی نبودم و به همین دلیل روی نیمکت حضور داشــت. 
من در کارم تعارف ندارم. هر اســمی برای من قابل احترام 
اســت اما باید طبق برنامه پیش برویم. بقیــه بازیکنانم هم 

خوب بودند.
ربیعی اضافه کرد:  جفرســون باهیا هم دارد کارش را انجام 
می دهد. او را بــا قیمت پایین آوردیم و زمــان می خواهد تا 
جا بیفتد. از شیمبا هم بســیار راضی ام چون بسیار حرفه ای 
است. مطمئنم بیشــتر برای ما گل می زند. خوشحالم مهدی 
حســینی هم گل زد و به تیم ملی هم دعوت شد. بازیکنانم 
بســیار خوبی داریم که می توانند در تیم ملی حضور داشته 
باشند. شاهین توکلی، رامتین سلیمان زاده و محسن آذرباد 
بازیکنان خوبی هستند. خوشــحالم محمد حسین کریم زاده 
به عنوان بازیکن بومی ما گلزنی کرد. همه بازیکنان ما خوب 

کار کردند و روی بازیکنان جوانم هم حساب باز می کنم.
سرمربی مس رفسنجان درباره کنار گذاشتن مهرداد رضایی 
گفت: برای من نظــم انضباط مهم اســت. مهرداد رضایی از 
بازیکنان قدیمی من است. یک موردی اتفاق افتاد و جریمه 
شد. با این حال این مسئله حل شــد و دوباره به چرخه کار 
برگشت و اکنون هم از او استفاده می کنیم. مهرداد رضایی، 
فرشــید رضایی و هومن ربیــع زاده از بازیکنان خوب ما در 
میانــه زمین هســتند و براســاس برنامه از آن ها اســتفاده 

می کنیم.

دعوت شدگان تیم ملی توسط کارلوس کی روش 
امروز یک شنبه ۲۰ شهریور  معرفی شدند. سرمربی 
تیم ملی اسامی بازیکنان شاغل در لیگ ایران جهت 

شرکت در اردوی تدارکاتی تیم ملی فوتبال را اعلام کرد.
در این میان نام سه بازیکن از تیم های کرمانی به چشم می خورد.

آرمین سهرابیان از تیم گل گهر سیرجان به عنوان مدافع، مهدی 
حسینی از مس رفسنجان و محمد خدابنده لو از گل گهر سیرجان 
هم به عنوان هافبک میانی برای اردوی تدارکاتی تیم ملی فوتبال 

دعوت شدند.
اسامی دیگر دعوت شدگان تیم ملی فوتبال:

دروازه بانان: پیام نیازمند از سپاهان، حسین حسینی از استقلال و 
علیرضا بیرانوند از پرسپولیس

مدافعان: رامین رضاییان و امید نورافکن از سپاهان، مهدی شیری و 
عارف آغاسی از فولاد، صالح حردانی و ابوالفضل جلالی از استقلال، 

سامان فلاح از پیکان، مرتضی پورعلی گنجی از پرسپولیس
هافبک ها:

مهدی مهدی پور از استقلال، محمد کریمی و یاسین سلمانی از 
سپاهان، رضا اسدی از تراکتور و میلاد سرلک از پرسپولیس

مهاجم ها:
محمد محبی و مهدی قائدی از استقلال، سعید صادقی و مهدی 

ترابی از پرسپولیس،  شهریار مغانلو از سپاهان

محمد نصیری رئیس هیئت بدنسازی استان کرمان 
گفت: رقابت های انتخابی تیم ملی پرورش اندام به 
منظور حضور در مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۲۲ 
اسپانیا در رشــته های پرورش اندام، فیزیک، فیزیک کلاسیک 
و بازی های کلاســیک در رده ی ســنی جوانان، پیشکسوتان و 
بزرگسالان از ساعت ۹ صبح روز ۲۴ شهریور ماه ۱۴۰۱ آغاز می شوند 
و تا پایان ۲۵ همین ماه ادامه دارد. او می گوید: وزن کشی مسابقات 
نیز روز چهارشنبه ۲۳ شهریور ماه ۱۴۰۱ از ساعت ۱۵ الی ۱۹ در 
محل هتل گواشیر کرمان برگزار می شود و همین هتل محل اسکان 
ورزشکاران نیز خواهد بود تا آن ها در شرایط سخت رژیم، متحمل 

طی مسافت و تردد درون شهری نشوند.  
به گفته نصیری، رقابت ها در سالن فجر کرمان واقع در بلوار جمهوری 

اسلامی برگزار می شوند.
او می گوید: برای اولین بار در تاریخ برگزاری رقابت ها، به هر ورزشکار 
بلافاصله بعد از وزن کشی، یک بســته غذای رژیمی متشکل از 
نیازهایشان برای بارگیری تا روز مسابقه داده می شود؛ همچنین چند 
خودرو نیز برای ایاب و ذهاب ورزشکاران از سالن به هتل و بالعکس 

تدارک دیده شده است.
رئیس هیئت بدنســازی اســتان کرمان گفت: بجای خوابگاه با 
امکانات کم، برای ورزشکاران هتل در نظر گرفته ایم و این هتل برای 
ورزشکاری که مسابقه می دهد رایگان است که هزینه آن را هیات 

بدنسازی کرمان پرداخت خواهد کرد.
نصیری می گوید: اولین بار اســت به عنوان رئیس هیئت استان 
رقابت ها را میزبانی می کنم؛ لذا اطمینان داشته باشید یکی از بهترین 
میزبانی ها را خواهیم داشت که در آن شأن و شخصیت ورزشکاران 

مهمان در اولویت قرار دارد. 

سه فوتبالیست
 از تیم های کرمانی در لیست 

دعوت شدگان تیم ملی

برگزاری رقابت های انتخابی تیم 
ملی پرورش اندام در کرمان 

خبر

خبر

خبر

هر
س: م

عک

کاغذ ورزش

افقی
بیماری ریوی،   1 - دهن کجی - 
 - انگلیسی2  نقشه   - بیمار  نت 
آذرگشسب  آتشکده  موبدان  موبد 
هایی  کار  از   - خاطر3  آسوده   -
کشتی  در  قاضی  با  داور  که 
شن   - بینی   - می کند  صحبت 
وارونه4 - دو رویی - پایه اداری، 
پایه حقوقی، رتبه كارمندی - آب 
دهان - جای پا، رفوزه5 - اثری 
سنگربان   - جی.ام.کوتسیا  از 

ملی  تیم  و  مونیخ  بایرن  نامدار 
صابون   - وكلك  حقه   - آلمان6 
خیاطی، گل بتونه - یونان قدیم7 
- گل  حبیب كاوش  از  فیلمی   -
 - - گمان  انگور8  درخت  سرخ، 
کن9  آرد  غله   - فرانسه  دریای 
- مخفف آتش - دوش و كتف، 
 - خیاط10  وسایل كار  از   - كتف 
های  ساز  از   - ایران  رودهای  از 
زهی  - فتنه، بدی، فتنه و بدی11 
زبان  به  پول  سرمایه،   - درك   -

 - رفت12  همراه   - بازاری  کوچه 
 - دوموریه  دافنه  جاودانه  رمان 
نفس  ناله،  سودای   - ربا  آهن 
 - آید13  بر  سوز  پر  دل  از  بلند، 
ترس و بیم - لنا وارونه - شهرت 
تیم هیوستون در NBA14 - فيلم 
استیل  تیم  سرمربی   - خيالي 
آذین15 - مشك - سپس عربی 

دیوار سر  خار   - سنگریزه   -

عمودی
خداوند،   - پیكاندار  تیر   -  1
چاشنی غذا - لذت، كیف كردن، 
مت2  همراه   - خالص   - نصیب 
صورت،   - بیباك   - یافتن   -
مخلوقات،   - شطرنج3  مهره 
 - قدیم  ویتنام  شدگان،  آفریده 
شیرین،  خواب   - شاه  مخفف 
زبان،  آذری   - خیالی4  آرزوی 
مهربان   - شكاف  كردن،  رها 
سازهای  از   - مهربان  بسیار  تر، 
تیم  اسبق  بازیکنان  از  ضربی5 - 
آب منجمد،  ایران -  فوتبال  ملی 
آب صفر درجه6 - روش - رودی 
در روسیه - یکان ناتمام7 - گل 
توهین   - خوراکی  دانه   - پخته 
كردن، تحقیر نمودن، خوار كردن8 
- ولگرد، بی سر و پا، بت آسمان 
 - بیز  مو  سرند،  غربال،   - جل 
به   - نر9  شیر   - وسیله  ابزار، 
معنی بگو  - یک صدم فرانک - 
مو وارونه10 - سوره قران - اثری 

دوچرخه   - هدایت11  صادق  از 
 - اثر.تاثیر12   - آلمانی  سوار 
درهم پیچیدن - اثری از هنینگ 
مانكل -  دلاور و شجاع 13 - بم 
آبادان  وارونه - سینمای سوخته 

- باران بدون ته - ضمیر داخلی، 
 - مفرد14  شخص  دوم  داخل، 
طیور،  خوراک   - چینی  خرس 
 - رزمی  های  ورزش  در  درجه 
حیوان  لاشه   - مازندران15  اهل 

دنباله رو سوزن،  باریك،  - رشته 
واحد سیگار - عدد منفی، جواب 
روستایی  عدد  روستا،   - بالا  سر 
آورد شهر  ره  اصفهان،  - سوغات 

ن صفها ا
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ستاری مدافع مس کرمان یکی دیگر از بازیکنان 
اخراجی این هفته از سوی داور بود که نسبت به 

این تصمیم واکنش نشان داده است. 
به گزارش کاغذ وطن به نقل از ورزش سه  محمد 
ســتاری مدافع چپ پای مس کرمــان علیرغم 
نمایش موفقی که در جدال با تیم اسبق خود، در 
نهایت با کارت قرمز مواجه شد. در پایان دیدار با 
ذوب آهن این بازیکن با صادق صادقی درگیر شد 

که هر دو بازیکن از زمین اخراج شدند.
مدافع مس کرمان دربــاره جدال با ذوب آهن به 
خبرنگار ما گفت: دو تیم  دوست نداشتند بازنده 
باشــند. ما هم فرصت هایی در نیمه اول داشتیم 
ولی متاسفانه صفر- صفر شــد و نتیجه ای نبود 
که به در دو تیم بخورد. بازی بســیار فیزیکی و 
درگیرانه بود. امیدوارم در بــازی بعدی جبران 
کنیم. ستاری در مورد اینکه مس کرمان خارج از 
خانه نتیجه نمی گیرد و در داخل خانه نتایجش 
خوب اســت توضیح داد: به نظرم از بی تجربگی 
است. سال اولی است که لیگ برتر هستیم. سال 
گذشــته هم در هوادار این تجربه را داشــتم، ۴ 
هفته پشت هم باختیم و از هفته پنجم بردیم. ما 
خارج از خانه هم بدشانس بودیم، مقابل استقلال 
قدرتمند خوب بازی کردیم و در مقابل گل گهر 

در دقایق پایانی گل به خــودی دریافت کردیم 
وگرنه در آن بازی می توانســتیم ســه امتیاز را 
بگیریم. عدم اعتماد به نفس و بی تجربگی ما بوده 
که این اتفاق افتاده است. امیدوارم این تعطیلات 
کمک کند تا آماده تر شویم و قطعا هم همینطور 
خواهد بود. وی با تمجید از تلاش کادرفنی برای 
حل مشکلات تیم گفت: روی نیمکت تیم آقای 
حســین خانی و دیگر اعضای فنی حضور دارند. 
نفراتی که بالاترین حد توان خود را برای موفقیت 
تیم در فصل گذشته قرار دادند تا تیمی شایسته 
راهی لیگ برتر شود. مســلما در ادامه مسیر نیز 
اتفاقات مثبتی در پیــش خواهد بود و کادرفنی 
قادر خواهند بــود به بهترین شــکل مس را به 

جایگاه مناسبی در جدول برسانند.
ستاری در مورد صحنه درگیری با صادقی اینطور 
توضیح داد: خطای صادقی اعلام شــد و توپ را 
با دست برداشــت من هم هلش دادم و دست او 
هم به گلوی من برخورد کرد. داور می خواســت 
کارت زرد بدهد امــا نمی دانم چرا مــرا اخراج 
کــرد؟ نمی دانم این چه عادتی اســت که وقتی 
می خواهند یک نفر را جریمه کنند از تیم روبرو 
هم جریمه می کنند تا مثلا عدالت رعایت شود. 
بابت اینکه هل دادم کارم بد بود اما فقط دوست 

داشتیم بازی را ســریع تر آغاز کنیم. اخراج من 
سخت گیرانه بود. در ۹ ســالی که در لیگ برتر 
هستم کلا ۱۰ کارت زرد گرفتم چه برسد به اینکه 
اخراج شوم و این اولین تجربه  تلخم بود. به نظرم 
آقای حاج ملک به اشتباه  اخراج کرد. به هرحال 

برخورد پیش می آید و من قصد داشــتم مانع از 
اتلاف وقت بازی از ســوی حریف شوم. دوست 
نداشتم این اتفاق بیفتد. هم از کادرفنی  خودمان 
و هم کادر حریف که زمانی آقای تارتار  سرمربی 

خودم بود معذرت خواهی می کنم.

مدافع مس کرمان: آقای حاج ملک اشتباهی مرا  اخراج کردی
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خبرخبر

اخیراً انتخابات »شــورای اجرایی گروه بین 
المجالس جمهوری اسلامی ایران« )IPU( در 
مجلس شورای اسلامی برگزار شد. انتخاباتی 
با چاشنی ائتلاف بین نمایندگان اصولگرا و 
اصلاح طلب با دیدگاه ها و خاستگاه های حزبی 
متفاوت. این تجربه تا چه حد موفق بوده است؟

به گزارش ایســنا، ۶ شــهریور در جلســه 
غیررسمی مجلس شورای اسلامی، انتخابات 
 )IPU( شورای مرکزی بین المجالس جهانی
برگزار شد که نتیجه آن انتخاب ۱۵ نماینده 
به عنوان عضو شــورای مرکزی و ۳ نماینده 
به عنوان عضوعلی البدل است. چند روز بعد 
نیز اعضای هیات رئیسه شورای اجرایی گروه 
بین المجالس متشکل از رئیس، نواب رئیس، 
دبیرکل، خزانه دار و دو منشی توسط اعضای 
شورای مرکزی تعیین شدند،  مجتبی رضاخواه 
رئیس،علی اصغر باقرزاده و سیدمحمود نبویان 
نواب اول و دوم، عباس گلرو دبیر کل، الهام آزاد 
خزانه دار، غلامرضا نوری قزلجه و ابوالفضل 
عمویی منشی های گروه بین المجالس جهانی 

هستند.
مرتضــی آقاتهرانی، احمد نــادری، ابراهیم 
عزیزی )کرمانشاه(، روح الله متفکرآزاد، رحیم 
زارع، مجتبی یوسفی، رحمت الله نوروزی و 
محسن فتحی از دیگر اعضای شورای مرکزی 
و محمدصالح جوکار، جلیل میرمحمدی و 
مهدی فرشادان اعضای علی البدل این شورا 
محسوب می شوند.  طبق قانون اساسنامه گروه 
بین المجالس مصوب مجلس شورای اسلامی، 
اعضای ۱۵ نفره شورای مرکزی هر دو سال یک 
بار انتخاب می شوند. اتخاذ روش های سیاسی، 
طرح پیشنهادهای لازم برای ایجاد روابط با 
سایر گروه های پارلمانی و طرح مطالب برای 
کنفرانس ها و مجامع پارلمانی بین المللی از 
جمله وظایف آن هاست. حالا آنچه انتخابات 
این دوره بین المجالس با دوره قبلی را متفاوت 
کرده،  ائتلاف بین نمایندگان با گرایش های 
سیاســی متفــاوت در مجلس یک دســت 
اصولگراست. لیستی با نام های آشنا از مرتضی 
آقاتهرانی و علی خضریان که نمایندگان جبهه 
پایداری هستند تا غلامرضا نوری فراکسیون 
اقلیت که از نزدیکان علی لاریجانی شناخته 
می شود. اینکه تهیه کنندگان این لیست چه 
کسانی هستند، مشخص نشده است. برخی 
از نمایندگان هم از وجود چنین لیستی ابراز 
بی اطلاعی کرده اند و تعــدادی دیگر هم از 
آن اعلام برائت می کنند. عده ای نیز تصریح 
کرده اند که چنین لیســتی را قبول ندارند و 
مدعی اند اسامی آن ها بدون اطلاع شان در این 

لیست آمده است.

ارتش جمهوری اسلامی 
ایران امنیت را به منطقه 

هدیه کرده است
فرمانده نیروی دریایی ارتش اظهارداشت: 
ارتش جمهوری اســلامی ایــران با وجود 
کارکنان غیور و سلحشــور خود، امنیت را 
نه فقط به ایران بلکه به تمام کشــورهای 
منطقه هدیه کرده و این مهم منجر شده که 
دشمنان جرأت تعرض به خاک کشورمان 
را نداشته باشند. ارتش جمهوری اسلامی 
ایــران امنیت را بــه منطقه هدیــه کرده 
اســت به گزارش گروه سیاسی خبرگزاری 
فارس، امیر دریادار شهرام ایرانی، فرمانده 
نیروی دریایی ارتش جمهوری اســلامی 
ایران در جمع دانشجویان بیستمین دوره 
جامعه پذیری نظامی مشترک دانشجویان 
نظامی ارتش در مرکز آموزش ۰۱ شهدای 
سرباز اظهار داشــت: توانمندی و جایگاه 
بالای ارتش بدون  شــک مرهون زحمات و 
تلاش های پیشینیان و خانواده هایی است 
که جوانان برومندی مثل شــما را تربیت 
کرده و در خدمت ارتش اسلام قرار دادند تا 
همواره و در هر شرایطی جان خود را فدای 

مردم این مرز و بوم کنند.

رئیس ستاد مرکزی اربعین با قدردانی از زائران بابت توجه به 
توصیه های این ستاد در بازگشت سریع تر به کشور گفت: زائران این 
توصیه ها که زود از مرز خارج و زودتر هم وارد شوند را عمل کرده و 

در حال بازگشت هستند
سید مجید میراحمدی روز یکشنبه در گفت وگو با خبرنگار حوزه 
دولت ایرنا درباره آخرین وضعیت تردد زائران از مرزهای غربی 
کشور اظهار داشت: زائران خوشبختانه به توصیه های ستاد اربعین 
در بازگشت سریع تر به کشور توجه کردند و از دیشب بازگشت 
زائران به کشور آغاز شده است. زائران با سهولت در مرزهای منتهی 

به عراق در رفت و آمد هستند.
معاون وزیر کشور با بیان اینکه تاکنون حدود ۳ میلیون زائر از 
مرزهای کشور خارج و برای حضور در مراسم بزرگ اربعین حسینی 
وارد کشور عراق شده اند، گفت: افزایش قابل توجهی در بازگشت 
زائران به کشور داریم و تاکنون ۶۵۰ هزار زائر در حال ورود به 

کشور هستند.
وی با اشاره به حضور میدانی خود در مرز تمرچین استان آذربایجان 
غربی اضافه کرد: مرز تمرچین هم در وضعیت خوبی قرار دارد و 

زائران با سهولت در رفت و آمد هستند.
میراحمدی خاطرنشان کرد: برای نخستین بار، توازن منطقی بین 
ورود و خروج زائران به وجود آمده که در اربعین های گذشته سابقه 

نداشته است.
معاون امنیتی انتظامی وزیر کشور با بیان اینکه زمان اوج بازگشت 
برای ما بسیار مهم است، بیان کرد: یکی از نگرانی های جدی و 
هرساله زائران، شلوغی مرزها در زمان اوج گرفتن بازگشت زوار 
اربعین به کشور است که احتمال دارد در سه روز منتهی به اربعین 

رفت و آمد در مرزها یک طرفه شود.
وی همچنان به زائران توصیه کرد که به محض انجام زیارت اربعین 
در کربلای معلا، عازم مرزهای کشور شوند و با توجه به کمبود 
امکانات و فراهم نبودن زیرساخت ها در عراق، زمان ماندن در این 

کشور را کاهش دهند.

اولین ائتلافهمراهی مردم با ستاد اربعین
 در مجلس یازدهم

رئیس کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها در مجلس شورای 
اسلامی گفت: بررسی طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس در دستور 
کار کمیسیون قرار دارد و پیش بینی می شود تا پایان ماه آتی به صحن 

مجلس برسد.
محمد صالح جوکار در گفت وگو با ایسنا، درباره آخرین وضعیت بررسی 
طرح اصلاح قانون انتخابات مجلس، بیان کرد: کمیسیون امور داخلی 
کشور و شوراها در حال انجام کار کارشناسی بر روی طرح اصلاح قانون 
انتخابات مجلس است و طرح پس از بررسی نهایی به صحن مجلس 
می رود. وی در ادامه اظهار کرد: با توجه به اینکه تاکنون ما چیزی در 
قالب لایحه برای اصلاح قانون انتخابات از سوی دولت ندیده ایم، مجلس 

طرح خود را در این زمینه پیش خواهد برد.

طرح اصلاح قانون انتخابات
 مجلس به کجا رسید؟

یک کارشـناس مسـائل بین الملـل معتقد اسـت: اگر 
آمریکا منافعـش اقتضا کنـد که با ایـران توافـق کند، 
منتظر نتیجـه انتخابـات کنگره یـا پارلمان اسـرائیل 
نمی شـود، اگر هـم منافعـش اقتضـا نکند چـه بایدن 

شکسـت بخورد چـه پیـروز شـود، توافـق نمی کند.
حسـن بهشـتی پور در گفت وگـو بـا ایسـنا بـا اشـاره 
به تحـولات اخیـر مرتبط بـا برجـام و مذاکـرات میان 
ایـران و آمریـکا و کـم شـدن انتظارهـا از ایـن کـه در 
این مقطع طـرف ها بـه نتیجه برسـند گفـت: این که 
مذاکـرات متوقف شـده باشـد درسـت نیسـت. به هر 
حال تلاش هایی دارد می شـود که به شـکلی طرف ها 
به ویـژه ایران و آمریکا انعطاف بیشـتری نشـان دهند.
وی ادامـه داد: این طرف آمریکایی اسـت که بلاتکلیف 
اسـت و با توجه به فشـارهای داخل به بایـدن انعطاف 
و اراده لازم را بـرای توافـق نشـان نمی دهد اما روشـن 
اسـت کـه طرف هـای مختلـف سـعی دارنـد راه حلی 

برای این گـره بـاز کنند.
این کارشـناس مسـایل بین الملل در پاسـخ بـه اینکه 
گفته می شـود با توجه بـه انتخابات کنگـره و پارلمان 
اسـرائیل، آمریکا تصمیم بـه تعویق مذاکرات تـا بعد از 
این انتخابات گرفته اسـت، گفت: به نظر من انتخابات 
ربطـی بـه برجـام نـدارد چـون اسـرائیل در مجمـوع 
مخالـف کل برجام اسـت، بعیـد می دانم ایـن موضوع 

تاثیر منطقـی بر برجام داشـته باشـد.

بهشـتی پور دربـاره تاثیـر مذاکـرات احیـای برجـام 
بـر رونـد پیـروزی بایـدن در انتخابـات کنگـره اظهار 
کرد: معتقـدم سیاسـت خارجـی دولت هـا در آمریکا 
یـا اصلا تاثیـر ندارد یـا اگـر هـم دارد آن بخشـی از آن 
مهم اسـت که روی سیاسـت داخلی تاثیـر می گذارد. 
به طور مثال اگـر اقدامی از آمریکا باعث گشـایش بازار 
انرژی این کشور شـود، آن مسـاله روی انتخابات تاثیر 
می گذارد. امـا از منظر سیاسـت خارجـی فرض کنیم 
بایدن به توافق برسـد این گونه نیسـت کـه فکر کنیم 
لزوما شانسـش برای پیروز شـدن در انتخابات افزایش 
می یابد. وی گفت:  اگر آمریکا منافعـش اقتضا کند که 
توافق کنـد، منتظر نتیجه انتخابات نمی شـود. اگر هم 
منافعش اقتضـا نکند چه بایدن شکسـت بخـورد چه 

پیروز شـود، توافـق نمی کند.
ایـن کارشـناس مسـایل بین الملـل بـا بیـان اینکـه 
خطای راهبردی و تحلیلی اسـت که برخی می گویند 
آمریـکا بـرای توافـق بـا ایـران و بازگشـت بـه برجـام 
منتظـر انتخابات آبـان می ماند افـزود: گیـر اصلی این 
اسـت کـه در شـرایط فعلـی بایـدن حاضـر بـه توافق 

نیسـت.
بهشـتی پور تاکید کرد: الان مشـکل توافق و بازگشت 
بـه برجـام، آمریکاسـت. ایـران هـر آنچه می توانسـت 
انعطـاف نشـان داد. معتقـدم ایـران خیلـی معقـول و 
منطقـی برخـورد کـرده اسـت امـا مشـخص نیسـت 

طرف آمریکایی در ایـن میان دنبال چیسـت که برای 
توافـق وقـت کشـی می کند؟

این کارشـناس مسـایل بین الملل در پاسـخ بـه اینکه 
برخی معتقدنـد برجام دیگر ماهیت اسـتراتژیک خود 
را از دسـت داده اسـت اظهـار کـرد: ایـن اظهارنظرها، 
حرف هـای مخالفـان برجام اسـت که بـه روز شـده و 
می گویند کـه برجام دیگـر فایده اسـتراتژیک نـدارد. 
برجام جنبه سیاسـی، اقتصادی، امنیتی دارد اینکه ما 
در ایران بیشـتر به بعد اقتصادی مخصوصـا در یکی دو 
سـال اخیر پرداختیـم دلیل نمی شـود که ابعـاد دیگر 

آن از بیـن رفتـه باشـد. اساسـا از اول هم برجـام ابعاد 
سیاسـی و امنیتـی اش برای منطقـه قابل توجـه بود.

وی گفت: هر چـه زودتر ایران بر سـر برجـام به نتیجه 
برسـد، بهتر اسـت. به هر حـال داریـم بـرای دور زدن 
تحریم هـا هزینـه مـی دهیـم، البتـه نـه اینکه بـه هر 
قیمتی بخواهیم مذاکره کنیم. از سـوی دیگـر  به نظر 
می رسـد به نفع طـرف اروپـا و آمریکا اسـت کـه الان 
توافق شود اما مشـخص نیسـت که چرا آمریکا اینقدر 
معطل می کند و معتقـدم توافق لنگ اراده سیاسـی و 

انعطاف آمریکایی هاسـت.

بهشتی پور: توافق در وین، معطل آمریکاست
ین
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اداره کل ثبت اسناد و املاك استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاك حوزه ثبت ملک زرند

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 
فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و 
اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی

برابر راي شماره 140160319008000618 هیات دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
ثبتی اراضی و ساختمانهاي فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک 
زرند تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای مهدی برزگرزاده زرندی فرزند غلامرضا 
به شماره شناسنامه 114 صادره از زرند در یک باب مغازه و انبار به مساحت 569.75 
مترمربع از پلاک 6125 اصلی واقع در زرند بخش 13 کرمان به آدرس زرند خیابان باهنر 
نبش کوچه 8 خریداری از مالک رسمی آقای غلامرضا برزگرزاده محرز گردیده است 
لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی 
که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از 
تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و  پس از 
اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند بدیهی است در صورت انقضاي مدت مذکور و عدم وصول اعتراض 

طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد.

تاریخ انتشار نوبت اول:  ۱40۱/06/06 /  تاریخ انتشار نوبت دوم:  ۱40۱/06/2۱
حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك

شناسه آگهی: ۱۳6۹۳۳4

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیت

آگهی فقدان سند مالکیتآگهی فقدان سند مالکیتآگهی تحدید حدود اختصاصیآگهی تحدید حدود اختصاصی

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمانمتن آگهی رای هیات قانون الحاق
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک رودبارجنوب

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان کرمان
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد

آگهی تحدید حدود اختصاصیآگهی فقدان سند مالکیت
شماره  نامه  وکالت  برابر  جعفرآبادی  صفری  محمد  آقای   
115846-1401/06/06 دفتر اسناد رسمی شماره 26 شهر زرند 
از آقای علی سیستانی هنزافی، مالک 32 سهم مشاع  وکالتا 
برابر اصلاحیه خلاصه سند موازی 16600 متر مربع مشاع  از 128 سهم)که 
از 520000 متر مربع(از هشتدانگ اراضی مسلوب المنفعه مزرعه زاینده رود 
پلاک 8741 اصلی واقع در بادیز بخش 14 کرمان که سند مالکیت آن در 
دفتر 17 صفحه 411 به شماره ثب06 و شماره چاپی 23ت 262405 صادر 
و تسلیم گردیده،ضمن ارائه دو برگ استشهادیه تصدیق شده مدعی است 
بعلت جابجایی مفقود گردیده و درخواست سند مالکیت  که سند مالکیت 
المثنی نموده لذا به استناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی آیین  نامه قانون 
ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا چنانچه کسی 
مدعی انجام معامله نسبت  به ملک فوق  الذکر میباشد که در این آگهی ذکر 
نگردیده و یا مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده روز 
از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند مراجعه و 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید 
در غیر این صورت پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  به صدور سند مالکیت 

المثنی اقدام خواهد شد.
تاریخ انتشار: دوشنبه :۱40۱/06/2۱
بیست و یکم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
 حسين توحيدي نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: ۱۳۷۷۹۱۱

با  عباس  فرزند  محمدی  رقیه  نازنین  خانم 
ولایت آقای عباس محمدی، مالک ششدانگ 
پلاک 6321 فرعی مجزی شده از 109 فرعی از 
18867 اصلی واقع در زرند بخش 13 کرمان که سند مالکیت 
آن با شماره دفتر الکترونیکی 140120319008001091 و شماره 
چاپی 163661 و 98 صادر و تسلیم گردیده،ضمن ارائه دو برگ 
استشهادیه تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت بعلت 
نامعلوم مفقود گردیده و درخواست سند مالکیت المثنی نموده 
لذا به استناد تبصره یک ماده 120 اصلاحی آیین  نامه قانون 
ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی میشود تا 
چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت  به ملک فوق  الذکر 
میباشد که در این آگهی ذکر نگردیده و یا مدعی وجود سند 
مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار 
آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان زرند مراجعه و 
اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند مالکیت و یا سند معامله 
تسلیم نماید در غیر اینصورت پس  از اتمام مدت مذکور نسبت  

به صدور سند مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.
تاریخ انتشار: دوشنبه : ۱40۱/06/2۱
بیست و یکم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
 حسین توحیدی نیا- رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: ۱۳۷8۹46

چون ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی  دارای پلاک 37 
فرعی از 457- اصلی به مساحت 64000 متر مربع  واقع در 
سرخ قلعه شهر قلعه گنج قطعه چهار بخش 46 کرمان مورد 
تقاضای آقای اسفندیار رحمانی خالص فرزند خدابخش به 
شماره ملی 3160084957 نیاز به تحدید حدود دارد .لذا حسب درخواست 
پلاک  اختصاصی  حدود  تحدید  آگهی   1401/06/19 مورخ  مالک  کتبی 
فوق  منتشر و عملیات تحدید آن از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخه 
1401/07/12 در محل شروع و به عمل خواهد آمد، لذا به مالک و مالکین 
مجاور رقبه مذبور اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی در محل وقوع 
ملک حاضر و چنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد 
میتواند از تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت 30 روز واخواهی خود 
را به اداره ثبت اسناد واملاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در 
غیر این صورت پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست 
تاریخ انتشار : دوشنبه ۱40۱/06/2۱
 علی رحمانی خالص 
 رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج . م الف :6۵۵

چون ششدانگ یک قطعه زمین مزروعی  دارای پلاک 35 
فرعی از 457- اصلی به مساحت 295804.55متر مربع واقع 
در سرخ قلعه شهر قلعه گنج قطعه چهار بخش 46 کرمان مورد 
تقاضای آقای سلمان رحمانی خالص فرزند گرامی به شماره 
ملی 3160562514 نیاز به تحدید حدود دارد .لذا حسب درخواست کتبی 
مالک مورخ 1401/06/19 آگهی تحدید حدود اختصاصی پلاک فوق  منتشر 
و عملیات تحدید آن از ساعت 8 صبح روز سه شنبه مورخه 1401/07/12 در 
محل شروع و به عمل خواهد آمد، لذا به مالک و مالکین مجاور رقبه مذبور 
اخطار میشود که در موعد مقرر در این آگهی در محل وقوع ملک حاضر و 
چنانچه کسی بر حدود وحقوق ارتفاقی آن واخواهی داشته باشد میتواند از 
تاریخ تنظیم صورت مجلس تحدیدی لغایت 30 روز واخواهی خود را به اداره 
ثبت اسناد واملاک کهنوج تسلیم تا به دادگاه صالحه ارسال شود ،در غیر این 

صورت پس از انقضای مهلت مذکور هرگونه ادعایی مسموع نیست
تاریخ انتشار : دوشنبه ۱40۱/06/2۱
 علی رحمانی خالص 
 رئیس اداره ثبت اسناد واملاک شهرستان کهنوج . م الف :6۵4

شماره  به  عباس  فرزند  غفاری  خانم سکینه  اینکه  به  نظر 
شناسنامه یک و شماره ملی 4829882751 صادره از راین 
مالک ششدانگ مغازه تجاری زیر زمین دارای پلاک 4626 
فرعی از 2- اصلی واقع در شهر کهنوج، قطعه یک بخش 46 
کرمان که سند مالکیت آن ذیل ثبت 21532 صفحه 337 دفتر 109 به شماره 
چاپی 311227 سری الف سال 85 صادر و تسلیم گردیده، ضمن تسلیم دو 
برگ استشهادیه محلی تصدیق امضاء شده اعلام نموده که سند مالکیت 
پلاک فوق مفقود شده و درخواست سند المثنی نموده است ، لذا باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی 
میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا 
وجود سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی 
به اداره ثبت شهرستان کهنوج مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید .
علی رحمانی خالص .رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج 
از طرف هوشنگ سالاری.م الف:6۵6

شماره  به  عباس  فرزند  غفاری  خانم سکینه  اینکه  به  نظر 
شناسنامه یک و شماره ملی 4829882751 صادره از راین 
مالک ششدانگ مغازه تجاری زیرزمین دارای پلاک 4623 
فرعی از 2- اصلی واقع در شهر کهنوج، قطعه یک بخش 46 
کرمان که سند مالکیت آن ذیل ثبت 21528 صفحه 322 دفتر 109 به شماره 
چاپی 311226 سری الف سال 85 صادر و تسلیم گردیده، ضمن تسلیم دو 
برگ استشهادیه محلی تصدیق امضاء شده اعلام نموده که سند مالکیت 
پلاک فوق مفقود شده و درخواست سند المثنی نموده است ، لذا باستناد 
تبصره یک اصلاحی ماده 120 آیین نامه قانون ثبت مراتب یک نوبت آگهی 
میشود تا چنانچه کسی مدعی انجام معامله نسبت به ملک فوق الذکر یا 
وجود سند مالکیت نزد خود میباشد ظرف مدت ده روز از تاریخ انتشار آگهی 
به اداره ثبت شهرستان کهنوج مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل سند 
مالکیت یا سند معامله تسلیم نماید والا پس از مدت مذکور نسبت به صدور 

سند مالکیت المثنی اقدام خواهد گردید .
علی رحمانی خالص .رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان کهنوج
از طرف هوشنگ سالاری.م الف:6۵۷

بدینوسیله به اطلاع  می رساند  در اجرای بند 2 ماده 1 قانون 
الحاق موادی به قانون ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه 
مسکن، در خصوص ششدانگ یک باب خانه پلاک 127 فرعی 
از 5072 اصلی واقع در خواجوشهر سیرجان بخش 36 کرمان به مساحت 
565/45 متر مربع مورد تقاضای نصرالله خواجوئی نژاد فرزند حمدالله، برابر 
رای هیات حل اختلاف موضوع ماده 7 آیین نامه اجرایی  قانون فوق الذکر و به 
موجب بند ج ماده 7 آئین نامه مزبور، رای مبنی بر صدور سند  صادر  گردیده 
و بدینوسیله به اطلاع  عموم می رساند به موجب ماده 10 آئین نامه اجرایی 
قانون الحاق موادی به قانون ساماندهی چنانچه شخصی به تقاضای نامبرده و 
عملیات ثبتی معترض است می بایست ظرف مدت 20 روز از تاریخ انتشار یا 
الصاق این آگهی که برای یک نوبت منتشر یا الصاق می گردد اعتراض خود را 
کتبا به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان تسلیم و ظرف مدت یک 
ماه از تسلیم اعتراض، دادخواست اعتراض بر ثبت را به مرجع  صالح قضایی 
تقدیم و گواهی مربوطه را به اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان ارائه 
نماید. چنانچه ظرف مدت 20 روز از انتشار آگهی، اعتراض واصل نگردد و یا 
پس از گذشت مدت یک ماه از تاریخ اعتراض، گواهی عدم تقدیم دادخواست 
به اداره ثبت اسناد و املاک سیرجان ارائه شود، سند مالکیت به نام متقاضی 

صادر و تسلیم می گردد.
تاریخ انتشار : دوشنبه ۱40۱/06/2۱ 
محمد آرمان پور- رئیس اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان سیرجان
شناسه آگهی: ۱۳۷۹868

و  اراضی  ثبتی  وضعیت  تکلیف  تعیین  قانون  موضوع  هیات 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده  13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
واراضی وساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای  شماره 140160319079000629 
هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و  ساختمانهای فاقد 
سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک شهر رودبار جنوب تصرفات 
مالکانه بلامعارض متقاضی آقای  حسن سالمی فرزند یعقوب بشماره شناسنامه  
3150050881 صادره از در یک باب خانه  به مساحت 297 متر مربع پلاک 735 
فرعی از190 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 1 فرعی از 190 اصلی قطعه 
سه واقع در رودبار جنوب –شهرک صدر بخش 46 کرمان  خریداری از مالک 
رسمی آقای محمد حسن ،محمد حسین ،محمد علی ،محمد کریم ومصیب همگی 
سالمی  محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله  
15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ 
تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است 
در صورت انقضای مدت مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات  سند مالکیت 

صادر خواهد شد ./م الف:141
  محمد کردستانی - رئیس ثبت اسناد املاک 
تاریخ انتشار نوبت اول:۱40۱/06/2۱ - تاریخ انتشار نوبت دوم :۱40۱/0۷/04

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهی موضوع ماده 3 قانون و ماده 13 آئین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی  و ساختمانهای فاقد سند رسمی برابر رای شماره 
140160319091000958 -1401/04/21 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی 
حوزه ثبت ملک شهر عنبرآباد تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای جواد 
عابدینی فرزند ذوقعلی  بشماره شناسنامه 3107 صادره از راین در ششدانگ 
یک باب اتاق مشتمل بر کارواش  به مساحت 292 متر مربع پلاک - فرعی 
از46 - اصلی مفروز و مجزی شده از پلاک 46 - اصلی قطعه یک  واقع 
در عنبرآباد شهرک نارنج  بخش 45 کرمان خریداری از مالک رسمی شرکت 
کشت وصنعت محرز گردیده است.لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو 
نوبت به فاصله 15 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور 
سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین 
آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، 
ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع 
قضایی تقدیم نمایند . بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور و عدم 

وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد . 
 مصیب حیدریان - رئیس ثبت اسناد املاک
 تاریخ انتشار نوبت اول:۱40۱/06/2۱– تاریخ انتشار نوبت دوم :۱40۱/0۷/04

 آقای عماد محمدی، مالک ششدانگ پلاک 
12 فرعی از 9054 اصلی واقع در زرند بخش 
13 کرمان که سند مالکیت آن در دفتر 156 
صفحه 187 به شماره ثبت 23712 و شماره چاپی 809809 
استشهادیه  برگ  دو  ارائه  گردیده،ضمن  تسلیم  و  صادر 
تصدیق شده مدعی است که سند مالکیت بعلت جابجایی 
نموده  المثنی  مالکیت  سند  درخواست  و  مفقود گردیده 
آیین  نامه  اصلاحی   120 ماده  یک  تبصره  استناد  به  لذا 
قانون ثبت مراتب یک نوبت در تاریخ مندرج در ذیل آگهی 
به  نسبت   معامله  انجام  مدعی  چنانچه کسی  تا  میشود 
ملک فوق  الذکر میباشد که در این آگهی ذکر نگردیده و یا 
مدعی وجود سند مالکیت نزد خود می باشد ظرف مدت 
ده روز از تاریخ انتشار آگهی به اداره ثبت اسناد و املاک 
شهرستان زرند مراجعه و اعتراض خود را ضمن ارائه اصل 
سند مالکیت و یا سند معامله تسلیم نماید در غیر این 
سند  صدور  به  نسبت   مذکور  مدت  اتمام  از  پس   صورت 

مالکیت المثنی اقدام خواهد شد.
تاریخ انتشار: دوشنبه :۱40۱/06/2۱
بیست و یکم شهریور ماه یک هزار چهارصد و یک شمسی
حسين توحيدى نيا-  رئيس ثبت اسناد و املاك شهرستان زرند
شناسه آگهی: ۱۳۷۷۹۱۵

آگهی تحدید حدود شماره فوق در اجرای بند 2 ماده یک قانون الحاق موادی به قانون 
ساماندهی و حمایت از تولید و عرضه مسکن مصوب 1388 ماده 10 آئین  نامه اجرایی که به 
استاد اجرای قانون مذکور تحدید حدود آن قسمت از املاک واقع در محدوده بافت مسکونی 
که ملک آنها در اراضی اکبرآباد یزدانشهر پلاک 11222 اصلی واقع در بخش 13 کرمان قرار دارد و نیاز به 
تحدید حدود دارد پلاک فرعی منظور شده که با ذکر نام متصرف در تاریخ تعیین  شده از ساعت 8 صبح 

روز ذیل  الذکر شروع و بعمل خواهد آمد.
1-پلاک 70 فرعی از 11222 اصلی آقای بهرام ایزدی یزدان آبادی فرزند فرامرز شش دانگ خانه به 

مساحت 174.48 مترمربع
 در روز سه شنبه مورخه 1401/07/12 شروع و بعمل خواهد آمد.

 لذا به موجب مواد فوق به صاحبان و املاک و مجاورین شماره های فوق  الذکر بوسیله این آگهی اعلام 
می شود که در روز و ساعت مقرر در محل حضور به هم رسانند و چنانچه هر یک از صاحبان املاک یا 
نماینده قانونی آنها در موقع تحدید حدود حاضر نباشد مطابق ماده 15 قانون ثبت ملک آنها با حدود اظهار 
شده از طرف مجاورین تحدید حدود خواهد شد و چنانچه کسی یا کسانی بر حدود یا حقوق ارتفاقی 
املاک مورد تحدید حدود اعتراض داشته باشند باید اعتراض خود را ظرف مدت بیست روز از تاریخ تحدید 
حدود کتباً به اداره ثبت زرند تسلیم و رسید دریافت نماید و باید ظرف مدت یکماه از تاریخ تسلیم اعتراض 
به اداره ثبت دادخواست خود را کتبا به اداره ثبت زرند تسلیم در غیر اینصورت متقاضی می تواند با مراجعه 
به دادگاه و گواهی عدم تقدیم دادخواست را دریافت و به اداره ثبت ارائه  و این اداره بدون توجه به اعتراض 

عملیات ثبتی را با رعایت مقررات ادامه خواهد داد.
تاریخ انتشار : دوشنبه ۱40۱/06/2۱
حسين توحيدى نيا- رئيس ثبت اسناد و املاك
شناسه آگهی: ۱۳۷۷۹۷۵

آگهی فقدان سند مالکیت
مالک  نخعی  شگرف  فرحناز  خانم  چون 
490-اصلی  از  فرعی  پلاک 4  ششدانگ 
واقع در بخش 45 کرمان با ارائه دو برگ 
شهادت شهود تصدیق شده ادعا و اعلام 
نموده اصل سند مالکیت پلاک اخیرالذکر که قبلا ذیل 
محلی  املاک    119 دفتر   268 صفحه   20449 ثبت 
جیرفت صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای مفقود 
گردیده و از این اداره تقاضای صدور سند مالکیت المثنی 
پلاک فوق را نموده لذا بنا به درخواست نامبرده وبر حسب 
ثبت  قانون  نامه –  آیین  تبصره یک ماده 120  دستور 
مراتب در یک نوبت آگهی می گردد تا چنانچه شخص یا 
اشخاصی مدعی انجام معامله نسبت به ملک مرقوم ویا 
وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می باشند از 
تاریخ انتشار آگهی )یک نوبت است (ظرف مدت 10 روز 
مراتب را با ارائه اصل سند مالکیت یا سند معامله کتبا به 
اداره ثبت اسناد و املاک شهرستان جیرفت اعلام نمایند 
بدیهی است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(

هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود واین 
اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور سند مالکیت 

المثنی بنام مالک اقدام خواهد نمود .
جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت.
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آگهی فقدان سند مالکیت
مالک  عیدی  نساء  خانم  چون 
از 482- فرعی  پلاک 15  ششدانگ 

ارائه دو برگ  با  اصلی واقع در بخش 45 کرمان 
نموده  اعلام  و  ادعا  شده  تصدیق  شهود  شهادت 
قبلا ذیل  اخیرالذکر که  مالکیت پلاک  اصل سند 
ثبت46592 صفحه 118 دفتر 25 املاک  محلی 
جیرفت صادر و تسلیم شده است بعلت جابجای 
سند  صدور  تقاضای  اداره  این  واز  مفقود گردیده 
به  بنا  لذا  نموده  را  فوق  پلاک  المثنی  مالکیت 
یک  تبصره  دستور  حسب  بر  نامبرده  درخواست 
ماده 120 آیین نامه – قانون ثبت مراتب در یک 
نوبت آگهی میگردد تا چنانچه شخص یا اشخاصی 
ویا  مرقوم  ملک  به  نسبت  معامله  انجام  مدعی 
وجود اصل سند مالکیت مورد ادعا نزد خود می 
) است  نوبت  آگهی )یک  انتشار  تاریخ  از  باشند 
سند  اصل  ارائه  با  را  مراتب  روز   10 مدت  ظرف 
اسناد  ثبت  اداره  به  معامله کتبا  یا سند  مالکیت 
بدیهی  نمایند  اعلام  جیرفت  شهرستان  املاک  و 
است پس از انقضای مهلت مقرر در آگهی )10روز(

هیچگونه ادعایی از هیچکس مسموع نخواهد بود 
واین اداره وفق ضوابط و مقررات نسبت به صدور 
خواهد  اقدام  مالک  بنام  المثنی  مالکیت  سند 

نمود .
جواد فاریابی-رئیس ثبت اسناد املاک جیرفت
.م الف:۳۱8

رئیس سابق کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس با تاکید بر این که جمهوری اسلامی ایران دراین 
که براســاس منافع ملی خودش و قواعد بازی کار را به 
اتمام برساند جدی اســت، گفت: تیم مذاکره کننده ما 
منطقی و اصولی است و واقعا سیاست دولت حل مشکل 
و توافق است اما ایرادات مطرح شده از سوی تروئیکا به 

هیچ وجه قابل پذیرش نیست .
علاء الدین بروجردی در گفت وگو با ایســنا در تحلیل 
خود از بیانیه اخیــر تروئیکای اروپا و بــا توجه به این 
که به نظر می رســد اروپا چرخش مواضع دارد، گفت: 
این واقعیت مهم را باید پذیرفت کــه اروپا در تصمیم 
گیری های خود فاقد اســتقلال است و به شدت تحت 
تاثیر نظرات آمریکا از یک طرف و رژیم صهیونیستی از 

سوی دیگر است. 
وی خاطرنشان کرد: بنابراین نظر اروپا حتی در سطح 

تروئیکا که سه کشــور بزرگ و قدرتمند اروپایی در آن 
حضور دارند، در همین حد دارای ارزش است. اروپایی ها 
شــاهد تحولات برجام از ابتدا بودنــد، همکاری های 
صادقانه جمهوری اسلامی ایران را دیدند، ضمن این که 
مسئول به هم ریختن برجام اقدام غیر منطقی ترامپ 
بود.  در مجموع تحولاتی که اتفاق افتاد این آمریکایی 
ها بودند که بازی را به هم زدند ما نیز متناســب منافع 
ملی خودمان و براســاس قواعد برجام اقدامات لازم را 

انجام دادیم. 
این کارشناس مسائل بین الملل همچنین بیان کرد: فکر 
می کنم در این مقطع با توجه به این که در تصمیم گیری 
آمریکایی ها در  مورد برجام، محاســبات انتخاباتی از 
یک طرف دخیل است و  از سوی دیگر فشارهای رژیم 
صهیونیستی به عنوان پشتوانه انتخابات آمریکا هم در 
آن نقش دارد، در واقع این خطی از طرف آمریکایی ها به 

اروپایی ها است که بازی را ادامه داده و کش دار  کنند. 
رئیس سابق کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی 
مجلس در ادامه تاکید کرد: جمهوری اســلامی ایران 
بدون تردید و صرفا براســاس منافع ملی خودش عمل 
می کند، تیم مذاکره کننده ما منطقی و اصولی است و 
واقعا سیاست دولت حل مشکل و توافق است، اما توافق 
براساس منافع متقابل و منافع ملی جمهوری اسلامی 
ایران. بنابراین  ایرادات مطرح شده از سوی تروئیکا به 
هیچ وجه قابل پذیرش نیســت و صرفــا به معنی عدم 
وصول توافق نهایی است و صورت حساب چنین عدم 
وصول توافق را باید بخش مهمی  از آن به پای اروپایی 
ها و تصمیمی که به عنوان نظر اعلام کرده اند، گذاشت.

بروجردی درباره این که آیا هدف آمریکا از تعلل، ارزیابی 
نســبت به  شــرایط موجود باتوجه به در پیش بودن 
انتخابات کنگره است یا خیر؟ گفت:  یکی از عواملی که 

آمریکایی ها می خواهند ســبک و سنگین کنند  بحث 
انتخابات است. اروپا هم تابعی از آمریکا است. تصمیم 
مستقلی نمی تواند اتخاذ کند، اروپا در دهه های گذشته 

نشان داده فقط یک تابع است نه بیشتر. 
وی همچنین درباره تاثیر لابی صهیونیســتی بر روند 
مذاکرات هم گفــت: لابی صهیونیســتی در انتخابات 
آمریکا یکی از قوی ترین لابی هاست و طبیعتا تاثیرگذار 
هم می باشد، آن ها نقش خودشــان را ایفا می کنند  با 
وجود این جمهوری اسلامی ایران در این که براساس 
منافع ملی خودش و قواعد بازی کار را به اتمام برساند 

جدی است.
این کارشناس مسائل بین الملل خاطرنشان کرد: در هر 
شرایطی ما راه خود را بر اساس مواضع اعلام شده ادامه 
می دهیم، نمی توانیم دست بســته نظاره گر تضییع 

حقوق ملت مان باشیم.

بروجردی: اروپا در تصمیم گیری فاقد استقلال است
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رئیس سازمان عشایری کشور گفت: در کنار ۱۵۳ میلیارد تومان اعتبار 
ملی، ۵۳۰ میلیارد تومان هم از مصوبات سفر رئیس جمهور به استان 
کرمان به عنوان اعتبار مورد نیاز جامعه عشایری استان کرمان در نظر 
گرفته شده است. عباس پاپی زاده در سفر به شهرستان شهربابک و 
بازدید از مناطق عشایری، به رشد چشمگیر بودجه استان کرمان در بحث 
عشایری اشاره کرد و گفت: کل اعتبارات ملی ما در حوزه عشایری استان 

کرمان به ۱۵۳ میلیارد تومان در استان کرمان رسیده است.
او خاطرنشان کرد: علاوه بر بودجه ملی، ۵۳۰ میلیارد تومان هم از 
مصوبات سفر رئیس جمهور به عنوان اعتبار مورد نیاز جامعه عشایری 
استان کرمان در نظر گرفته شده است و به طور کلی بیش از ۶۸۰ میلیارد 
تومان برای سال ۱۴۰۱ استان کرمان در نظر گرفته ایم که ۵۰درصد از 
اعتبار مذکور به منطقه شمال استان تعلق خواهد گرفت. پاپی زاده یکی 
از نیازهای اساسی عشایر را دسترسی به راه های عشایری، تامین آب 

شرب مورد نیاز جمعیت انسانی و همچنین دام عشایر عنوان کرد و یادآور 
شد: به منظور تامین اعتبار در بازدیدی که از مناطق عشایری شهربابک 
داشتیم پروژه های مختلف آب و راه را بررسی کردیم. او با اشاره به اینکه 
تامین نقدینگی برای خرید علوفه مورد نیاز دام عشایر یکی از مسائل مهم 
است، گفت: امروز جلسه شورای عشایری استان به ریاست استاندار کرمان 
برگزار شد و یکی از مصوبات آن اختصاص ۲۰۰ میلیارد تومان تسهیلات 
ارزان قیمت پنج ساله از محل تبصره ۱۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ است که 
انشاالله با تخصیص این اعتبار قطعا قسمت زیادی از مشکلات عشایر 
استان کرمان در بحث نقدینگی برای خرید  علوفه برطرف خواهد شد. 
او بیان داشت: بر اساس دستورالعمل ابلاغی به استان ها  فرصت مناسبی 
برای عشایر استان کرمان ایجاد شده است به این ترتیب که آنان می توانند 
با تحویل گوشت بسته بندی شده دام خود به اتحادیه عشایری با قیمت 

حداقل ۱۸۵ هزار تومان دام خود را به فروش برسانند

در جلسه ستاد تنظیم بازار استان مصوب شد واحدهای صنفی برای صدور تاییدیه 
و اخذ کد برای کالابرگ الکترونیکی ، در سامانه یار ثبت نام کنند

 در این جلسه مصوب شد واحدهای صنفی جهت صدور تاییدیه و اخذ کد برای 
کالابرگ ثبت نام اصناف در سامانه یار الکترونیکی، در سامانه یار ثبت نام کنند و 
اگر مشکلی در زیرساخت وجود دارد شرکت مخابرات استان نسبت به رفع آن 
اقدام نماید. در این جلسه همچنین قرار شد سهمیه های اختصاصی کالاهای 
اساسی همچون روغن ، برنج ،گوشت، قرمز و مرغ توسط جهاد کشاورزی و شرکت 
پشتیبانی امور دام بعد از مکاتبه های لازم با وزارتخانه در اختیار دانشگاه های استان 
قرار گیرد همچنین در جلسه ستاد تنظیم بازار مصوب شد سهمیه آرد دانشگاه ها 
نیز در اختیار آنها قرار گیرد .  نصب نرخنامه در محل واحدهای صنفی آرایشگران 
مردانه و همچنین سایر اتحادیه هایی که نرخنامه آن ها مصوب شده از دیگر موارد 

تصویبی جلسه تنظیم بازار استان بود

برای دریافت کد کالابرگ الکترونیکی ثبت نام بیش از ۶8۰ میلیارد تومان به حوزه عشایری کرمان اختصاص یافت
اصناف در سامانه یار

عکس نوشت

رئیس شبکه دامپزشکی فهرج گفت: در زمان 
برداشت خرما و افزایش مصرف ضایعات خرما 
به عنوان خوراک دام بیماری اسیدوز ایجاد 
می شود. مهدی بماندشتی گفت: اسیدوز 
یک بیماری متابولیسم دام است که با مصرف 
مواد قندی از قبیل خرما، گندم، جو و ... رخ 
می دهد و موجب تولید مواد اسیدی از قبیل 
اسید لاکتیک در شکمبه می شود. او با اشاره 
به علائم بیماری اسیدوز افزود: بی اشتهایی 
شدید، افسردگی و بی حالی، افزایش ضربان 
قلب و ضعف عمومی بدن، درد در بخش 
شکمی که در این حالت دام از شدت درد به 
شکم خود لگد می زند و وجود اسهال همراه با 
موکوس از علائم شایع بیماری اسیدوز در دام 
است. بماندشتی با بیان اینکه مهمترین علت 
بروز بیماری اسیدوز در دام تغییر یکباره غذای 
دام و مصرف بیش از حد دانه ها و غلات است، 
گفت: برای پیشگیری از ابتلای دام به بیماری 
اسیدوز باید تغذیه دام با دانه های غلات در 
بازه های زمانی تعیین شده باشد. رئیس 
شبکه دامپزشکی فهرج با توجه به علائم 
خطرناک بیماری اسیدوز که در بعضی مواقع 
نیز با مرگ گوسفند همراه می شود، بیان 
داشت: باید میزان تغذیه گوسفندان کنترل 
شود تا مانع پرخوری و مصرف بیش از حد 
ضایعات خرما و بروز این بیماری خطرناک 

در گوسفندان شد.

سه شنبه ۱۵ شهریور ماه، اولین کاروان رسمی شرکت 
گاز استان کرمان با حضور مدیرعامل و قریب به ۱۰۰ 

نفر از همکاران این شرکت راهی کربلای معلی شد.
به گزارش روابط عمومی شرکت گاز استان کرمان، 
این کاروان ۱۵ شهریور ماه بعد از اقامه نماز جماعت 
و تجدید میثاق با شهید سپهبد حاج قاسم سلیمانی 
و آرمان های ارزشمند شهدا از آرامگاه شهدای کرمان 

راهی کربلا شد.
منوچهر فلاح؛ مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان در 
این مراسم گفت: بسیار خرسندیم که بعد از چند سال 
محدودیت های کرونایی توانسته ایم اولین سفر زیارتی 
رسمی کارکنان شرکت گاز استان کرمان را به همراه 
خانواده شان جهت حضور در مراسم باشکوه پیاده روی 
اربعین حسینی و زیارت بارگاه مطهر امام حسین )ع( و 

حضرت ابوالفضل العباس را فراهم آوریم.
او افزود: بدون شک اگر زحمات و فداکاری های شهدای 
اسلام همچون سید شهدای حرم، شهید سپهبد حاج 
قاسم سلیمانی این بزرگ مرد تاریخ اسلام نبود ما هم 
نمی توانستیم امروز با آرامش خاطر و امنیت کافی 
چنین سفرهایی را راه اندازی کنیم. فلاح ادامه داد: 
باید قدر این از جان گذشتن ها و جهادها را دانست 
و امیدوارم بتوانیم رهرو این شهدای گرانقدر باشیم. 
مدیرعامل شرکت گاز استان کرمان در ادامه ضمن 
یادآوری مطلبی به زائرین اعزامی، از زحمات بی دریغ 
پایگاه بسیج، امور ایثارگران، روابط عمومی و حراست 
شرکت جهت راه اندازی این سفر تشکر و قدردانی کرد 
و گفت: انشالله با همت همه عزیزان و برنامه ریزی، در 

آینده امکان سفرهای زیارتی بیشتری فراهم آوریم.

نتظامی رفسنجان خط قرمز پلیس را امنیت  جانشین فرمانده ا
شهروندان دانست و گفت: در ادامه طرح ارتقا امنیت اجتماعی در 
رفسنجان ۲۰ مورد سرقت از منازل کشف و سارقان دستگیر شدند.

لعلی روانبخش در جمع خبرنگاران در رفسنجان  سرهنگ عبدا
اظهارکرد: در ادامه اقدامات خیلی خوبی که همکارانم در فرماندهی 
انتظامی شهرستان رفسنجان در چند ماه اخیر در بحث برخورد با 
جرایم به ویژه جرایم خشن انجام دادند، کشفیات خوبی صورت 

گرفته است.
او افزود: اخیرا در پی سرقت های به عنف و عادی که توسط چهار 
سارق از افراد مسن و دارای تمکن مالی صورت گرفته بود، طی 
اقدامات شبانه روزی اطلاعاتی و میدانی این باند سرقت متلاشی و 
اعضای آن دستگیر شدند و به ۶ مورد از این سرقت ها که انجام شده 
بود اعتراف و اموال مسروقه و موتورسیکلت هایی که با آن اقدام به 
سرقت می کردند نیز کشف شد. در این طرح ۲۰ مورد سرقت منزل 

کشف شد.
جانشین فرمانده انتظامی استان کرمان در ادامه تأکید کرد: پلیس 
برخورد جدی با افرادی که امنیت شهروندان را به هم بزنند خواهد 
داشت، چراکه خط قرمز پلیس امنیت شهروندان است و زمانی که 
یک اتفاق در سطح استان رخ می دهد از فرمانده انتظامی استان تا 
سلسله مراتب مرتب رصد می کنند و نمی گذاریم به امنیت فراهم 
شده خدشه ای وارد شود. امیدواریم دستگاه قضایی شدیدترین 

برخورد را با مجرمان داشته باشد.
او به شهروندان توصیه کرد که اموال قیمتی، طلا و جواهرات را در 
منزل نگهداری نکنند چون سارقان رصد می کنند و با شناسایی از 

قبل اقدام به سرقت می کنند.

شرکت معدنی و صنعتی گل گهر در گزارش فعالیت ماهانه منتهی به مردادماه 
سال ۱۴۰۱ درآمد ماهانه ای که از فروش محصولات تولیدی خود طی این دوره 
شناسایی کرد مبلغی بالغ بر ۲ هزار و ۸۰۸ میلیارد تومان بود، همچنین میزان 
درآمد تجمیعی این شرکت معدنی طی ۵ ماه سپری شده از ابتدای سال مالی 

تاکنون برابر با ۱۴ هزار و ۶۶۳ میلیارد تومان بود.
کگل میزان درآمدی که در مردادماه از فروش محصولات به دست آورد مربوط به 
فروش در بازار های داخل و خارج از کشور بود، بیشترین درآمدی که این شرکت 
از فروش محصولات به دست آورد متعلق به بازار داخلی بود که ۷۷ درصد از 
درآمد ماهانه در مردادماه را در اختیار داشت، میزان درآمدی که در بازار داخل 

کشور شناسایی کرد برابر با ۲ هزار و ۱۷۰ میلیارد تومان بود.
درآمدهای عملیاتی “کگل” تا مردادماه 1۴۰1

درآمد ماهانه ای که شرکت معدنی و صنعتی گل گهر از ابتدای سال مالی تا 
انتهای مردادماه توانست از خود برجای بگذارد در مقایسه با ماه گذشته شاهد 
رشد ۲۴ درصدی بود، میزان درآمدی که “کگل” طی ۵ ماه گذشته از فروش 
محصولات در بازار صادراتی از خود بر جای گذاشت مبلغی بالغ بر یک هزار و 
۴۳۴ میلیارد تومان بود و این مبلغ در مقایسه با دوره مشابه سال گذشته ۸۰۵ 

درصد افزایش را در پی داشته است.
نکته لازم به ذکر در خصوص عملکرد ماهانه “کگل” از سال مالی گذشته 
آن است که این شرکت معدنی از محل فروش محصولات در بازار صادراتی 
درآمدی را حاصل نکرد اما؛ طی این دوره ماهانه میزان درآمدی که از سوی 
فروش محصولات در بازار خارج از کشور به ارمغان آورد برابر با ۶۳۷ میلیارد 

تومان است.
درآمدی که “کگل” در مردادماه از فروش محصولات شناسایی کرد مربوط 
به فروش »گندله ریزدانه، کنسانتره سنگ آهن )داخلی و صادراتی( و گندله 
)داخلی و صادراتی(« بود، عمده ترین درآمد شناسایی شده توسط این شرکت 
معدنی متعلق به محصول »گندله )داخلی(« با یک هزار و ۹۸۹ میلیارد تومان 

بود که نرخ فروش آن در ازای هر تن نزدیک به ۳ میلیون تومان معامله شد.
شرکت معدنی و صنعتی گل گهر درآمد صادراتی که در مردادماه حاصل کرد 
مربوط به فروش گندله و کنسانتره سنگ آهن بود، میزان درآمدی که از فروش 
هر یک از محصولات به دست آمد به ترتیب برابر با ۳۳۵ میلیارد تومان و ۳۰۱ 

میلیارد تومان بود.

برداشت انجیر از باغات 
شهرستان پلدختر

 شهرسـتان پل دختـر قطـب تولیـد انجیرسـیاه 
در کشـور اسـت. لرسـتان با ۳۰ هزار تُـن انجیر 
سـیاه مقـام اول کشـور و مقـام دوم تولیـدی را 

در جهـان دارد.
بـا آغـاز برداشـت انجیـر سـیاه در ایـن منطقـه 
،دغدغـه باغـداران ، کاهش قیمت ایـن محصول 
بـه علـت نبـود صنایـع تبدیلـی اسـت. نبـود 
یـع تبدیلـی بسـته بندی و تعاونی هـای  صنا
ز عمـده  لی ا فـروش، ریزگردهـا و خشکسـا
مشـکلات کشـاورزان در ایـن منطقـه اسـت.

احتمال بروز اسیدوز بر اثر 
مصرف ضایعات خرما در دام ها

شرکت گاز استان کرمان:

اولین کاروان رسمی شرکت گاز استان کرمان
 به کربلای معلی اعزام شد

کشف 2۰ فقره سرقت از منازل در رفسنجان

 امنیت شهروندان خط قرمز پلیس

درآمد گل گهر به کانال صعودی بازگشت

خبر

 رئیس کل دادگستری کرمان گفت: نقدهای ارائه شده از 
سوی نخبگان، تخصصی و راهگشا خواهد بود.

 حجت الاسلام و المسلمین ابراهیم حمیدی در سومین 
نشست تخصصی با موضوع نقد برتر قوه قضائیه افزود: 
امیدواریم با همدلی و همکاری به جایگاهی دست یابیم 
که از قوه قضائیه ای قانونمند، شرعی و پویا برای خدمت 

به مردم بهره مند باشیم.
او تاکید کرد: کرمان ظرفیت های بسیار خوبی در 
حوزه های علمیه، دانشگاه ها، رسانه ها و … برای نقش 
آفرینی در جشنواره نقد برتر دارد و در این رابطه به دنبال 

نقدهای کیفی هستیم.
رئیس کل دادگستری استان کرمان اظهارداشت: قوه 
قضائیه به دنبال کارهای شعاری نیست و از این رو عملکرد 

قوه قضائیه در معرض قضاوت قرار گرفته است تا بر مبنای 
نقدهای مطرح شده، میزان صحت، رضایت مندی و 

اثربخشی اقدامات قوه قضائیه افزایش یابد.
حجت الاسلام و المسلمین حمیدی با اشاره به این مطلب 
که برخی از مردم از موضوعات حاشیه ای در قوه قضائیه 
گلایه دارند، عنوان کرد: مردم باید در مراجعه به دستگاه 
قضائی احساس آرامش و امنیت داشته باشند و برای 

رسیدن به این هدف راه زیادی در پیش داریم.
او گفت: جامعه نخبگان باید به موضوعات حاشیه ای 
که موجب نگرانی مردم در مراجعه به دستگاه قضائی 
می شود، ورود کرده و راهکارهای رفع این موضوعات را 

مطرح نمایند.
رئیس کل دادگستری استان کرمان با اشاره به اینکه قوه 

قضائیه خود را در معرض نقد قرار داده است، تاکید کرد: 
نقدهای ارائه شده از سوی نخبگان، تخصصی و راهگشا 
خواهد بود و از این رو در جشنواره نقد برتر به این موضوع 

توجه شده است.
حجت الاسلام و المسلمین حمیدی یادآور شد: قوه 
قضائیه دست نیاز به سوی وکلا، کارشناسان، اهالی رسانه 
و نخبگان دراز کرده است تا مقالات و طرح های علمی و 
اجرایی و همراه با نقد منصفانه را دریافت کرده و بر این 

مبنا برای گام های بعدی خود برنامه ریزی نماید.
او عنوان کرد: انتظار می رود که نخبگان، عملکردهای قوه 
قضائیه را موشکافانه بررسی کنند و پیشنهادات خود را 
به نحوی مطرح نمایند که قوه قضائیه ای در تراز انقلاب 

اسلامی پایه ریزی کنیم.

رئیس کل دادگستری استان کرمان:
نقادی باعث ارتقاء خدمات قضایی می شود

حضور ورزشکار جیرفتی در 
مسابقات بین المللی مراکش

سعید افروز ورزشکار جیرفتی به عنوان نماینده استان 
کرمان در رقابت های بین المللی مراکش حضور خواهد 
یافت. به گفته سرمربی تیم ملی پارادوومیدانی، ۱۰ ورزشکار 
به مسابقات بین المللی مراکش اعزام می شوند و براساس 
سیاست کمیته ملی پارالمپیک تنها کسانی راهی هستند که 

در پارالمپیک توکیو موفق به کسب مدال طلا شده باشند.
افروز ورزشکار جیرفتی که در  براین اساس، سعید 
پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیو با پرتابی به طول ۰۵/۴۰ متر رکورد 
جهان را شکست و به مدال طلا دست یافت، یکی از نفراتی 

است که به مسابقات بین المللی مراکش اعزام می شود.

رئیس هیئت بدنسازی استان کرمان خبر داد:
برگزاری رقابت های انتخابی تیم 

ملی پرورش اندام در کرمان
رئیس هیئت بدنسازی استان کرمان از برگزاری رقابت های 
انتخابی تیم ملی پرورش اندام در کرمان خبر داد و گفت: این 
رقابت ها به منظور حضور در مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۲۲ 
اسپانیا در رده ی سنی جوانان، پیشکسوتان و بزرگسالان از روز 
۲۴ شهریور ماه ۱۴۰۱ آغاز می شوند و تا پایان ۲۵ همین ماه 

ادامه دارد.
محمد نصیری رئیس هیئت بدنسازی استان کرمان گفت: 
رقابت های انتخابی تیم ملی پرورش اندام به منظور حضور در 
مسابقات قهرمانی جهان ۲۰۲۲ اسپانیا در رشته های پرورش 
اندام، فیزیک، فیزیک کلاسیک و بازی های کلاسیک در رده ی 
سنی جوانان، پیشکسوتان و بزرگسالان از ساعت ۹ صبح روز 
۲۴ شهریور ماه ۱۴۰۱ آغاز می شوند و تا پایان ۲۵ همین ماه 

ادامه دارد.
او می گوید: وزن کشی مسابقات نیز روز چهارشنبه ۲۳ شهریور ماه 
۱۴۰۱ از ساعت ۱۵ الی ۱۹ در محل هتل گواشیر کرمان برگزار 
می شود و همین هتل محل اسکان ورزشکاران نیز خواهد بود تا 
آن ها در شرایط سخت رژیم، متحمل طی مسافت و تردد درون 

شهری نشوند.
به گفته نصیری،رقابت ها در سالن فجر کرمان واقع در بلوار 

جمهوری اسلامی برگزار می شوند.
او می گوید: برای اولین بار در تاریخ برگزاری رقابت ها، به هر 
ورزشکار بلافاصله بعد از وزن کشی، یک بسته غذای رژیمی 
متشکل از نیازهایشان برای بارگیری تا روز مسابقه داده می شود؛ 
همچنین چند خودرو نیز برای ایاب و ذهاب ورزشکاران از سالن 

به هتل و بالعکس تدارک دیده شده است.
رئیس هیئت بدنسازی استان کرمان گفت:بجای خوابگاه با 
امکانات کم، برای ورزشکاران هتل در نظر گرفته ایم و این هتل 
برای ورزشکاری که مسابقه می دهد رایگان است که هزینه آن را 

هیات بدنسازی کرمان پرداخت خواهد کرد.
نصیری می گوید: اولین بار است به عنوان رئیس هیئت استان 
رقابت ها را میزبانی می کنم؛ لذا اطمینان داشته باشید یکی از 
بهترین میزبانی ها را خواهیم داشت که در آن شأن و شخصیت 

ورزشکاران مهمان در اولویت قرار دارد.
رئیس هیئت بدنسازی استان کرمان گفت: این رقابت ها انتخابی 
تیم ملی است و درخواست دارم داوران به بهترین شکل قضاوت 
کنند تا مسابقه آبرومند و کم اعتراضی پیش رو داشته باشیم تا 

در ادامه کمیته فنی بتواند از بین بهترین ها، انتخاب داشته باشد.

خبر
پور ابراهیمی: دیوان عدالت اداری تغییرات 

اساسنامه صندوق بازنشستگی مس را متوقف کرد

به گفته نماینده مردم کرمان و راور در مجلس، رئیس دیوان عدالت اداری دستور توقف 
اجرای اصلاح اساسنامه صندوق بازنشستگی شرکت مس را صادر کرد.

 در پی جلسه ای با حضور استاندار کرمان و محمدرضا پورابراهیمی، نماینده کرمان و راور در 
محل دیوان عدالت اداری کشور، حجت الاسلام و المسلمین مظفری رئیس دیوان عدالت 
اداری دستور توقف اجرای اصلاح اساسنامه صندوق بازنشستگی شرکت مس را صادر کرد.
در این جلسه محمدرضا پورابراهیمی نماینده مردم کرمان و راور گزارشی از نتیجه 
کارگروه تخصصی تشکیل شده با همکاری کمیسیون اقتصادی، معاونت قوانین و مرکز  
پژوهش های مجلس در رابطه با مغایرت های قانونی این مصوبه به رئیس دیوان عدالت 
اداری ارائه کرد و اظهار کرد: مصوبه شورای عالی رفاه و تامین اجتماعی با اصل خصوصی 

سازی مغایرت دارد.
نشست رییس کمیسیون اقتصادی مجلس با رییس دیوان عدالت اداری کشور با حضور 
استاندار کرمان، مدیرعامل شرکت ملی مس و رییس کانون بازنشستگی شرکت مس در 
خصوص پیگیری لغو مصوبه تغییر اساسنامه صندوق بازنشستگی شرکت مس برگزار شد.

خبر

معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده 
ای استان کرمان با بیان اینکه قیمت بلیط اتوبوس از مقصد 
کرمان به گذرگاه های مرزی عراق، با اتوبوس VIP مبلغ 
۸۷۵ هزار تومان، اتوبوس کلاسیک ۳۲ نفره ۷۳۷ هزار تومان 
و اتوبوس های ۴۴ نفره معمولی ۵۹۷ هزار تومان تعیین شده 
بود، اظهار کرد: این نرخ از شب گذشته ۲۵ درصد افزایش 

یافته است.
مسلم سمندری از اعزام ۲۱ هزار نفر مسافر از پایانه های 
مسافربری استان کرمان به مرزهای عراق خبر داد و گفت: 
تاکنون حدود ۲۰ هزار مسافر به مرز شلمچه و حدود ۱۰۰۰ 
نفر به مرزهای مهران و چذابه از مبادی استان کرمان به وسیله 
ناوگان حمل و نقل عمومی مسافربری جاده ای اعزام شده اند.

سمندری در خصوص اعزام زائران اربعین حسینی به مرزهای 
عراق افزود: این اداره کل در اعزام زائران به مرزهای ششگانه 
کشور عراق از نهایت توان ناوگان حمل و نقل عمومی 
مسافربری جاده ای استتفاده کرد و پیش بینی می شود 
امسال بیش از ۳۰ هزار نفر زائر از استان کرمان در قالب سفر 

زیارتی اربعین حسینی به عراق مسافرت کنند.
معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان کرمان با بیان اینکه قیمت بلیط اتوبوس وی.آی.پی 
۲۵ نفره با مبلغ ۸۷۵ هزار تومان، اتوبوس کلاسیک ۳۲ نفره 
۷۳۷ هزارتومان و اتوبوس های ۴۴ نفره معمولی ۵۹۷ هزار 
تومان تعیین شده است، اظهارکرد: این نرخ از شب گذشته 

۲۵ درصد افزایش یافته است.

او با بیان این مطلب که امسال فروش بلیط برای سفرهای 
اربعین حسینی به عنوان نخستین تجربه استان کرمان به 
صورت رفت و برگشت صادر شد و به فروش رسید، تصریح 
کرد: مردم با مراجعه به پایانه ها و یا سامانه های اینترنتی می 
توانند بلیط خود را تهیه کنند تا دچار بازار سیاه و مشکلاتی 

از این قبیل نشوند.
معاون حمل و نقل اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای 
استان کرمان با تاکید بر اینکه به زائران برای بازگشت استفاده 
از سامانه پیامکی ۲۰۰۰۱۴۱ را توصیه می کنیم خاطرنشان 
کرد: برای اعزام از مبداء استان کرمان مشکلات حوزه حمل 
و نقل رفع شده است و تاکنون هیچ مشکلی در ارسال ناوگان 

حمل و نقل به مرزهای کشور عراق نداشته ایم.

بلیط اتوبوس اربعین در کرمان گران شد


